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Szczegóły na str.6

Z otwartymi ustami spoglądały na elektroniczną tablicę in

formacyjną osoby, które w piątek przed południem plano

wały udać się w podróż z Dworca Głównego PKP w Kędzie

rzynie. Choć była 10 rano, na tablicy widniała dość niety

powa godzina odjazdu, a mianowicie 21.95!
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Mrozy atakuję także zakłady 
przemysłowe

Azoty na chwilę stanęły
a częsc instalacji

adach Azotowych Kędzierzyn SA.

W nocy z niedzieli na poniedzi 

produkcyjn

Przyczyną była przerwa w dostawach tlenu. Wcześniej 

znacznie ograniczono produkcję z powodu spadku dostaw 

gazu ziemnego. Elektrownia Blachownia ma się dobrze, bo 

korzysta z gazu koksowniczego.

CISEK: Gmina w sytuacji wyjqt- 
kowej

Bezwójcie w praktyce
19 ctyr7nia Alnizy Parvs. do zapadnięciu prawomocnego 
wyroku sądowego, przestał być wójtem gminy Cisek. Sa

morząd jednak funkcjonuje nadal, aczkolwiek nieco skom

plikowała się praca urzędu gminy.

Komputer zwariował, ludzie 
mieli ubaw

Godzina 21.95

Przeziębienie należy leczyć

Nie dopuść do powikłania
Katar i kichanie, ból gardła, kaszel, złe samopoczucie, cza

sem gorączka lub tylko “rozbicie” - to objawy tej grupy cho

rób, które znamy pod popularną nazwą przeziębienie. Zazię

bienie jest chorobą powszechną, łatwą do leczenia, ale nie

stety często lekceważoną, co prowadzi do wielu powikłań.

Kłopoty przychodni na os. Piastów

Ściany mogły kopnąć

Czytaj w dodatku „Lokalna na zdrowie”

Belgowie chcieli bombardiera

Mieli chrapkę na Marcela
Działacze Noliko Maaseik byli zainteresowani Marcelem 

Gromadowskim, atakującym Mostostalu. - Żadnej oficjalnej 

propozycji nie było, ale Marcel i tak nie jest na sprzedaż - sko

mentował tę wiadomość Kazimierz Pietrzyk, prezes klubu. 

Str. 24

- Przyszedłem do przychodni po południu. Robiło się już ciemno, a 

w budynku nie paliły się światła. W rejestracji poinformowano mnie, że 

nie ma prądu, bo woda 

cieknie po ścianach i mo

głoby to stanowić zagroże

nie, gdyż ściany mogą ko

pać - relacjonuje nasz czy

telnik. Takie cuda działy 

się w przychodni przy ul. 

Leszka Białego na os. Pia

stów. Lekarzom znacznie 

utrudniało to pracę, a na 

korytarzach pacjenci cze

kali na wizytę w egipskich 

ciemnościach.

Mróz maluje na naszych szy-1 
bach bajkowe wzory, a za I 
oknami możemy zobaczyć i 
sąsiadów poowijanych sza-1 
likami tak, że trudno ich po-1 
znać. Zima daje nam wszyst-I 
kim popalić. W nocy słupek I 
rtęci spada poniżej 26 st. C. I 
Z powodu siarczystych mro-1 
zów cierpią nie tylko ludzie, | 
ale i zwierzęta. Strażacy do- *■ 
stali zgłoszenie o pięciu 
przymarzniętych łabędziach 
na Kłodnicy. Cztery z nich 
odkuli. Trudne chwile prze
żywają także psy ze schroni
ska dla bezdomnych zwie
rząt.

Czytaj na str. 3 i 5

S>4M ■ Tl

.. 'iij •W-T i n
MK ■ <* i

Bawimy się baśniowo, kolorowo i sportowo

Ferie w mieście
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Dzieci, które tegoroczne ferie zimowe spędzają w mieście, 

nie mają prawa się nudzić. Praktycznie wszystkie instytucje kul

turalno-oświatowe w Kędzierzynie-Koźlu przygotowały dla nich 

mnóstwo atrakcji. Półkolonie dla najmłodszych organizuje m.in. 

filia nr 5 Miejskiej Biblioteki Publicznej. Chętni uczestniczą w 

zajęciach plastycznych związanych tematycznie z literaturą 

dziecięcą. Maluchy wykonywały zaprojektowane przez siebie 

ubrania, tworzy

ły collage zwią

zany z Kubu

siem Puchat

kiem, a także 

robiły kukiełki i 

szyły im ubran

ka.
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Nowa Toyota Yaris od 37.900 zł
Nowa Toyota Yaris zaskoczy Cię nie tylko wyglądem. .5 gwiazdek Euro NCAP, 9 poduszek powietrznych, 
bagażnik o pojemności do 363 I - to tylko niektóre przykłady zastosowanych w niej bezkompromisowych 
rozwiązań. Resztę poznasz podczas premiery. Zapraszamy do salonów Toyoty.

TODAY TOMORROW TOYOTA
lOCtai.

ZAPRASZAMY DO SALONÓW:
AUTORYZOWANA STACJA DEALERSKA TOYOTA KONSEK stacja kontrom wszystkich iw«
44-203 RYBNIK, ul. Prosta 100, tel. (032) 432 90 40, fax (032) 432 90 66 SSSZ

KREDYTY
BEZ OPŁAT WSTĘPNYCH I PORĘCZYCIELI 
MINIMUM FORMALNOŚCI, SZYBKA REALIZACJA, DŁUGI OKRES KREDYTOWANIA
GOTÓWKOWE
wysokie kwoty bez zabezpieczeń bez zgody współmałżonka 
przy liczeniu zdolności kredytowej nie bierzemy
pod uwagę ilość członków rodziny

HIPOTECZNE
na budowę, remont, zakup nieruchomości

OBSŁUGUJEMY KLIENTÓW 
PROGRAMU NON STOP

^CHROBRY
Twoje finansowe wsparcie

I
KONSOLIDACYJNE
na spłatę innych zadłużeń masz kilka kredytów: 
połącz je, płać jedną niższą ratę i dobierz 
dodatkową gotówkę

K-Kożle, ul. Jana Pawła II 4, lp., lokal 124, tel. 483 42 81
Opole, ul. Reymonta 14, lp., lokal 1, tel. 44 17 950 do 951

lek. med Jolanta - Eliza Pietranek
Specjalista dermatolog - wenerolog

- Onkologia i alergologia (| K Koź!e 
dermatologiczna AI..Jana Pawła 114/114

-zabiegilaserowe | ^0692187 7®

KĘDZIERZYN, ul. Głowackiego 24, tel./fax: 483 54 53 
KOŹLE, ul. 24 Kwietnia 9, tel.: 482 41 41; 0601 43 41 84 
TEL. Domowy - 483 41 84, 482 14 32, 0601 73 41 84

Odeszli...
Maria Długosz, I. 93
Maria Zdeb, I. 75
Beata Pietrzyk, I. 36
Maria Faikus, I. 80
Wilibald Rypała, I. 73

“Gazeta Lokalna" - tygodnik, ukazuje się w Kędzierzynie-Koźlu i powiecie kędzierzyńsko-kozielskim. 
Adres redakcji: al. Jana Pawła II 27, 47-220 Kędzierzyn-Koźle, tel. 483 40 49, fax 483 46 59 e-mail. li- 

sty@lokalna.com.pl
Redaguje zespół: Jan Bartoszek, Krzysztof Bednarz, Bolesław Bezeg - redaktor naczelny ■ e-mail: red- 
nacz@lokalna.com.pl, Jakub Dźwilewski - zastępca redaktora naczelnego - e-mail: zastepca@lokal- 
na.com.pl,Marcin Chlewicki, Andrzej Kopacki, Grzegorz Łabaj (dział sportowy), Marian Marciniak, Ka
mil Nowak, Paweł Nowak, Adriana Nurzyńska, Katarzyna Ostrowska, Artur Ściański, Anna Slęczek, 

Piotr Warner, Michał Wawrzecki, Zofia Wisła. Kierownik biura: Beata Witamborska.
Agencja reklamy i marketingu: Adriana Nurzyńska - tel. 0 602 395 455, Artur Ściański - 0 501404321. Fax 483 46 59, e-mail: reklama@lokalna.cotapl 
Skład: City Media, tel. (077) 442 60 82, citymedia@citymedia.pl. Korekta: Ewa Żabska., Druk: Drukarnia “Pro Media”, 45-125 Opole, ul. Składowa 4, tel./fax 453 18 u . 

Wydawca: Miejski Ośrodek Kultury, al. Jana Pawła II 27, 47-220 Kędzierzyn-Koźle. . .
Redakcja nie zwraca materiałów nie zamówionych oraz zastrzega sobie prawo redagowania i skracania nadesłanych tekstów. Za tresc ogłoszeń redakcja me odpowiaa .

Gazeta
«*/okalna

KOMENTARZE Gazeta
25 stycznia 2006 4 (342) */gkalna

Zima, zwierz i autostrada

iami
Zima, zwierz i autostrada

Europejczycy z konsekwencj
_ . _______ Ipćtpśmu nhv- mif»r n7\/ te* 7 7 naQ'zvrh nmwr*łr nnrt- tv
Bolesław BEZEG 
redaktor naczelny

Jesteśmy oby
watelami Europy, 
no i OK, nigdy 

tego nie negowałem. Przed 1 maja 
2004 też nie. Od czasu jak, jadąc do 
Czech, zapomniałem paszportu i prze
puszczono mnie przez granicę po oka
zaniu dowodu osobistego, już w ogóle 
zagłuszyłem w sobie wszelkie mrzon
ki o jakiejś wewnętrznej secesji.

Niewątpliwie tym, co nas bardzo 
łączy z Europą, prócz zamiłowania do 
euro, jest autostrada. Od paru miesię
cy, jadąc autostradą od strony Wrocła
wia i dojeżdżając do węzła w Olszo
wej, napotykamy znaki informujące, że 
do Kędzierzyna-Koźla z tego węzła nie 
dojedziemy. Tymczasem droga ta była 
zamknięta ledwie przez kilka dni, ale 
tablic nie można usunąć, bo trwa re
mont (patrz str. 16). Takie są autostra
dowe, europejskie zasady. Dlatego ja- 
dący do Kędzierzyna-Koźla np. z Nie- 

Tej szansy nie możemy zmarnować!

Przez głupie 100 tysięcy
Wiewiórki do- kowe miejsca pracy, których potrze- Jest jednak pewien błahy problem.

Andrzej 
Kopacki

noszą, że utworze
niem Opolskiego 
Rynku Hurtowego 

w gminie Reńska Wieś interesują się 
już nawet urzędnicy z Warszawy. To 
bardzo krzepiące wieści, gdyż ozna
czają, że szanse na realizację tego 
ambitnego przedsięwzięcia rosną z 
dnia na dzień. Wszyscy bardzo po
chlebnie odnoszą się do tego pnmy 
siu, i nie ma się co dziwić. Zyska 
gmina Reńska Wieś i cały powiat kę- 
dzierzyńsko-kozielski, gdyż utworze
nie nowoczesnej giełdy rolno-towaro- 
wej ożywi koniunkturę w całym re
gionie. Do gminnej kasy będą wpły
wać podatki. Okoliczni rolnicy będą 
mogli zbywać swoje płody rolne tak, 
jak się to robi na Zachodzie. I o to tu 
chodzi. Taka giełda to również dodat-

DŻWILEWSKI

zJADliwości

Z dnia na dzień 
od temperatur dodat
nich przeszliśmy do 

dwudziestostopniowych mrozów. Już wie
le dni wcześniej przed tym ostrzegano. 
Jednak nie udało się uniknąć problemów. 
Opóźnione po kilka godzin pociągi, 
szklanka na drogach, popękane rury, pro
blemy z ogrzewaniem. Co gorsza, giną 
ludzie - do wtorku zamarzło 159 osób!

Gdy kilka lat temu zima zebrała trzy
krotnie mniejsze żniwo, na rządzących 
posypały się gromy za nieudolność, brak 
przygotowania do zimy itd. Jakoś obecnie 
nasi rządzący tak bardzo się nie przejęli 
mrozami. Nię żeby rząd nic nie robił, ale 
są to bardziej działania pozorowane, wo
bec skali zjawiska niewystarczające. Kil
kaset tysięcy na noclegownie to w obliczu 
potrzeb kwota śmieszna.

Faktem jest, że zima nastała taka, że na 
Spitsbergenie jest cieplej niż w Polsce. Nic 

i

mieć, czy też z naszych nowych part
nerskich miast we Francji (patrz str. 8), 
jeśli nie zjadąz autostrady w Krapko
wicach, dojadą do nas, odwiedzając 
wcześniej województwo śląskie. W 
sumie to też jest Europa, więc nie bę
dzie straty, nawet jeśli tam zostaną. No, 
chyba że to będąjacyś inwestorzy szu
kający placu pod budowę fabryki pro
mów kosmicznych.

Jedną z pozytywnych wiadomości, 
jakie dotarły do nas w ostatnich 
dniach, była informacja o uchyleniu 
rozporządzenia ministra ochrony śro
dowiska o konieczności oddawania 
groźnych zwierząt do ogrodów zoolo
gicznych (patrz str. 5). Fakt ten świad
czy o tym, że ktoś inteligentny gdzieś 
tam jednak czyta produkowane przez 
nasze wł e ustawy i rozporządze
nia, i czasami za u się czerwo
ne światełko, gdy ma do czy 
jakimś klasycznym przejawem głupo- 

bujemy przecież jak ryba wody.
Jest kilku zapaleńców, jak choćby 

obecny wojewoda opolski Bogdan 
Tomaszek, wójt Reńskiej Wsi Marian 
Wojciechowski, czy też prezes Kon
gregacji Przemysłowo-Handlowej - 
Ogólnopolskiej Izby Gospodarczej w 
Kędzierzynie-Koźlu Włodzimierz 
Kapeluszny, którzy rozumieją sens i 
znacAcnie lego przedsięwzięcia. 
Wiedzą, że Opolszczyzna rolnictwem 
stoi i to jest nasz wielki atut, którego 
nie potrafimy tak do końca wykorzy
stać. Giełda to wielka szansa dla nas 
wszystkich. Zarówno dla producen
tów rolnych, jak i dla konsumentów, 
którzy chcąmieć duży wybór, wysoką 
jakość produktów i niskie ceny. Opol
ski Rynek Hurtowy może z nawiązką 
spełnić te oczekiwania.

Zima w polityce
dziwnego. U nas zima, a tam lato, czyli 
plus sześć stopni. A w polityce atmosfera 
jeszcze cieplejsza. Wręcz gorąco.

Rządzące ugrupowanie jest nadzwyczaj 
skuteczne w parlamentarnych grach oraz 
przepychaniu przez sejm ustaw dla pań
stwa najważniejszych, na przy kład ustawy 
medialnej. Ustawa, która została przyjęta 
w rekordowym tempie, nie rozwiąże pro
blemu zamarzających ludzi, problemów 
komunikacyjnych, reform państwa. Ale 
pomoże opanować media. Już noworocz
na szopka była przykładem, że rządzący 
wypadają w mediach lepiej niż dotych
czas.

Ustawa medialna, obok rozprawy z Kra
jową Radą Radiofonii i Telewizji (której 
bronić nie zamierzam), zawiera zapisy o 
kagańcu dla dziennikarzy. Jak to zwykle 
bywa, ubrano to w piękne słowa o etyce 
zawodu dziennikarskiego. Jeżeli jednak to 
politycy stanowić o niej mają, należy już 

ty. Mam nadzieję, że przynajmniej 
jeszcze >den taki ktoś pracuje też w 
jakimś inny u ważniejszym minister
stwie. Zatrudnianie takich ludzi 
wbrew pozorom jest Wdzo potrzeb
ne, bo w ostatnich latacl. jesteśmy 
świadkami hurtowego uchv»jiania 
praw w myśl dyrektyw z Brukseli, 
czego efektem były wspomniane wąt
pliwej wartości przepisy. Europa całą 
gembą (uwaga do korektorki: proszę 
tego nie zmieniać, tę pisownię ustano
wił Europejczyk Gombrowicz).

Klimat nam ostatnio daje w kość 
niemiłosiernie (patrz str. 3 i 5), jakby 
chciał nam dać do zrozumienia, żeby- 
śmy w swej europejskości nie zapo
minali o naszych historycznych 
związkach z Syberią. Zresztą obser
wując to, co się dzieje w polityce, 
trudno odpędzić podejrzenia, iż tam 
także nie za długo sięgnie Europa, 

ą, rzecz jasna.

Jest jednak pewien błahy problem. 
Otóż brakuje raptem 100 tys. zł na opra
cowanie studium wykonalności tego 
zadania. Przecież to jest śmieszna kwo
ta, gdy weźmiemy pod uwagę koszty 
realizacji całego pomysłu, sięgające 
milionów złotych. Te duże pieniądze 
można pozyskać chociażby z funduszy 
unijnych. Najpierw jednak ktoś musi 
„rytc&y£ A—t opOiiiiiiuiic tuu tys., ale... 
brakuje chętnych. Wszyscy chcągiełdy, 
ale nikt nie zamierza zaryzykować. 
Obyśmy się za kilka miesięcy nie obu
dzili z ręką w nocniku i nie opłakiwali 
ambitnych planów, z których nic nie 
wyszło, przez głupie 100 tys. Wierzę, że 
cała para nie pójdzie w gwizdek i znajdą 
się jacyś ludzie, którzy wyczują w tym 
wszystkim okazję do zrobienia wielkie
go interesu. No i oczywiście wysupłają 
z kieszeni tę stówkę.

się bać. Bo co by było, gdybyśmy pod rzą
dami takiej ustawy obsmarowali wicesta- 
rostę za nieprawy urlop albo poinformo
wali, że poseł ma proces lustracyjny? Ano 
grozi nam wtedy, że dzięki swoim wpły
wom jeden polityk z drugim mogą zała
twić nam wpis na taką czarną listę. I nie
ważne, jaka jest prawda. Jedynym gwaran
tem ma być prawość ludzi desygnowanych 
przez rządzących. Jakoś trudno o przykła
dy, by władza w sposób ciągły i nieprze
rwany była przyzwoita.

Jeżeli jednak owi Jedyni sprawiedliwi 
reprezentanci rządzących” orzekną, że 
dziennikarz jest nieetyczny, to koniec. Nie 
ma dyskusji. Gęba przyprawiona. Nie 
twierdzę, że w dziennikarstwie nie ma pro
blemu nieetycznego zachowania. Lepiej 
by jednak było, żeby to odbiorcy mediów: 
czytelnicy, słuchacze i widzowie, decydo
wali, kto jest wart zaufania, a kogo należy 
odrzucić. Nie politycy.

mailto:li-sty@lokalna.com.pl
mailto:red-nacz@lokalna.com.pl
mailto:citymedia@citymedia.pl


Mrozy atakujq także zakłady przemysłowe

Azoty na chwilę stanęły
W nocy z niedzieli na poniedzia
łek stanęła część instalacji pro
dukcyjnych w Zakładach Azoto
wych Kędzierzyn SA. Spowodo

wane to było przerwą w dosta
wach tlenu. Wcześniej znacznie 

ograniczono produkcję ze 

względu na spadek dostaw gazu 

ziemnego. Elektrownia Bla
chownia ma się dobrze, bo ko
rzysta z gazu koksowniczego.

Zima zmusiła Zakłady Azotowe do ograniczenia produkcji

Silne mrozy w Rosji spowodowały 
tam nienotowany dotąd wzrost zuży
cia gazy ziemnego, co wywołało spa
dek ciśnienia w rurociągach, którym 
Gazprom dostarcza to paliwo do Pol
ski. Ograniczenie dotknęło także Za
kłady Azotowe Kędzierzyn, albowiem 
gaz ziemny jest podstawowym surow
cem do produkcji nawozów azoto
wych. Obecnie zamiast zamawianych 
50 000 m sześć, na godzinę „Azoty” 
otrzymują, od Polskiego Górnictwa 
Naftowego i Gazownictwa 24 000 m 
sześć, na godzinę. Zakłady obecnie 
produkują „na pół gwizdka”, co jest 
nieekonomiczne.

- Mam nadzieję, że jest to ogranicze
nie chwilowe, tylko na czas najwięk
szych mrozów, i potrwa to wszystko 
maksymalnie kilka dni - powiedział 
nam Jerzy Majchrzak, prezes ZAK. - W 
rocznym planie produkcyjnym za
wsze przewidujemy kilka dni postoju, 
ale jeśli sytuacja miałaby się przedłu
żyć, grożą nam straty.

Na dodatek w nocy z niedzieli na 
poniedziałek trzeba było zatrzymać 
wytwórnię alkoholi 0X0, wytwórnię 
gazu syntezowego i instalację do pro

dukcji amoniaku - praktycznie dwie 
trzecie firmy.

- Jak na ironię, przyczyną tego 
postoju było nie ograniczenie do
staw gazu ziemnego, ale awaria 
spowodowana mrozami u naszego 
dostawcy tlenu - dodał Jerzy Maj
chrzak.

Tlen do „Azotów” dostarcza filia 
brytyjskiej spółki BOC Gazy. Jak się 
dowiedzieliśmy, awaria została usu

nięta tego samego dnia i w poniedzia
łek wieczorem produkcja ruszyła.

- Gdyby nie mrozy, zatrzymaliby
śmy instalacje na dłuższy czas, ale 
niskie temperatury mogłyby je 
uszkodzić - stwierdził prezes Maj
chrzak.

Takich problemów nie ma Elek
trownia Blachownia. - My używamy 
gazu koksowniczego, a ten zdzieszo- 
wicka koksownia dostarcza bez za
kłóceń. Gdy pojawia się taka po
trzeba, posiłkujemy się też spalając 
węgiel, więc nie mam mowy o ja
kichś przerwach w produkcji, za
równo energii elektrycznej, jak i 
ciepła - powiedział nam Jan Kosze- 
la, główny inżynier ds. wytwarzania w 
Elektrowni Blachownia.

Również Janusz Blak, prezes Miej
skiego Zakładu Energetyki Cieplnej, 
nie przewiduje trudności w utrzyma
niu dostaw ciepła do mieszkań: - 
Wszystkie urządzenia pracują pra
widłowo. Nie odnotowaliśmy, póki 
co, żadnych awarii, nie zgłaszano 
nam także niedogrzań.

I oby tak zostało do końca zimy.
Tekst i foto: Bolesław BEZEG

Kłopoty przychodni n

Ściany
Dziurawy dach i woda cieknąca 

po ścianach były przyczyną wy
łączania prądu w przychodni przy 

ul. Leszka Białego. Lekarzom 

znacznie utrudniało to pracę, a 

na korytarzach pacjenci czekali 
na wizytę po ciemku. Problem 
chwilowo został rozwiązany, ale 

wkrótce może się powtórzyć.

Z przychodni na os. Piastów korzy
sta kilka tysięcy pacjentów. Swoją sie
dzibę w budynku mają: Grupowa 
Praktyka Lekarska Piast-Med Sp. z 
o.o. oraz Zakład Zdrowia Publiczne
go i Medycyny Profilaktycznej. O 
kłopotach z prądem poinformował 
nas jeden z pacjentów.

- Przyszedłem do przychodni po 
południu. Robiło się już ciemno, a w 
budynku nie paliły się światła. W 
rejestracji poinformowano mnie, że 
nie ma prądu, bo woda cieknie po 
ścianach i mogłoby to stanowić za
grożenie, gdyż ściany mogą kopać - 
relacjonuje nasz czytelnik.

Przyczyną wyłączenia prądu był 
dziurawy dach. W minionym tygo
dniu temperatura na dworze była do
datnia. Śnieg zaczął się topić, a woda 
przeciekała do wnętrza budynku. Za
grażała instalacji elektrycznej, więc w 
części budynku trzeba było wyłączyć 
prąd.

- O remont dachu staramy się już 
od kilku lat. Zacieki pojawiły się 
przed świętami Bożego Narodzenia. 
W kilku miejscach woda kapała 
dość mocno i trzeba było podsta
wiać wiadra. Elektryk powyłączał 
prąd tam, gdzie było największe za
grożenie. Komputery czy inny 
sprzęt pracowały bez zarzutu - po
wiedziała nam Jagoda Grzegorzak, 
zastępca dyrektora ZZPiMP.

O ile Zakład Zdrowia Publicznego 
czynny jest tylko do godz. 15.00, to 
lekarze z Piast-Medu przyjmują do 
godz. 18.00. Zimąo tej porze dnia jest 
już ciemno.

Po ciekngcej wodzie zostały na suficie plamy i odpadajęcy tynk

- Choć wyłączany prąd to spore 
utrudnienie, musimy jakość praco
wać. To są nasze miejsca pracy i nie 
możemy sobie pozwolić na za
mknięcie przychodni. Trzeba też 
myśleć o pacjentach. Kto by ich te
raz przyjął? - zastanawia się jeden z 
lekarzy Piast-Medu, zastrzegając so
bie anonimowość.

Ta anonimowość bierze się stąd, że 
pracownicy obu przychodni już od 
kilku lat starają się o remont budyn
ku. Wysyłają pisma do starostwa i SP 
ZOZ-u, ale nie przynosi to żadnych 
rezultatów. Właścicielem obiektu jest 
starostwo powiatowe, ale administru
je nim Samodzielny Publiczny Zakład 
Opieki Zdrowotnej w Kędzierzynie- 
Koźlu.

- Wiemy o problemach przychod
ni na os. Piastów i naciskaliśmy w 
tej sprawie na SP ZOZ, w którego 
gestii leżą remonty - powiedział nam 
Jerzy Kucharski, kierownik wydziału 
zdrowia i opieki społecznej Starostwa 
Powiatowego w Kędzierzynie-Koźlu. 
- Po naszej interwencji w ubiegłym 

tygodniu załatano dziurę, choć to 
tylko tymczasowe rozwiązanie.

Dach na razie nie przecieka. Po
mógł też mróz, gdyż śnieg nie topnie
je. Nie wiadomo, co będzie, gdy na
stąpi odwilż. Wtedy wyłączanie prą
du może się powtórzyć. Nic nie zapo
wiada też tego, żeby w najbliższym 
czasie ruszył większy remont przy
chodni.

- O tym, że jest awaria, wiemy nie 
od dzisiaj. Zwróciliśmy się do staro
stwa o przejęcie budynku, ale do 
czasu, kiedy to nie nastąpi, my opie
kujemy się przychodnią - wyjaśnia 
Anatol Majcher, dyrektor SP ZOZ w 
Kędzierzynie-Koźlu. - Prąd trzeba 
było wyłączyć czasowo, bo zacieki 
zagrażały instalacji elektrycznej. 
Teraz musimy oszacować koszty 
naprawy i jeśli pogoda pozwoli, to 
do wiosny chcielibyśmy naprawić 
uszkodzenia. O ewentualnym gene
ralnym remoncie obiektu zadecydu
je już starostwo, kiedy przejmie ad
ministrowanie przychodnią.

Tekst i foto: Grzegorz ŁABAJ

Zima w schronisku

Mróz na razie niegroźny
Niskie temperatury na razie 
nie paraliżują funkcjonowa
nia schroniska dla bezdom
nych zwierząt w Kędzierzynie- 
Koźlu. - Od tygodnia przygo
towywaliśmy się do fali mro
zów, żeby nasi podopieczni 
nie cierpieli - zapewniają pra
cownicy placówki.

Mróz dochodzący nocą do minus 25 
stopni Celsjusza nawet zwierzętom o 
najgrubszym futrze może dać się we 
znaki. Jednak wiele czworonogów prze
bywających w schronisku to pieski o 
krótkiej sierści i o nie szczególnie trze
ba dbać przy takich temperaturach.

- Na razie wszystko jest w porząd
ku. To nie są jeszcze tak niskie tempe
ratury, żeby zaszkodziły pieskom. 
Gdyby mróz sięgnął minus 30 stopni 

i utrzymywał się przez kilka dni, wte
dy moglibyśmy się spodziewać, że 
starsze i schorowane psy mogłyby nie 
przetrzymać. Ale do tej pory nie zda
rzył się u nas taki przypadek, żeby 
jakieś zwierzę zamarzło - powiedzia
ła nam Teresa Rosiak, pracownik schro
niska dla bezdomnych zwierząt.

Kojce i budy wyścielone zostały 
dodatkową porcją słomy, w którą 
zwierzęta po prostu się zakopują i 
mają ciepło. Do ocieplania bud nie 
stosuje się już koców, które szybko 
łapią wilgoć, a potem zamarzają. W 
tym wypadku słoma jest idealnym 
ocieplaczem. Czworonogi dwa razy 
dziennie dostają ciepły posiłek.

- Kilka razy w ciągu dnia nosimy 
też im świeżą wodę. Nie ma sensu 
zostawiać jej w miskach, bo mo
mentalnie zamarza, a miska pęka - 
dodaj e Teresa Rosiak.

ŁAG



Patrol policji zatrzymał 24-latka 
jadącego pod wpływem alkoholu. 
Kierowca nie dość, że miał we krwi 
2 promile alkoholu, to jeszcze po
trącił pieszego. Jakby tego było 
mało, wraz z drugim mężczyzną 
pobił pieszego, łamiąc mu żebra.

***

16 stycznia nieznany sprawca 
wyrwał kobiecie torebkę z ręki. 
Jego łupem padły pieniądze i kar
ty bankomatowe.

***

Aż siedem włamań do piwnic od
notowali policjanci w minionym ty
godniu. W jednym przypadku w 
ręce włamywaczy trafiły elektrona
rzędzia wartości siedmiu tysięcy 
złotych. W mroźne dni najczęściej 
kradziony jest opał. Policja apelu
je o szczególne zwracanie uwagi 
na to, co dzieje się z naszymi piw
nicami.

***

W piątek sąd aresztował tymcza
sowo na dwa miesiące 32-letniego 
mężczyznę podejrzanego o to, że 
od lipca 1996 do listopada 2005 
roku znęcał się nad żoną i córką.

***

Kolejny raz doszło do wypadku 
na drodze nr 45 w Większycach. 
Wyprzedzający nieprawidłowo ci
troen zderzył się czołowo z jadą- 
cym prawidłowo audi. Kierowca 
tego drugiego samochodu doznał 
wstrząśnienia mózgu oraz odniósł 
ogólne potłuczenia.
Policja po raz kolejny apeluje o 
rozwagę i dostosowanie manew
rów na drodze do panujących wa

runków.
***

Trzyosobową grupę, która doko
nała co najmniej trzech rozbojów 
na kobietach, złapali policjanci. 
Zatrzymani mają 17 i 16 lat.

W minionym tygodniu policjanci 
zatrzymali czterech nietrzeźwych 
kierowców oraz dwóch rowerzy

stów.
Zebrał JAD

Dobry Kredyt CmfeiMnleiooo osób
GOTÓWKA

kredyt gotówkowy* 
kredyt konsolidacyjny 
karta kredytowa

*)pracownicy służby zdrowia, edukacji,ubezpieczeń, 
administracji i urzędów, banków, służb mundurowych 
(poza strażą pożarną), pracownicy kultury i sztuki, 
pracownicy sektora: woda/prąd/gaz 
bez zaświadczeń o dochodach

Szukaj Dobrego Kredytu w placówkach sieci

P.P.H.U. AWAL, Aleja Jana Pawła II 22, Kędzierzyn-Koźle

tel. 077/481 -14-16, kom. 0660-893-139

Znaleziona na torach

Tajemnicza 
śmierć

We wtorek na torach na osiedlu 
Azoty znaleziono zwłoki 36-letniej 
kobiety. Prawdopodobnie bezpośred
nią przyczyną śmierci było wyziębie
nie organizmu. Nie jest jednak jasne, 
co kobieta robiła w tym miejscu.

- Nie mamy jeszcze sekcji zwłok, 
dlatego nie będę udzielał żadnych 
informacji o toczącym się śledztwie 
- powiedział nam Henryk Mrozek, 
prokurator rejonowy w Kędzierzynie- 
Koźlu.

Badania toksykologiczne mają do
starczyć informacji, czy kobieta była 
pijana, co mogło przyczynić się do 
śmierci. Okaże się też, czy w grę 
wchodzą inne substancje odurzające. 
Na razie wiadomo, że na jej ciele nie 
stwierdzono żadnych obrażeń. Osta
tecznie wersję wydarzeń zakładającą, 
że przyczyną śmierci był mróz, będzie 
można zweryfikować po zakończeniu 
badań.

Jednocześnie trwa śledztwo, które 
ma wyjaśnić, co kobieta robiła w tym 
miejscu. Do sprawy powrócimy.

JAD

IILO na 116. pozycji
W najnowszym rankingu szkół 

średnich „Rzeczypospolitej” i „Per
spektyw” II Liceum Ogólnokształcą
ce im. Mikołaja Kopernika zajęło 116. 
miejsce i jako jedyna szkoła z nasze
go powiatu znalazła się na liczącej 
387 pozycji liście. Liceum miało w 
ubiegłym roku 11 uczestników olim
piad centralnych, z których sześciu 
zostało finalistami. Rok temu szkoła 
zajęła 93. miejsce.

- Dla nas ważne jest to, ilu 
uczniów zdaje maturę, ilu dostaje 
się na studia. Nasza szkoła jest do
bra i się liczy - powiedziała nam Ja
dwiga Kuźbida, dyrektor II LO.

MAC

odmienia swoje życie 
pjl / J Pi 
i* 

■ ♦

Nie będzie ciekło

prawią

Być żołnierzem

Jak za komuny
Rozporządzenie odchodzące
go ministra obrony narodo
wej dotyczące noszenia 
umundurowania wojskowego 
i policyjnego sprawiło, że 
ostatnio wśród środowisk 
używających elementów 
umundurowania policji i woj
ska zapanował popłoch.

- Znowu jest jak za komuny - 
powiedział nam Darek, w latach 
osiemdziesiątych harcerz. - Wtedy 
kilka razy mnie skroili za noszenie 
spodni moro. Trzeba było je farbo
wać na czarno, aby gliniarze i 
WSW się nie czepiało.

Dzisiaj rzadko spotkać na ulicy 
kogoś w mundurze policjanta czy żoł
nierza. Chociaż takie stroje bez pro- 

______________ blemu można ku
pić chociażby 
przez Internet. Jak 
informują sprze
dający, to świetny 
prezent na urodzi
ny lub zabawę 
karnawałową. 
Częściej z umun
durowania galo
wego wykorzy
stuje się jego ele
menty, takie jak 
buty, pasy, nato
miast mundury 
połowę w całości. 
Te ostatnie mają 
ogromne wzięcie 
zarówno wśród 
wędkarzy, harce
rzy lub po prostu 
osób spędzają-

rynnę
Mieszkańcy ulicy 1 Maja 

w Kędzierzynie nie muszą się 
martwić, że w przypadku od
wilży woda z uszkodzonej 
rynny będzie ciekła po mu
rze. Zarządca budynku, firma 
Sigma z K-K, obiecał, że dziś, 
chociaż prowizorycznie, usu
nie usterkę, a gdy mrozy nie
co ustąpią, wykonawca na
prawi rynnę w ramach gwa
rancji.

Tekst i foto: ART

cych dużo czasu na łonie przyrody.
- Po co mam szukać ciuchów do 

szwendania się po lesie i wydawać 
na nie fortunę - powiedział nam Da
rek. - Przecież wojsko, testując swo
je ciuchy w terenie, daje doskonałą 
gwarancję przydatności w trud

Przepisy obejmuję również takie wyposażenie, jak buty

nych warunkach.
Tego typu opinie nie są odosobnio

ne, chociaż noszenie umundurowania 
polskich sił zbrojnych i policji zagro
żone jest grzywną lub naganą. Z dru
giej strony po polski wzór maskowa
nia sięga niewiele osób. Z puli dostęp
nych wzorów większym powodze
niem cieszą się elementy umunduro
wania armii niemieckiej, amerykań
skiej, brytyjskiej i holenderskiej. Co 
więcej, handel takimi produktami jest 
oficjalny i na przykład niemiecka ar
mia na wysprzedaży elementów wy
posażenia i ubioru zarabia spore pie
niądze. Natomiast ciężko usłyszeć o 
wyprzedaży aktualnie używanych 
wzorów sortów mundurowych pol
skiej armii. Choć jak przyznają w roz
mowach miłośnicy militariów, od cza
su okupacji Iraku ich marzeniem jest 
mieć nowe pustynne maskowanie.

Wygraj pięć podwój
nych zaproszeń na film 
„ Tylko mnie kochaj

Do kina 
za darmo!

Od piątku w kinie „Chemik” bę
dzie można oglądać hit ostatnich 
dni: „Tylko mnie kochaj”. Przez 
pierwsze trzy dni jego wyświetlania 
zachwycił on 200-tysięczną widow
nię. Recenzja filmu na str. 19.

Teraz dla Czytelników „Gazety 
Lokalnej” mamy specjalny prezent: 
pięć podwójnych zaproszeń dla par, 
które z egzemplarzem gazety w 
środę o godz. 15.00 zgłoszą się do 
naszej redakcji. Zapraszamy!

Kilka miesięcy temu znowu zaczę
ło być głośno na temat umundurowa
nia, gdy pojawiło się rozporządzenie 
ministra obrony narodowej zakazują
ce używania polskiego umundurowa
nia. Chociaż sprawa nie jest nowa, bo 
w kodeksie wykroczeń od końca lat 

siedemdziesią
tych nadal 
znajduje się od
powiedni para
graf, to ściga
nie z tego prze
pisu praktycz
nie zakończyło 
się na początku 
lat dziewięć
dziesiątych. 
Nowy minister 
nabrał wody w 
usta, mówiąc, 
że się przyjrzy 
sprawie. I choć 
od tamtej pory 
minęło trochę 
czasu, na róż
nego rodzaju 
forach, w roz
mowach miło
śników tego ro
dzaju ciuchów 
zaczęto dysku
tować, jak to 
jest ze egze
kwowaniem 
prawa.

Zapytaliśmy
o to rzecznika prasowego Komendy 
Powiatowej Policji w K-K nadkomi
sarza Włodzimierza Kominka. Jak nas 
poinformował^ jest to traktowane jako 
wykroczenie o niskiej szkodliwości 
społecznej.

- Przepis cały czas obowiązuje; 
kodeks wykroczeń przewiduje na
ganę lub grzywnę w wysokości do 
1000 złotych - poinformował nas 
nadkomisarz Włodzimierz Kominek. 
- Jednak dawno z tego artykułu 
nikt nie wnioskował. Kierownictwu 
bardziej zależy na tym, aby w mie
ście był porządek.

Nadkomisarz przyznaje jednak, że 
inaczej się do tego podchodzi, jeżeli 
ubiór służy do dokonania innego 
przestępstwa. Na przykład mundur 
policyjny zostanie wykorzystany w 
celu kradzieży lub napadu.

Tekst i foto: Kamil NOWAK



Giełda ma sprzymierzeńców w Warsza
wie

Deklarują 
wsparcie

Policjanci kontra nauczyciel cd.

Nareszcie w sądzie

Coraz większym zaintereso
waniem, także ze strony 
przedstawicieli rządu, cieszy 
się temat utworzenia Opol
skiego Rynku Hurtowego w 
gminie Reńska Wieś. Inicja
tywę popiera też Samopo
moc Chłopska i PSS “Spo
łem”. —

Pomysł przedstawiono już wicemi
nistrowi rolnictwa oraz ministrowi 
gospodarki. Został też omówiony na 
zeszłotygodniowym posiedzeniu Pol
skiej Izby Handlu.

Jeden z inicjatorów przedsięwzię
cia, prezes Kongregacji Przemysło
wo-Handlowej Ogólnopolskiej Izby 
Gospodarczej w Kędzierzynie-Koźlu 
Włodzimierz Kapeluszny, uważa, że 
są duże szanse na to, aby projekt zre
alizować nawet w ciągu dwóch lat ze 
środków unijnych. Na razie potrzeba 
jednak stu tysięcy złotych na studium 
wykonalności tego przedsięwzięcia.

Ireneusz, główny spe-
cjalista w Krajowym Związku Samo
pomocy Chłopskiej, bardzo pozytyw
nie wypowiada się o pomyśle utwo
rzenia giełdy, którym należałoby zain
teresować Krajową Radę Spółdzielczą 
(KRS). Otóż KRS realizuje projekt 
finansowany z Programu Rozwoju 
Obszarów Wiejskich, znany pod 
nazwą Promocja Grup Producentów 
Rolnych.

- Jest on adresowany do rolników 
zainteresowanych zrzeszaniem się, 
ale nastawionych bardziej na mar
keting i sprzedaż swych produktów 
- wyjaśnia Ireneusz Zakrzewski. - 
Taka grupa po zarejestrowaniu się

Jak przetrwaliśmy mrozy?

Służby czuwają
Mróz maluje na naszych szy
bach bajkowe wzory, a kiedy 

wydrapiemy w zimowych zasło
nach dziurkę, za oknami może
my zobaczyć sąsiadów poowija- 
nych szalikami tak, że trudno ich 

poznać. Różne służby dbają o to, 
byśmy nie odczuli dotkliwie skut
ków zimy, jednak nie wszystko 

da się przewidzieć.

Straż miejska zajmuje się szuka
niem osób bezdomnych, którym przy 
tak niskiej temperaturze grozi zamar
znięcie. Strażnikom udało się urato
wać życie bezdomnemu, który spał w 
porcie. Trudno znaleźć jest osoby 
śpiące na przykład w altankach przy 
ogródkach działkowych, bez żadnego 
ogrzewania. Dwie takie osoby same 
zgłosiły się do policjantów, którzy 

przy urzędzie marszałkowskim 
miałaby swoją osobowość prawną i 
może liczyć na konkretne wsparcie. 
Chodzi np. o zwolnienie z podatku 
od nieruchomości, czy też dotację 
na działalność administracyjną w 
wysokości nawet 100 tys. euro. I ta
kie grupy producenckie mogłyby 
powstawać wokół giełdy w Reńskiej 
Wsi. Już niebawem także na 
Opolszczyźnie będziemy organizo
wać bezpłatne szkolenia na temat 
tworzenia grup producenckich i 
pozyskiwania pieniędzy z różnych 
funduszy i programów. Chociażby 
na wspomniany rynek hurtowy. 
Gorąco namawiam do udziału w 
tych szkoleniach. Szczegóły na ich 
temat można odnaleźć na stronie 
www.krs.com.pl.

Z problemem braku pieniędzy na 
opracowanie studium wykonalności 
całego przedsięwzięcia przedstawiciel 
Samopomocy Chłopskiej zapoznał 
już urzędników z ministerstw rolnic
twa, gospodarki oraz rozwoju regio
nalnego. Istotne znaczenie ma szcze
gólnie to ostatnie, gdyż jak przekonu
je Ireneusz Zakrzewski, właśnie to 
ministerstwo otrzymywać będzie naj
większe pieniądze z Unii Europej
skiej. W przeważającej części ich dys
ponentami nie będzie jednak Warsza
wa, tylko urzędy marszałkowskie, 
które opracowują regionalne strategie 
rozwoju gospodarczego. W tejże wła
śnie strategii ujęto też pomysł utwo
rzenia Opolskiego Rynku Hurtowego, 
co zwiększa szanse na dofinansowa
nie tego przedsięwzięcia ze środków 
publicznych. O te pieniądze trzeba 
jednak umieć powalczyć.

ANKO

odwieźli je do Monaru w Sławięci- 
cach. Straż pożarna też miała sporo 
pracy. Strażacy dostali zgłoszenie o 
pięciu przymarzniętych łabędziach na 
Kłodnicy. Po przyjeździe na miejsce 
okazało się, że jeden sam się oswobo
dził, ale pozostałym trzeba było po
móc. Zwierzęta były w na tyle dobrym 
stanie, że same odpłynęły, nie trzeba 
było ich odwozić do schroniska.

Na pomoc czekały też auta przy- 
marznięte do drogi, zawadzające in
nym kierowcom. Strażacy i z tym pro
blemem sobie poradzili, ale trzeba je 
było jeszcze przestawić. Mróz spowo
dował niewielkie awarie systemów 
sterujących światłami na drogach i 
przejściach dla pieszych. Na szczęście 
w pracy szpitali niewiele uległo zmia
nie.

Dagmara ŚWIRSKA 

Prawie dziesięć miesięcy po 
zatrzymaniu Dariusza S. za 
jazdę w stanie nietrzeźwym 
odbyła się pierwsza rozprawa 
sądowa. Kolejna została wy
znaczona na 21 kwietnia. Kie
dy i jaki wyrok zapadnie, nie 
wiadomo.

Z dokumentów przedstawionych w 
trakcie rozprawy wynika, że nauczy
ciel Dariusz S. 26 marca 2005 roku w 
Polskiej Cerekwi kierował samocho
dem osobowym, będąc pod wpływem 
alkoholu. Został zatrzymany przez 
policjantów z Polskiej Cerekwi. Od
mówił poddania się badaniu alkoma
tem na zawartość alkoholu w wydy
chanym powietrzu. Przewieziony zo-

Minister się wycofał

Wstrzymali rozporządzenie
Wszystko wskazuje na to, że rozpo

rządzenie ministra środowiska o zaka
zie hodowli i utrzymywania gatunków 
zwierząt niebezpiecznych poza ogro
dami zoologicznymi, ośrodkami na
ukowymi, a także cyrkami wejdzie w 
życie nie 1 lutego, a dopiero za rok. 
Dzięki temu właściciele i hodowcy 
groźnych pupili nie będą ich na razie 
musieli oddawać do tych placówek.

O sprawie pisaliśmy przed tygo
dniem w tekście pt. “Będziemy mieli 
cyrk na kółkach”. Przypomnijmy, na 
liście gatunków (lub grup gatunków) 
niebezpiecznych dla zdrowia i życia 
ludzi znajduje się łącznie 71 zwierząt, 
których nie powinno być w naszych 
przytulnych mieszkaniach, gospodar
stwach, czy też prywatnych hodow
lach. Na ludzi trzymających w domu 
egzotyczne pająki, skorpiony, węże, 
jaszczurki, małpy itp. padł blady 
strach, bo zgodnie z wcześniejszym 
rozporządzeniem od 1 lutego musie- 
liby je oddawać do zoo, cyrku albo 
jakiejś placówki naukowej prowadzą
cej badania nad zwierzętami.

Ta zapowiedź wywołała sporo za
mieszania, o czym zresztą informowa
ły media. W związku z tym minister 
przygotował nowy projekt, który za
kłada wejście w życie tego rozporzą
dzenia dopiero 1 stycznia 2007 r. Jak 
wyjaśnia rzecznik Ministerstwa Śro
dowiska, projekt ten będzie poddany 
szerokim konsultacjom z ponad 20 
instytucjami, organizacjami, stowa
rzyszeniami i placówkami naukowy

Prace społecznie użyteczne

Nowa możliwość dla bezrobotnych
O sytuacji na rynku pracy 
oraz organizacji prac spo
łecznie użytecznych wójtowie 
gmin naszego powiatu roz
mawiali z prezydentem mia
sta i starostą powiatu pod
czas spotkania w ubiegłym 
tygodniu.

Podczas spotkania poruszano 
głównie kwestię wykonywania 

stał do szpitala w Kędzierzynie-Koź
lu. Tam pobrano mu krew, w której 
wykryto 2,2 promila alkoholu. Pracu
jący jako nauczyciel, Dariusz S. w 
trakcie zbierania materiału dowodo
wego zmieniał zeznania. Najpierw 
przyznał się do wszystkich zarzuca
nych mu czynów, czyli jazdy pod 
wpływem alkoholu oraz gróźb pod 
adresem zatrzymujących go policjan
tów. Trzy miesiące później przyzna
wał się tylko dojazdy pod wpływem 
alkoholu, oskarżając policjantów w 
międzyczasie o pobicie. Wreszcie dwa 
miesiące temu wysłał do sądu pismo, 
w którym dobrowolnie poddaje się 
karze, ale chce być karany tylko za 
jazdę pod wpływem alkoholu. Pozo
stałe zarzuty są według Dariusza S. 
bezpodstawne.

mi w Polsce. „W związku z rozpo
rządzeniem wynikła konieczność 
przekazywania zwierząt niebez
piecznych do wspomnianych wcze
śniej placówek. To z kolei wymaga 

Póki co posiadacze nosorożców mogq spać spokojnie

dostosowania organizacyjnego i 
technicznego przede wszystkim 
ogrodów zoologicznych. Okazuje 
się jednak, iż 90 proc, z nich w chwi
li obecnej nie dysponuje jeszcze 
możliwościami przyjmowania tych 
zwierząt” - czytamy w oświadczeniu 
rzecznika prasowego ministerstwa.

Zatem ze względu na konieczność 
wybudowania przez ogrody zoolo
giczne odpowiedniej infrastruktury 

przez osoby bezrobotne prac spo
łecznie użytecznych, ustalano 
kryteria i zasady współpracy.

- Jest to nowość, taka możli
wość weszła dopiero od począt
ku nowego roku - mówi dyrek
tor Powiatowego Urzędu Pracy 
Maria Labus, która wraz ze sta
rostą zorganizowała spotkanie.

Osoby bezrobotne będą wyko
nywać prace dla gminy, nie tra
cąc przy tym statusu bezrobotne
go. Będą za to otrzymywać wy

- Policjanci z Polskiej Cerekwi od 
kilku lat mają do mnie jakieś pry
watne animozje, przez które mam 
problemy w życiu - powiedział przed 
sądem Dariusz S. - Nie wiem, czym 
to jest spowodowane.

Prokurator nie zgodził się na dobro
wolne poddanie się karze przez oskar
żonego, a sąd oddalił wniosek oskarżo
nego. Sąd wyznaczył termin następnej 
rozprawy na 21 kwietnia, na kiedy to 
wezwani zostali wszyscy świadkowie.

- Proszę sąd o jak najszybsze roz
strzygnięcie w tej sprawie, gdyż jest 
ona dla mnie i moich współpracow
ników trudna i kosztuje nas wiele 
zdrowia - poprosił sąd kierownik re
feratu dzielnicowych w Polskiej Cere
kwi Mirosław Andrejczuk.

WAR

(m.in. pomieszczeń do kwarantanny 
zwierząt), a także plan powstania spe
cjalistycznego ośrodka zajmującego 
się przetrzymywaniem zwierząt nie
bezpiecznych oraz przemycanych nie

zbędne jest przeniesienie terminu wej
ścia w życie rozporządzenia o prawie 
rok - argumentują ministerialni 
urzędnicy. W tym czasie ww. jednost
ki powinny uzyskać dodatkowe pie
niądze na realizację tych przedsię
wzięć. O ewentualne wsparcie tych 
zamierzeń można będzie wystąpić do 
Narodowego Funduszu Ochrony Śro
dowiska i Gospodarki Wodnej.

Andrzej KOPACKI

nagrodzenie w wysokości 6 zł za 
godzinę, z czego 3,60 zł pocho
dzić będzie z PUP, a reszta z gmi
ny. Prace społecznie użyteczne 
będą prowadzone przez cały mie
siąc dziesięć godzin tygodniowo. 
W ich zakres wchodzić będą pra
ce porządkowe, czyszczenie ro
wów, pielęgnacja kwiatów, 
oczyszczanie terenu należącego 
do gminy.

Dagmara ŚWIRSKA

http://www.krs.com.pl


INFORMATOR GOSPODARCZY
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25 iłycznio mija termin rktadamo deklaracji oraz wpłaty 

podatku od towarów i usług za miesiąc grudzień 2005 941-7.

31 stycznia mija termin rozliczenia rocznego dla podatników 

opodatkowanych w formie ryczałtu ewidencjonowanego.

31 stycznia mija termin rocznego rozliczenia odliczonych 

składek na ubezpieczenie zdrowotne dla podatników 

opodatkowanych w formie karty podatkowej.

31 stycznia mija termin przekazania do ZUS informacji za 

2005 r. o danych niezbędnych do ustalenia składki no 

ubezpieczenie wypadkowe (ZUS IW. Informację ZUS - IWA 

przekazują płatnicy, którzy spełniają łącznie następujące 

warunki:

■ byli zgłoszeni nieprzerwanie w ZUS jako płatnicy składek na 

ubezpieczenie wypadkowe od dnia I stycznia do 31 grudnia 

20051, i co najmniej 1 dzień w styczniu 2006 r,

• w 2005 r. zgłaszali do ubezpieczenia wypadkowego co 

najmniej 10 ubezpieczonych,

- byli wpisani do rejestru REGON w dniu 31 grudnia 2005 r.

ROK POOAROWy 2006

Koszty uzyskania przychodu 102,25 zl 

Podwyższone o 25% 122,82 zł

Kwota zmniejszenia podatku 530,08 zl 

Minimalne wynagrodzenie brutto 899,10 zł

Podstowa obliczenia podałku w 

złołych
Podałek wynoii

Ponad Do

37.024,00

19% poddowy 

obliczenia minui kwota 

530,08 zł

37.024,00 74.048,00

6.504,48 + 30% 

nadwyżki ponad 

37B24,00zł

74.048,00

17.611.68+40% 

nadwyżki ponad 

74.048,00 zl

Ubezpieczenie zdrowotne osób prowadzących działalność 

gospodarcza oraz osób współpracujących Grudzień 2005 - luty 

2006

Minimalne wynagrodzenie uczniów w miesiącach Grudzień 

2005 - Luty 2006

1 kima 2 kloso

93,89 zł 117,36 zł j

3 klasa

140,83 zł J

Podstawy składek na ubezpieczenie społeczne osób 

prowadzących dział, gosp. oraz osób z nimi współpracujących 

Grudzień 2005 - Izrły 2006

Ubezpieczenia społeczne 1.408,34 zł

Ubezpieczenie zdrowotne 1.871,73 zł

Docenieni za dzia
łalność

Uwieńczyły

6 stycznia w Opolu odbyła się 

uroczystość wręczenia Srebr
nych Laurów Umiejętności i 
Kompetencji. Wśród 26 wyróż
nionych za swoją działalność w 

2005 roku Opolan i firm znaleź
li się też przedstawiciele powia
tu kędzierzyńsko-kozielskiego.

Otrzymali je: Krystyna Helbin, wójt 
gminy Polska Cerekiew (kategoria: 
przedstawiciel samorządu terytorialne
go), firma Jokey Plastik z Kędzierzyna- 
Koźla (kategoria: eksporter), doc. dr 
Wojciech Jerzykiewicz, naukowiec z In
stytutu Ciężkiej Syntezy Organicznej w 
Kędzierzynie-Koźlu (kategoria: wynala
zek w dziedzinie produktu lub techno
logii), oraz Andrzej Sałacki, prezes Lu
dowego Klubu Jeździeckiego “Lewada” 
w Zakrzowie (kategoria: instytucja i 
twórca kultury).

Srebrne Laury przyznaje Opolska 
Izba Gospodarcza we współpracy z 
Urzędem Marszałkowskim oraz woje
wodą opolskim.

O Złoty Laur Umiejętności i Kompe
tencji ubiegał się z kolei prof. Włodzi
mierz Kotowski, znany chemik związa
ny z Kędzierzynem-Koźlem, autor po
nad 50 wynalazków i patentów. W trak
cie regionalnej gali, która 21 stycznia 
odbyła się w Zabrzu, otrzymał go m.in. 
abp Stanisław Dziwisz, metropolita kra
kowski.

Laury Umiejętności i Kompetencji 
są wspólną inicjatywą środowisk go
spodarczych województwa śląskiego i 
opolskiego. Po raz pierwszy zostały 
wręczone w Katowicach w 1992 r. W 
2000 r. przyznawanie Srebrnych Lau
rów osobom, instytucjom i firmom, 
wyróżniającym się swoją działalno
ścią rozpoczęła Opolska Izba Gospo
darcza. Są one zarazem nominacją do 
laurów wyższej rangi: złotego i platy
nowego.

JJ

Komputer zwariował, ludzie mieli ubaw

Godzina 21.95
Z otwartymi ustami spoglą
dały na elektroniczną tablicę 
informacyjną osoby, które w 
piątek przed południem pla
nowały udać się w podróż z 
Dworca Głównego PKP w Kę
dzierzynie. Choć była godz. 
10.00 rano, na tablicy widnia
ła dość nietypowa godzina 
odjazdu, a mianowicie 21.95!

Ponadto można 
było na niej przeczy
tać, że pociąg do Lu
blina jedzie przez 
Nędzę, co zdegusto
wani pasażerowie 
skwitowali bardzo 
krótko: “Cały ten 
kraj to jedna wielka 
nędza”. Bzdurnych 
informacji było 
zresztą znacznie wię
cej i to nie tylko na 
tablicy w holu głów
nym, ale także na pe
ronowych wyświe
tlaczach. Wszystko 
przez awarię kompu
tera.

Opóźnienie
To jednak nie koniec perypetii na 

kędzierzyńskim dworcu. Osoby uda
jące się w piątek przed południem do 
Opola miały do wyboru dwa pociągi: 
pośpieszny o 9.52 i osobowy o 10.00.

- Spieszyło mi się, bo w Opolu 
musiałam być na godz. 11.00. Za
mierzałam jechać pośpiesznym o 
9.52, ale nikt przed odjazdem po
ciągu osobowego nie raczył poinfor
mować, że ten pierwszy ze względu 
na awarię elektrowozu jest opóźnio
ny o co najmniej godzinę - denerwu
je się pani Dorota z Kędzierzyna-Koź- 
la. - Powiadomiono nas o tym do
piero wówczas, gdy osobowy ruszył 

Wj Peron11or7

z peronu, więc było już za późno, 
aby nim pojechać. Wcześniej przez 
megafon usłyszeliśmy jedynie, że 
pośpieszny ma spóźnienie około 10 
minut, i na tym koniec. Można zro
zumieć awarię komputera, ale trud
no pogodzić się z tym, że pasażero
wie nie są należycie informowani o 
opóźnieniu. Do tego przecież wy
starczy megafon.

Ostatecznie pani Dorota pojechała 

ODJAZDY

RACIBÓRZ NĘDZA OSOB. 1A.0 7 O
IM

WROCŁAW GL. OPOLE 13 .5 2 20min 2 '
NYSA PRUDNIK OSOB. 13 .0 5 40 min 2
PRZEMYSŁ KATOWICE S8SS 13 >15 60 min 3 ii

KATOWICE wz 1.20 30min A
FOSOWSKIE HAD71N. 2-05 20 min 4

W piątek przed południem widoczna na zdjęciu tablica pokazywała bzdurne 
informacje, które zaskakiwały, a nawet rozbawiały do łez niektórych pasażerów

do Opola samochodem i to z inną pa
sażerką która znalazła się w takiej 
samej sytuacji co ona.

Kasjerka z dworca głównego tłu
maczyła się standardowo: - Na całe to 
zamieszanie złożyły się dwie awa
rie: elektrowozu i komputera, przez 
co informowanie o opóźnieniach 
pociągów było nieco utrudnione. 
Takie sytuacje się zdarzają i może
my za to tylko przeprosić.

Nerwówka przy kasie
Nim jednak pani Dorota pojechała 

samochodem do Opola, zażądała od 
PKP zwrotu pieniędzy za bilet. Ta 
“skomplikowana operacja” zajęła jej 

jednak dobre pół godziny. Najpierw w 
okienku, gdzie mieści się informacja, 
musiała potwierdzić zasadność zwro
tu pieniędzy za bilet, co trwało około 
15 minut. Następnie należało podejść 
do kasy biletowej, gdzie po wprowa
dzeniu do komputera całej masy da
nych (co również zajęło dobre 15 mi
nut) pani Dorota odzyskała swoje pie
niądze.

- Czy tych procedur nie można 
trochę uprościć - pyta pani Dorota. 
- Zamiast przez 15 minut wypisy
wać jakieś druczki na informacji, 
lepiej byłoby przybić stosowną pie
czątkę i od razu udać się po odbiór 
należności. Skoro wydruk biletu 
zajmuje kilka sekund, to dlaczego

na odzyska-
nie pienię
dzy musia
łam czekać 
dobre pół 
godziny? 
Mieliśmy w 
piątek do 
czynienia z 
paradok- 
salną sytu
acją, ale 
nam nie 
było do
śmiechu ze 
względu na 
te awarie, 
brak infor
macji i opie
szałość pra
cowników.

Zresztą to nie jest jedyna skarga na 
PKP, jaką otrzymaliśmy w ostatnim 
czasie. Niektóre osoby narzekają że 
często stoją w długich kolejkach po 
bilet, bo na ogół czynna jest tylko jed
na kasa. Nawet wówczas, gdy pasaże
rów jest bardzo wielu

- Skoro widzę, że z tyłu krzątają 
się jakieś znudzone panie, to dlacze
go żadna z nich nie domyśli się, by 
otworzyć drugie okienko i rozłado
wać kolejkę? - pyta Tomasz z Kędzie
rzyna.

Może więc po tym artykule kasjer
ki zrobią się nieco życzliwsze i bar
dziej wyrozumiałe dla pasażerów.

Tekst i foto: ANKO
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Dieto Hocleg Dojazd

22,00 zł 33,OOzł 4,40 zl

Maksymalna sławko z 1 km przebiegu pojazdów prywatnych 

używanych do celów służbowych

Sam. Osob. do 900 cm3 0,4894 zi

t. (bob. paw. 900 cm* O,7846zł '

Dla motocykla Ł2W U

Dla motoroweru O,1297zl :

Maksymalna miesięczna kwota ryczałtu 

za używanie sam. osob. w gminie i mieście do 100 tys. 

Mieszkańców.

| .... 1 Powyżej 900 cm3

I limił 300 km 146,82 zł
Limił 300 km 235,38 zł

ODSfIKI

Ustawowe: od 15.10.2005 wynoszą 11,5%

Od zaległości podatkowych: od 01.09.2005 wynoszą 12%

Stan odsetek oraz pozorłałych informacji no dzień 

20.01.20061.

W ■ amir

BIURO RACHUNKOWE

ul. Bdwirczoko 147-200 K • Koźle 

(koło Bonku Śląskiego w Koźlu) 

S 482-68-05 S3damir@pro.oneł.pi

Wyróżniony Kędzierzyn-Koźle

Poćwiczyli, aż
10 stycznia w Urzędzie Marszałkowskim w 
Opolu podsumowano ubiegłoroczną edycję 
Sportowego Turnieju Miast i Gmin w woje
wództwie opolskim. Pamiątkowy grawerton, 
puchar i dyplom przypadły też gminie Kędzie
rzyn-Koźle. Nasze miasto było najlepsze na 
Opolszczyżnie i szóste w kraju w kategorii 
miast liczących 40-100 tys. mieszkańców.

Sportowy Turniej Miast i Gmin odbywa się w całym kra
ju pod patronatem prezydenta RP i jest największą tego ro
dzaju imprezą masową w Polsce i Europie. W ubiegłym 
roku ćwiczyło podczas niego aż 4,1 min Polaków w 551 
miastach i gminach.

W turnieju mogą brać udział wszyscy mieszkańcy danej 
gminy. Warunkiem zaliczenia uczestnictwa jest co najmniej 
półgodzinny udział w jednej z form rekreacji fizycznej. 1 
czerwca ubiegłego roku w Kędzierzynie-Koźlu spalało kalo
rie aż 9 tys. mieszkańców, czyli co siódmy obywatel grodu.

Na Opolszczyżnie w turnieju wzięło udział 13 opolskich gmin. 
Nasz powiat reprezentował tylko Kędzierzyn-Koźle. Nagrodą za 
zajęcie szóstego miejsca w kraju było 13 tys. zł. Pieniądze te po
zwoliły na wysłanie 30 dzieci z ubogich rodzin z Kędzierzyna- 
Koźla na dwutygodniowe kolonie w Głuchołazach.

W czerwcu ubiegłego roku na kozielskim Rynku, ćwi- 
czqc aerobik w ramach turnieju, spalał kalorie nieprze
brany tłum dzieci i młodzieży

Turniej po raz jedenasty zorganizowała Krajowa Fede
racja Sportu dla Wszystkich. W 2003 roku Kędzierzyn- 
Koźle zajął w nim w swojej kategorii miejsce siódme, a w 
2004 r. - trzecie.

Bezpłatne porady 
prawne 

Studenci 
zapraszają

Studencka Poradnia Prawna “Bona 
fides” i Klub Honorowych Dawców 
Krwi im. Ludwika Hirszfelda w Kę
dzierzynie-Koźlu zapraszają wszyst
kich mieszkańców na korzystanie z 
bezpłatnych porad prawnych. Porady 
udzielane są przez studentów Między
wydziałowego Instytutu Prawa i Ad
ministracji Uniwersytetu Opolskiego 
w co trzeci poniedziałek w godz. 
17.00 -19.30, począwszy od 30 stycz
nia. Następne terminy to 20 lutego, 13 
marca, 3 kwietnia, 24 kwietnia, 15 
maja i 5 czerwca.

Studenci będą przyjmować miesz
kańców w salce katechetycznej nale
żącej do parafii św. Eugeniusza de 
Mazenod przy ul. Ligonia 22 w K-K. 
Więcej informacji na ten temat moż
na uzyskać pod numerami tel.: 0 505 
013 837 lub 0 603 118 441.



Inspekcja weterynaryjna apeluje

Hodowcy, zgłaszajcie się!

Nowo wybudowany w Koźlu par
king, znajdujący się przed dworcem 
autobusowym firmy Connex, dawniej 
zwany przez mieszkańców placem 
PKS, otrzyma nową nazwę.

Podczas obrad komisji urbanistyki, 
architektury i środowiska naturalnego 
radni przegłosowali propozycję, aby 
nadać mu nazwę plac Raciborski. 
Wcześniej w toku przeprowadzonych 
konsultacji na taką nazwę zgodziła się 
Rada Osiedla Stare Miasto. W czasach 
istnienia Twierdzy Koźle w znajdują

Punkt krwiodawstwa nadal w Blachowni

Opóźnione przenosiny
Punkt krwiodawstwa w Kędzierzy- 

nie-Koźlu miał się po Nowym Roku 
przenieść na ul. Koszykową (osiedle 
Pogorzelec). Choć minął już prawie cały 
styczeń, krwiodawcy nadal jeżdżą do 
starej placówki przy ul. Szkolnej w Bla
chowni. Część z nich najpierw upewnia 
się telefonicznie, że zostanie tu przyję
ta.

- Czekamy na wyposażenie. Meble 
muszą być zrobione na wymiar, po
winny być gotowe do końca tego tygo

Patronem przedszkola będzie twórca postaci Misia Uszatka

PSP nr 5 oraz przedszkole nr 22 
będą miały nowych patronów: szkoła 
- Adama Mickiewicza, natomiast 
przedszkole - Czesława Janczarskiego. 
Adama Mickiewicza nie trzeba niko
mu przedstawiać, natomiast Czesław 

Paliwa - olej opałowy i napędowy
Hurt olei mineralnych

47-256 Lany, ul. Szkolna 24

CWr? PaCćoki

cych się w tamtej okolicy murach 
miejskich mieściła się brama zwana 
Raciborską.

- Wspaniale, że z nowymi nazwa
mi można się identyfikować - po
wiedział nam pan Stanisław, wielolet
ni mieszkaniec Starego Miasta. - Do
brze, że nawiązują do historii Koź
la.

Teraz pozostaje czekać na decyzję 
rady miasta.

Tekst i foto: KAN

dnia. Na 99 proc, punkt na Koszyko
wej ruszy od 1 lutego - wyjaśnia Ma
rek Dryja, dyrektor Regionalnego Cen
trum Krwiodawstwa i Kriolecznictwa w 
Opolu (RCKiK), któremu podlega kę- 
dzierzyńska placówka.

Prace remontowo-budowlane na ul. 
Koszykowej kosztowały RCKiK około 
12 tys. zł. Część prac wykonał nieod
płatnie Miejski Zarząd Budynków Ko
munalnych.

JJ

Janczarski był twórcą dwutygodnika 
dla dzieci „Miś” i do śmierci w 1971 
roku jego redaktorem naczelnym. Szer
szej publiczności był znany jako twór
ca literackiej postaci Misia Uszatka.

Tekst i foto: KAN 

Każdy rolnik, który sprzeda- 
je na rynku rolnym hodowa
ne zwierzęta bądź pochodzą
ce od nich produkty, podle
ga obowiązkowi rejestracji.

Powyższy wymóg wprowadziła 
ustawa o ochronie zdrowia zwierząt 
oraz zwalczaniu chorób zakaźnych z 
marca 2004 r. Hodowca, który spełnia

Echa naszych publikacji

Robimy, co możemy
Z naszych zadań w zakresie 
zimowego utrzymania dróg 
wywiązujemy się należycie - 
twierdzi dyrektor spółki 
Usługi Komunalne w Kędzie- 
rzynie-Koźlu Józef Pietrasz. 
W zeszłym tygodniu opubli
kowaliśmy fragmenty listów 
skierowanych do starosty 
kędzierzyńsko-kozielskiego 
oraz prezydenta miasta, w 
których przewodniczący 
Rady Osiedla Śródmieście 
Jerzy Kroker przekonywał, 
że akcja odśnieżania dróg i 
chodników na naszym tere
nie jest jednym wielkim nie
wypałem.

W opinii Jerzego Krokera sytu
ację mogłoby uzdrowić np. dokapi
talizowanie Usług Komunalnych, 
które jego zdaniem nie posiadają 
podstawowego sprzętu do usuwania 
i wywozu śniegu.

Przesadził?
Dyrektor UK Józef Pietrasz uwa

ża, że przewodniczący Kroker prze
jaskrawia pewne fakty: - Jeśli cho-

W Kędzierzynie-Koźlu jest 106 km 
dróg gminnych, ponad 60 km dróg po
wiatowych, 14 km wojewódzkich i 17 
km krajowych. Do tego należy doliczyć 
kilkadziesiąt kilometrów dróg we
wnątrzosiedlowych.

dzi o akcję “Zima”, to zgodnie z 
zawartą przez nas umową na po
nad 100 km dróg gminnych sta
łym zimowym utrzymaniem obej
mujemy 21 km. Warunki umowy 
są takie, że jezdnia powinna być 
odśnieżona i posypana piaskiem. 
Z tym że dopuszcza się zaleganie 
na drogach zajeżdżonego śniegu, 
a w skrajnych przypadkach, pod
czas bardzo intensywnych opa
dów, również występowanie 
przerw w ruchu. Proszę pamiętać, 
że przy tych opadach, z którymi 
mieliśmy do czynienia od 29 do 31 
grudnia 2005 r., w ciągu doby 
przyrost pokrywy śnieżnej wyno
sił ponad pół metra - przypomina 
dyrektor Pietrasz, dodając, że jest to 
średni, a nie podwyższony standard 
utrzymania dróg, obowiązujący np. 

powyższe warunki, powinien zgłosić 
prowadzoną działalność właściwemu 
terytorialnie powiatowemu lekarzowi 
weterynarii. Nie podlegająrejestracji 
ci rolnicy, których gospodarstwa pro
dukują tylko na własne potrzeby.

Wzór formularza można znaleźć 
np. na stronie www.cisek.pl (zakład
ka “Archiwum”). W zgłoszeniu trze
ba m.in. podać adres rolnika i dane o 
prowadzonej przez niego działalności.

na autostradach, gdzie śnieg powi
nien zostać usunięty z nawierzchni 
do dwóch godzin po ustaniu opa
dów. - Natomiast w naszym przy
padku jest to sześć godzin po ich 
ustaniu.

Zdaniem dyrektora Pietrasza ten 
zakres robót (czyli wspomniane 21 
km) powinien obsługiwać w zasa
dzie tylko jeden pług. Dyrektor UK 
dodaje, że podczas najintensywniej
szych opadów zachowana była cią
głość w komunikacji miejskiej, choć 

Pozostaje mieć nadzieję, że tej zimy nie będziemy już musieli oglądać 
takich obrazków

warunki na drogach faktycznie po
zostawiały bardzo wiele do życze
nia. Najbardziej zasypane były 
boczne ulice, a do ich odśnieżania 
(za zgodą referatu zarządzania dro
gami miejskimi) użyto dodatkowe
go sprzętu. Już 30 grudnia pracowa
ły dwie dodatkowe ładowarki, a 31 
grudnia było ich już siedem. W syl
westra mogłyby, zdaniem dyrektora 
Pietrasza, pracować dwa pługi, tym
czasem jeździły trzy (ten trzeci zo
stał wynajęty przez UK).

- Moi ludzie pracowali przez 24 
godziny na dobę - zapewnia dyrek
tor Pietrasz, który odniósł się też do 
sugestii Jerzego Krokera, twierdzą
cego, że sterty śniegu (nagromadzo
ne na skrzyżowaniach i poboczach) 
najlepiej wywozić w okolice pod
miejskich zagajników. - Bzdura. Do 
tego celu służą wyznaczone wcze
śniej miejsca. Najlepszy jest teren 
obok łącznika pomiędzy obwod
nicą i ul. Kozielską. Dodatkowy 
sprzęt w postaci koparek i łado
warek wykorzystywaliśmy w

Jeśli chodzi o rolników z powiatu 
kędzierzyńsko-kozielskiego, zgłosze
nia przyjmuje powiatowy lekarz we
terynarii w Koźlu, ul. Piastowska 15, 
tel./faks 482-15-61, e-mail: piw.ke- 
dzierzyn@wiw.opole.pl

Formalnie rejestracja była prowa
dzona do końca ubiegłego roku. Zo
stała jednak przedłużona; na razie 
bezterminowo.

JJ

pierwszej kolejności właśnie do 
usuwania hałd śniegu ze skrzyżo
wań i dróg wewnątrzosiedlowych. 
Natomiast proszę pamiętać, że 
wywózka śniegu wiąże się z potęż
nymi kosztami.

To nie my...
Dyrektor Pietrasz nie ukrywa, że 

dokapitalizowanie jego spółki przez 
gminę byłoby wskazane, gdyż 
sprzęt służący do zimowego utrzy
mania dróg jest mocno wyeksplo

atowany i trzeba już myśleć o jego 
modernizacji.

W liście przewodniczącego Kro
kera pojawiła się także uwaga, że 
Kędzierzyn-Koźle należy do grona 
najbrudniejszych miast na Opolsz- 
czyźnie. Jednak dyrektor Pietrasz 
przekonuje, iż ta opinia tylko w nie
wielkim stopniu uderza w jego fir
mę, gdyż wykonawców jest kilku, a 
największy przetarg wygrało kon
sorcjum dwóch firm na czele z “Re- 
mondisem”, odpowiadające za letnie 
utrzymanie dróg miejskich (wraz z 
koszeniem trawy na poboczach), let
nie i zimowe utrzymanie chodników 
gminnych oraz opróżnianie koszy 
ulicznych. Natomiast Usługi Komu
nalne porządkują obecnie niektóre 
tereny wewnątrzosiedlowe. Jeśli 
chodzi o działki gminne, to UK od
powiadają za utrzymanie czystości 
w kozielskim parku, na placu Rady 
Europy i Rynku oraz na nadodrzań- 
skiej promenadzie.

http://www.cisek.pl
mailto:piw.ke-dzierzyn@wiw.opole.pl


Uwaga, oszuści Sonda

Najpierw pieniądze, potem praca Tort i McDonakl
Przedsiębiorca z Gdańska, 
który na łamach naszej gaze
ty oferował pracę w Austrii, 
nie posiada żadnych upraw
nień do pośrednictwa pracy. 
Od osób, które dzwoniły z 
zapytaniem o pracę, w pierw
szej kolejności żądał pienię
dzy na konto.

Krystian P. ogłosił nabór do pracy 
przy rozbiórkach budynków w Au
strii.

- Gdy zadzwoniłem, wypytał, 
gdzie mieszkam, i kazał podać nu
mer dowodu osobistego, a następnie 
zadzwonić jeszcze raz za cztery go
dziny - opowiada Michał Sowiżdżoł 
z Cisowej. - Gdy zadzwoniłem po
nownie, podał numer konta, na któ
re kazał bardzo szybko wpłacić 300 
zł.

Z Krystianem P. udało nam się skon
taktować tylko raz. Przyznał, że oferuje 
pracę prywatnie. Nie prowadzi biura 

Czarna rozpacz
Dziury w nawierzchni ulic, które 

powstają zimą, wtopiły się w kra
jobraz nie tylko naszego miasta. 
Jednak w tym roku na skutek sro
giej zimy ubytki w asfalcie są tak 

wielkie, że nie starczy pieniędzy 

na poważniejsze remonty. A to 

zaowocuje tym, że w kolejnym 

roku będzie jeszcze gorzej.

Podczas obrad komisji urbanistyki, 
architektury i ochrony środowiska 
pojawiła się informacja, że na utrzy
manie stanu istniejącego ulic zarzą
dzanych przez urząd miasta zabraknie 
w tym roku środków.

Według przedstawionych informa
cji przez kierownika referatu zarzą
dzania drogami w 2004 roku na re
monty bieżące przeznaczono pulę 
środków w wysokości 1,3 min zł, z 
czego na remonty powierzchni bitu
micznych zużyto 470 tys. W roku ko
lejnym była to już suma 1,5 min zł, z 
czego wydano 960 tys. Na 2006 rok 
referat wnioskował o przyznanie 
większej ilości pieniędzy; niestety, 
otrzymał 1,53 min, z czego na remon
ty nawierzchni było przeznaczone 800 
tys. zł.

Niepokojące jest to, że jeżeli w 
2004 roku z puli 470 tys. pozostały 
środki nie tylko na to, aby łatać dziu
ry, ale również wykonać większe re
monty, obejmujące takie prace, jak

pośrednictwa pracy. Aktualnie podany 
w ogłoszeniu telefon nie odpowiada. 
Przed takimi pracodawcami przestrze
gają organizacje zrzeszające pośredni

OKIEM EKSPERTA

Anna Macek, członek Zarzgdu Ogólnopolskiego Konwentu Agencji Pracy

Zanim wyjedziesz, sprawdź!
Przed wyjazdem do pracy za granicę warto sprawdzić, czy firma, za której pośred

nictwem zamierzamy wyjechać, posiada certyfikat ministra gospodarki i pracy, upraw
niający do tego typu działalności. Takie informacje są dostępne na stronie interneto
wej www.praca.gov.pl. Polecamy firmy znane i sprawdzone, o ugruntowanej pozycji 
na rynku. Odradzam korzystanie z ofert zawierających tylko numer telefonu - często 
jedynie komórkowego, a także tych proponowanych przez osoby prywatne. W razie 
problemów trudno jest cokolwiek wyegzekwować od takiej firmy. Osobom poszkodo
wanym trudniej jest uzyskać pomoc w przypadku problemów powstałych za granicą. 
Należy pamiętać, że firmom pośredniczącym w pracy za granicą przepisy zabraniają 
pobierania wynagrodzenia za swoje usługi. Jedyną kwotę, jaką mogą pobrać od oso
by wyjeżdżającej, jest zwrot faktycznie poniesionych kosztów.

Osoby, które czują się pokrzywdzone, mogą szukać pomocy w biurze Ogólnopol
skiego Konwentu Agencji Pracy. Organizacja ta zrzesza uznane na rynku agencje zaj
mujące się międzynarodową rekrutacją. Rozpatruje skargi pracowników na działanie 
firm rekrutacyjnych należących do związku oraz niezrzeszonych. Służy także poradami 
w zakresie pracy za granicą.

frezowanie i nakłada
nie dywanika asfalto
wego, to w tym roku 
zabraknie pieniędzy 
nawet na nie.

- Powinniśmy wy
dawać tylko 40 pro
cent środków na 
łatanie dziur, a 
większe sumy pie
niędzy przeznaczać 
na większe remonty 
- poinformował rad
nych Marek Mazur
kiewicz, kierownik 
referatu zarządzania 
drogami.

Według wyliczeń 
kierownika referatu 
na utrzymanie istnie
jącego stanu potrzeba 
2,7 min zł. Brakująca 
kwota to około 1,2 min.

- Na wiosnę pokażą się dziury i 
będziemy musieli wydać nagle dużą 
pulę pieniędzy i myślę, że nie wy
starczy te 800 tys.- oświadczył rad
nym Marek Mazurkiewicz. - W tym 
roku sypiemy na drogi dużo soli, a 
to jest wprost proporcjonalne do 
pojawiania się dziur.

Tej zimy prace naprawcze pochłoną 
środki na remonty cząstkowe, które 
można było wykorzystać na wykona
nie bardziej sensownych prac. Nie jest 

ków pracy. W przypadku oszustwa są 
bardzo małe szanse na egzekwowanie 
swoich praw i pieniędzy.

ART

Połatane dziury to tylko chwilowe załatwienie pro
blemu

tajemnicą, że zalepione ubytki w trak
cie sezonowo powtarzających się pro
cesów — opady śniegu, odwilż, przy
mrozki itd. — z roku na rok powięk
szają się. Radni zastanawiali się nad 
tym, skąd wziąć brakujące środki. 
Niestety, na razie nic nie wymyślono 
i problem pozostał. Jeżeli zima nadal 
będzie wyglądała jak ta z ostatnich 
kilku tygodni, a w przyszłym roku się 
powtórzy, na ulice miasta będą mogły 
wyjechać tylko terenowe samochody. 

Tekst i foto: Kamil NOWAK

W miniony weekend obchodziliśmy Dzień Babci i Dzień 
Dziadka. Zapytaliśmy seniorów z Kędzierzyna-Koźla, jak ob
chodzili swoje święto.

Bogusław Fedyna, Łąki Kozielskie:
- Dzień Dziadka spędziłem na zrzuca
niu węgla; akurat tak się trafiło, bo spo
dziewałem się dużych mrozów. Poza 
tym sam wieczór był bardzo przyjem
ny: z Anglii zadzwoniła córka, wnuczek 
złożył życzenia. To święto jest świeże, 
młode, jeszcze się dużej uwagi do nie
go nie przykłada. Jednak jest bardzo 
przyjemnie, kiedy wnuczek lub córka 
za wnuczka pamięta i składa życzenia.

Leokadia Micherewicz, Kędzierzyn- 
Koźle:- Mam wnuki bardzo daleko, 
więc Dzień Babci spędziłam normal
nie. Były życzenia przez telefon, ale 
oprócz tego nic więcej. Jest to ważne 
święto, w końcu babcie wychowują 
wnuki, opiekują się nimi; mamy teraz 
pracują cały dzień. Ja nfe muszę, bo 
jak mówiłam, wnuki mam daleko.

Jadwiga Zaradzka, Kędzierzyn-Koź
le: - Dzień Babci spędziłam jak zwykle, 
jak babcia; gotowanie, sprzątanie. Ja 
mam jednego malutkiego wnuka, do
piero będzie miał trzy latka. To święto 
jest coraz trudniejsze, bo pieniędzy nie 
ma, a ja jeszcze muszę synowi poma
gać. Ale jakoś sobie dajemy radę.

Zdzisława Barszcz, Kędzierzyn-Koź
le: - Mam trzyletniego wnusia Grzesia, 
przyszedł do babci i dziadka z tortem. 
Było bardzo wesoło. Dzień wcześniej 
byliśmy w przedszkolu, cudownie pa
nie wszystko przygotowały: dzieci 
śpiewały, recytowały wierszyki, był też 
malutki poczęstunek. Było bardzo 
przyjemnie. To ważne święto. Ja je
stem bardzo dumna z tego, że jestem 
babcią. Cieszy mnie, że jest takie 
święto.

Barbara Trafalska, Kędzierzyn-Koź
le: - Wnuki były u mnie; najstarszy ma 
dwadzieścia cztery lata. Mam pięcioro 
wnuków. Dzień Babci spędziłam bar
dzo fajnie. Było świetnie: bawiliśmy 
się, cieszyliśmy się sobą. Cieszę się, 
że doczekałam się takich wspaniałych 
wnuków. Dla mnie zawszy to było i jest 
bardzo ważne święto.

Jan Gałuszka, Kędzierzyn-Koźle: - 
Spędziłem Dzień Dziadka za granicą, 
córka tam mieszka. Wnuki złożyły mi 
życzenia, odśpiewały mi „Sto lat” i za
prosiły mnie do McDonalda. Traktuję 
to święto trochę ulgowo. Jest ono 
głównie dla wnuków, którym potem 
dziadkowie wynagradzają to często 
pieniędzmi.

Wysłuchała Dagmara ŚWIRSKA 

Foto: ART

Nowi przyjaciele
Jeżeli rada miasta na najbliższej 

sesji wyrazi zgodę, do grona miast 
partnerskich Kędzierzyna-Koźla, w 
którym są litewska Jonava i ukraiński 
Kałusz, dołączą dwa francuskie mia
sta: Grand-Charmont oraz Hrricourt.

Grand-Charmont - według danych 
z 1990 roku gminę tę zamieszkiwało 
około 6 tys. mieszkańców. Większość 
znajduje zatrudnienie w zakładach 
związanych z motoryzacją - jest to 
ośrodek produkcji samochodów Peu

geot i Citroen - oraz w zakładach pro
dukujących turbiny gazowe i składy 
pociągów szybkiej kolei TGV. Hrrico- 
urt - o tym mieście Wikipedia podaj e 
jedynie informację o liczbie miesz
kańców: około 10 tys. osób.

Obie miejscowości znajdują się w 
regionie Franche-Comte, który grani
czy ze Szwajcarią i jest liczbąmiesz- 
kańców zbliżony do województwa 
opolskiego.

KAN

Ludzie w naszym mieście przekonali 
się już do segregacji odpadów, co po
twierdza zresztą to zdjęcie. Problem w 
tym, że służby odpowiedzialne za opróż
nianie pojemników często zapominają o 
tym obowiązku. Mieszkańcy ul. Stolar
skiej i Archimedesa oraz członkowie 
Rady Osiedla Zachód poinformowali 
nas, że sterty butelek z tworzyw sztucz
nych zalegają pod przepełnionym po
jemnikiem i aż dziw bierze, że jeszcze 
nikt ich nie porozrzucał. Miejmy nadzie
ję, że jeszcze w tym tygodniu zostaną 
one wywiezione na Miejskie Składowi
sko Odpadów.

Tekst i foto: ANKO

http://www.praca.gov.pl


Rada radzi

Plan pracy komisji i rady miasta

Wstęp na obrady komisji oraz rady miasta jest otwarty dla każdego. Niestety, rzadko obywatele korzystają z tego prawa. Zebrał KAN

Miesiąc Rada miasta Komisja urbanistyki Komisja finansowa Komisja oświaty Komisja prawna

luty działalność organizacji pozarządowych w 
mieście w zakresie realizacji zadań gminy

stan przygotowania dokumentacji 
technicznej dla inwestycji planowanych do 
realizacji w 2006 roku (park Pojednania)

wizja lokalna ODK „Komes”, działalność 
organizacji pozarządowych w mieście w 
zakresie realizacji zadań gminy

statuty rad osiedlowych funkcjonowanie 
KKPP za rok 2005, procedury przetargowe 
w 2006 roku

wspólne posiedzenie komisji miasta i powi
atu, inicjatywa utworzenia hospicjum

marzec utrzymanie czystości i estetyki w gminie, 
informacja o przekształceniach w służbie 
zdrowia

postęp prac związanych z realizacją fun
duszy spójności, estetyka w mieście

wizja lokalna obiektu sportowego 
„Kuźniczka”

analiza uchwały w sprawie procedury uch
walania budżetu miasta analiza dochodów i 
wydatków jednostek budżetowych

działalność MOPS, przygotowanie tematu 
„Trener osiedlowy"

kwiecień absolutorium prezydenta sprawozdanie z wykonania budżetu za rok 
2005

przygotowanie do realizacji inwestycji i re
montów obiektów oświatowych; przebieg i 
stan zaawansowania inwestycji i remontów 
obiektów kultury i obiektów sportowych, 
sprawozdanie z wykonania budżetu

sprawozdanie z wykonania budżetu za rok 
2005, założenia pracy straży miejskiej, 
zamierzenia nowego komendanta sprawoz
danie z wykonania budżetu za rok 2005

realizacja budżetu za 2005 rok, gospodarka 
mieszkaniowa gminy

maj ISPA informacje o przetargach w 2006 roku wizja lokalna obiektu sportowo-rekreacyj
nego „Azoty”, wizja lokalna hali sportowej 
„Azoty" pod kątem wyposażenia, zagospo
darowania i wykorzystania, funkcjonowanie 
MOSiR

procedura tworzenia aktów normaty
wnych prawa miejscowego w świetle ISO, 
regulamin organizacyjny urzędu miasta 
zaawansowanie prac w ramach funduszu 
spójności

wizyta w świetlicy romskiej

czerwiec funkcjonowanie MOSiR wizytacja na budowach - dom kultury Rogi, 
strażnica OSP Sławięcice*

stan techniczny obiektów szkolnych analiza statutu gminy działalność MOSiR, 
realizacja procedur przetargowych w 2006 
roku

wizyta w poradni psychologiczno-peda
gogicznej

lipiec wakacje wakacje wakacje urlop stan zaawansowania inwestycji, infor
macje o Związku Gmin „Czysty Region”

wakacje

sierpień ocena stanu technicznego obiektów 
szkolnych i placówek wychowawczo- 
opiekuńczych

informacja o realizacji programu „Czysty 
region”

wizja lokalna wybranych placówek 
oświatowych pod kątem przygotowania 
ich do nowego roku szkolnego, promocja 
miasta w zakresie sportu, kultury i kultury 
fizycznej oraz współpraca z mediami

analiza uchwały w sprawie zasad zbywania 
komunalnych lokali mieszkalnych i 
użytkowych - dotychczasowa realizacja

wizja lokalna inwestycji problemy 
środowiska niepełnosprawnych

wrzesień stan zaawansowania zadań inwestycyjnych stan zaawansowania realizacji zadań 
inwestycyjnych w 2006 roku

realizacja budżetu miasta za rok 2006 realizacja budżetu miasta za 1 półrocze 
2006 roku analiza wykonania budżetu za 
2006 rok

ocena realizacji budżetu za 2006 rok, 
program ochrony zdrowia

październik podsumowanie IV kadencji podsumowanie kadencji podsumowanie podsumowanie kadencji podsumowanie

Miasto chce wesprzeć inwestorów

Będzie droga, będą hale
Połączenie terenów przemy
słowych w Sławięcicach z 
drogą krajową E40, w ra
mach programu wspierania 
przedsiębiorczości, było te
matem spotkania zastępcy 
prezydenta miasta Brygidy 
Kolendy-Labuś z przedstawi
cielami kędzierzyńsko-koziel- 
skich firm.

1 Osiedle Dzień Miejsce Godzina Dyżury dzielnicowych

Koźle Zachód pierwsza i trzecia 

środa miesiąca

Piastowska 51 17.00 dyżur dzielnicowych - pierwszy i trzeci czwartek miesiąca godz. 17.00, to samo miejsce

Stare Miasto każda środa miesiąca budynek przy ul. Planetorza 3 17.00 dyżur dzielnicowych - pierwsza i czwarta środa miesiąca w godz. 17.00-19.00, to 

samo miejsce

Koźle Rogi nie ma ze względu na remont domu kultury dyżuru dzielnicowych nie ma

Południe drugi wtorek miesiąca Dom Kultury “Koźle” I p. 18.00 - 20.00 dyżuru dzielnicowych nie ma

Kłodnica pierwszy i ostatni 

wtorek miesiąca

budynek rady przy ul. Kłodnickiej 38 a 17.00 dyżur dzielnicowych - pierwszy i trzeci wtorek miesiąca, to samo miejsce

Śródmieście każdy wtorek al. Jana Pawła II 3 16.00 -18.00 dyżur dzielnicowych - wtorki i czwartki w godz. 18.00-19.00 przy ul. Grunwaldzkiej 4 

w budynku MZBK oraz poniedziałki i piątki w godz. 17.00-18.00 w Domu Kultury “Chemik”

Pogorzelec każdy poniedziałek miesiąca budynek przy ul. Reja 2a, parter p. nr 6 17.00-18.00 dyżur dzielnicowych - wszystkie wtorki i piątki w godz. 16.00 -18.00, to samo miejsce

Piastów pierwsza środa miesiąca byłe przedszkole, obecnie WZDZ 

przy ul. Kazimierza Wielkiego 17

17.00 -18.00 dyżur dzielnicowych - wszystkie poniedziałki ODK “Komes” w godz. 17.00 -18.00

Lenartowice każdy wtorek siedziba ŚHP 18.00 -19.00 dyżur dzielnicowych - poniedziałki w godz. 17.00 - 18.00, to samo miejsce

Azoty raz w miesiącu termin zmienny, 

ustalany przez członków

siedziba rady przy

ul Waryńskiego 1-3 (hotel A i B)

dyżur dzielnicowych - wszystkie czwartki w godz. 17.00 - 18.00, to samo miejsce

Sławięcice każda środa miesiąca siedziba przy ul. Batorego 32 17.00 -18.00 dyżur dzielnicowych - to samo miejsce i czas

Cisowa całą dobę dom przewodniczącego przy ul. Fredry 11 dyżur dzielnicowych - wszystkie poniedziałki w godz. 18.00 -19.00 Dom Sportu

Kuźniczka wszystkie poniedziałki siedziba rady przy ul. Gajowej 16.00 -17.00 dyżur dzielnicowych - to samo miejsce i czas

Blachownia nie ma dyżur dzielnicowych - Dom Kultury “Lech”, wszystkie wtorki w godz. 17.00 -18.00

Miejsce Kłodnickie każdy poniedziałek remiza przy ul. Szpaków 18.00-19.00 dyżur dzielnicowych - w tym samym miejscu i dniu w godz. 19.00 - 20.00

Przyjaźni każdy pierwszy 

wtorek miesiąca

Szkoła Podstawowa nr 10 p. 104 17.00 dyżur dzielnicowych - Dom Kultury “Lech”, wszystkie wtorki w godz. 17.00 -18.00

Zebrał ANKO

Pani prezydent została zaproszona 
na spotkanie przez dwie spółki z 
udziałem kapitału niemieckiego: 
CeWe Color oraz Komet Urpol. Ta 
druga zajmuje się produkcją narzędzi 
precyzyjnych i działa już w sąsiedz
twie Stoczni Koźle “Serwis”. Właści
ciele niemieckiego zakładu myślą o 
jego rozbudowie, ale muszą to uczy
nić na terenach, gdzie występuje 
mniejsze zagrożenie powodziowe.

- Od pewnego czasu gmina pró

Dyżury rad osiedlowych i dzielnicowych

buje być takim animatorem kon
taktów międzybiznesowych, aby 
zachęcić różne firmy do inwestowa
nia w Kędzierzynie-Koźlu. Tym 
bardziej że w przypadku Komet 
Urpołu istnieje niebezpieczeństwo, 
że spółka ta mogłaby się przenieść 
do Gliwickiej Strefy Ekonomicznej. 
Rozmawialiśmy m.in. z przedstawi
cielami Bergera, aby na jego terenie 
wynegocjować jakąś powierzchnię 
do sprzedaży. Berger wyraził jedy

nie wolę wydzierżawienia działki. 
Jednakże potencjalny inwestor nie 
chce budować zakładu na terenie 
dzierżawionym, tylko na własnej 
nieruchomości.

Doszło natomiast do daleko zaawan
sowanych rozmów z niemiecką firmą 
Ce We Color, która gotowa jest sprze
dać część swojej działki przy ul. Strze
leckiej spółce Komet Urpol. Ta ostat
nia zamierza wybudować w naszym 
mieście nowoczesne hale produkcyjne 
(o pow. ok. 5600 m kw.) wyposażone 
w najnowszej generacji obrabiarki. 
Obecnie firma ta zatrudnia ponad 60 
osób, a docelowo znajdzie w niej pra
cę 150. Jednak problemem jest nie naj
lepszy dojazd do sławięcickiej działki, 

utrudniający prowadzenie jakiejkol
wiek działalności. Stąd też niemieccy 
inwestorzy próbują namówić miasto 
do pomocy w rozwiązaniu tej kwestii.

- Będziemy projektować drogę 
łączącą ul. Strzelecką z położonymi 
wzdłuż niej terenami przemysłowymi 
- wyjaśnia pani prezydent. -1 to z pew
nością spowoduje, że będą one atrak
cyjniejsze także dla kolejnych poten
cjalnych inwestorów. Natomiast gdy 
warunki atmosferyczne na to po
zwolą, ów zjazd z ul. Strzeleckiej, 
prowadzący w kierunku przyszłej 
inwestycji, spróbujemy na tyle na
prawić, aby można było rozpocząć 
budowę nowych hal produkcyjnych.

ANKO

Jutro posiedzenie 
rady miasta 

Prześwietlą 
gminne spółki

Dosyć spokojnie zapowiada się ju
trzejsza sesja Rady Miasta Kędzierzyna- 
Koźla. Na wstępie rajcy zapoznają się z 
funkcjonowaniem gminnych jednostek 
organizacyjnych, ich kondycją finansową 
oraz informacją o koncepcji zmian orga
nizacyjnych, którymi zostaną one objęte.

Chodzi o trzy jednostki, a mianowicie 
Miejski Zarząd Budynków Komunalnych, 
Administrację Domów Mieszkalnych Bla
chownia oraz Usługi Komunalne.

Ponadto uchwalony zostanie miejsco
wy plan zagospodarowania przestrzen
nego gminy K-K w części dotyczącej 
cmentarza komunalnego na os. Kuźnicz- 
ka. W porządku obrad znalazło się też 
podjęcie uchwał w sprawie utworzenia 
zespołów szkół miejskich nr 4 i 5 w K- 
K, a także nadania imienia Publicznemu 
Przedszkolu nr 22 oraz Szkole Podsta
wowej nr 5 w K-K.

Radni mają również zdecydować o 
nawiązaniu współpracy pomiędzy K-K 
a dwoma francuskimi miastami: Grand- 
Charmont oraz Haricourt.



ŁANY: Plastycznie 
bezkonkurencyjni

REŃSKA WIEŚ: Pierwszy w powiecie kiosk 
internetowy

POLSKA CEREKIEW: Zima paraliżuje inwe
stycje

Matowali samoloty
Kolejny sukces odnieśli podopieczni 

Doroty Rzytki ze Szkoły Podstawowej 
w Łanach. W wojewódzkiej edycji Mię
dzynarodowego Konkursu Młodych 
Artystów FAI prace łańskich uczniów 
zwyciężyły w dwóch z trzech kategorii. 
Tej ostatniej nie mogły wygrać chyba 
tylko dlatego, że obejmowała ona gim
nazjalistów...

Temat konkursu brzmiał “Sporty lot
nicze w harmonii z naturą”. Uczniowie 
szkół podstawowych i gimnazjów z ca
łej Opolszczyzny nadesłali nań prawie 
170 prac, z czego ponad 20 przyszło z 
Łan.

Jury zdecydowało, że w kategorii 
6-9 lat zwyciężył łański trzecioklasi
sta -Adam Kordula. Jego szkolna ko
leżanka, szóstoklasistka Simona, 
Kwiatkowska, okazała się z kolei naj
lepsza w kategorii dzieci od 10 do 13 
lat.

Eliminacje wojewódzkie konkursu 
zorganizowało Stowarzyszenie Mo
delarzy Opolszczyzny “Feniks” z 
Brzegu. Wyróżnieni najmłodsi otrzy
mają nagrody książkowe.

Prace zwycięzców poszczególnych 
kategorii pojadąna ogólnopolski finał 
konkursu do Warszawy. Wybrane tam 
przez jury prace zakwalifikują się na 
światowy finał do szwajcarskiej Lo
zanny. Swoją siedzibę ma tam FAI, 
czyli Międzynarodowa Federacja Lot
nicza, organizator konkursu.

JJ

Czynny całą dobę
Urząd Gminy Reńska Wieś stał się 

jeszcze bardziej przyjazny dla peten
tów. Od kilku dni funkcjonuje w nim 
pierwszy w powiecie kędzierzyńsko- 

Kiosk jest idiotoodporny, a dodatkowo chroni go 
kamera. Dzięki niej będzie można ustalić tożsa
mość wszystkich tych, którzy próbowaliby korzy
stać z niego w niewłaściwy sposób.

kozielskim multimedialny kiosk inter
netowy. Dzięki temu nawet po wyj
ściu urzędników z pracy będzie moż
na skorzystać z usług tej placówki sa
morządowej.

Kiosk ma być przedłużeniem Biule
tynu Informacji Publicznej, czyli inter
netowego informatora o samorządach 
i instytucjach publicznych. W przeci
wieństwie do BIP-u skorzystanie z nie

go nie wymaga dostępu do sieci. Jest 
on pomyślany jako urządzenie, które 
udzieli takich samych informacji tym 
petentom, którzy nie zdążą dotrzeć do 

UG w godzinach jego 
pracy. Wystarczy dotknąć 
odpowiedniej zakładki 
na szybie kiosku, 
umieszczonego przy wej
ściu do urzędu, a wy
świetlą się nam wszyst
kie potrzebne informacje. 

Kiosk nie działa jesz
cze pełną parą. Na razie 
dostępny jest w nim opis 
wsi wchodzących w 
skład gminy Reńska 
Wieś, a także informacje 
o urzędzie gminy i ra
dzie gminy oraz katalog 
usług wykonywanych 
przez UG.

- Zakres dostępnych 
informacji będzie stop

niowo rozszerzany - mówi wójt 
Marian Wojciechowski. - Kiosk zo
stanie też połączony z drukarką i 
będzie można sobie wydrukować 
np. formularz wniosku o wydanie 
dowodu czy paszportu.

Zainstalowanie kiosku i chroniącej 
go kamery kosztowało gminę 18 tys. zł.

Tekst i foto: JJ

Liszówka też czeka 
na lepszą pogodę

Panująca aura sprawiła, że została 
wstrzymana kolejna z gminnych inwe
stycji. Na początku bowiem grudnia 
ubiegłego roku zakład brukarski z Ra
ciborza rozpoczął prace przy moderni
zacji drogi transportu rolnego z Polskiej 
Cerekwi do Dzielaw, tzw. Liszówki.

Wartość inwestycji wynosi 874 tys. 
zł, ale gmina zapłaci z własnego bu
dżetu tylko 274 tys. zł. Pozostałą

WIĘKSZYCE: Ostatnia działka na zbyciu

Zamiast przetargów
- rokowania

W pobliżu kozielskiego stadionu 
piłkarskiego gmina Reńska Wieś 
posiadała cztery działki przeznaczo
ne pod zabudowę usługową. Trzy z 
nich znalazły właścicieli. Ostatnia, 
mimo ogłoszenia w ubiegłym roku 
dwóch przetargów, pozostała gminną 
własnością.

Wójt gminy, po zasięgnięciu opi
nii radnych, zdecydował o wystawie
niu jej na sprzedaż w drodze roko
wań. Odbędą się one 23 lutego w 

kwotę wyłoży Fundusz Ochrony 
Gruntów Rolnych przy Urzędzie Mar
szałkowskim w Opolu.

Liszówka powinna uzyskać nową 
nawierzchnię do końca sierpnia. Re
mont dotyczy całej jej długości: od 
ulicy Zamkowej w Cerekwi do prze
jazdu kolejowego w Dzielawach, czy
li 3,2 km.

JJ

Urzędzie Gminy w Reńskiej Wsi. 
Cena wywoławcza działki wynosi 
48,8 tys. zł.

- Można tam prowadzić działal
ność rzemieślniczą, przemysłową 
łub usługową - zachęca wójt Marian 
Wojciechowski.

Więcej informacji o działce i udzia
le w rokowaniach można uzyskać pod 
numerem telefonu 482 01 07.

JJ

Kulig w Starym Koźlu BIERAWA: Powstaje monografia gminy

Płozy cięły śnieg Hermetyczne środowisko

Kulig był jedną z atrakcji przygotowanych na ferie w Starej Kuźni. - W przy
szłości zaplanujemy nowe atrakcje. Będziemy podpatrywać coś nowego 
u innych i wprowadzać u siebie - powiedział nam Czesław Kudzia, sołtys 
Starego Koźla.

Sznur sanek przemierzył w 
piątkowe popołudnie Starą 
Kuźnię. Kulig zorganizowano 
dla dzieci i młodzieży w ra
mach feryjnych zajęć.

Do ciągnika prowadzonego przez 
Bernarda Banię swoje sanki przymo
cowało około 25 osób. - Przysze
dłem tutaj ze swoimi kolegami, 
których poznałem na siłowni - po
wiedział nam Dawid Pytlik, który 
tego dnia wziął fia sanki swojego 

małego sąsiada. Dawid również ko
rzysta z innych atrakcji przygotowa
nych na ferie przez sołectwo: ping- 
ponga, szachów i gry na PlayStation. 
- Z zajęć najbardziej interesuje 
mnie siłownia, bo chcę zrzucić to, 
co przybrałem przez zimę - śmieje 
się.

Podsumowanie ferii w Starej Kuź
ni odbędzie się pod koniec tygodnia. 
Z zajęć można korzystać zarówno w 
godzinach przedpołudniowych, jak i 
popołudniowych.

Tekst i foto: ASK

Jeszcze tylko około miesiąca 
i monografia gminy Bierawa 
będzie gotowa. Przygotowa
na przez doktora Edwarda 
Nycza z Uniwersytetu Opol
skiego, przedstawia m.in. 
analizę społeczności za
mieszkującej tę gminę, jej 
historię i tożsamość.

W monografii, która jest wielolet
nią pracą doktora Nycza, zawarły się 
m.in. wyniki badań terenowych prze
prowadzonych półtora roku temu 
wśród mieszkańców gminy przez stu
dentów z Raciborza. - Siłą tej mono
grafii jest to, że zostały przeprowa
dzone wszechstronne badania lo
kalne mieszkańców gminy Bierawa 
- podkreślił doktor Nycz.

Oprócz tego doktor Nycz wykorzy
stał w niej zasoby archiwów gminy, 
powiatu i urzędu wojewódzkiego. 
Podobne badania zostały przeprowa
dzone w 2005 roku w Kędzierzynie- 
Koźlu.

- Zaskoczyła mnie skromność i 
zamkniętość tych ludzi. To środowi
sko jest bardzo hermetyczne i 
otwiera się bardzo powoli. W mie
ście tego nie ma. Z kolei na wsi lu
dzie są bardziej pracowici, a mniej 
się chwalą - powiedział nam Edward 
Nycz, według którego wiedza zawar
ta w monografii powinna teraz służyć 
budowaniu nowej strategii gminy.

Jak poinformował nas doktor Nycz, 
być może niedługo powstanie raport 
na temat badań przeprowadzonych w 
Kędzierzynie. Korzystając z obecno

Podczas ostatniej sesji rady gminy dr Edward Nycz wystąpił z prezentacją 
multimedialną poświęconą swojej książce

ści Edwarda Nycza, na sesji pojawiła 
się również grupka młodzieży z Go- 
szyc, która przygotowuje kronikę po
święconą swojej miejscowości. - Po
myśleliśmy, że możemy spytać dok
tora, skąd brać materiały - powie
dział Joachim Morcinek, mieszkaniec 
Goszyc i jeden ze znajomych Marka 
Stańczyka, pomysłodawcy stworzenia 

kroniki. Mimo młodego wieku i in
nych obowiązków zaangażowali się w 
pracę na rzecz swojej wsi. Na razie 
powstało około 20 stron kroniki. -

Nie skończę jej, bo co potem będę 
robił? - uśmiecha się Marek Stań
czyk, który jednocześnie pracuje i 
jeszcze się uczy. - A na Zachód nie 
uciekniemy. Wystarczy, że jesteśmy 
na zachodzie Polski.

Chłopcy są także na etapie przygo
towywania strony internetowej Go
szyc.

Tekst i foto: ASK



CISEK
CISEK: Gmina w sytuacji wyjgtkowej

Bezwójcie w praktyce
12 stycznia Alojzy Parys, po 
zapadnięciu prawomocnego 
wyroku sądowego, przestał 
być wójtem gminy Cisek. Sa
morząd jednak funkcjonuje 
nadal, aczkolwiek nieco 
skomplikowała się praca 
urzędu gminy.

- 12 stycznia wygasł wójtowi 
mandat. Po tym terminie pan Parys 
nie podjął już żadnej decyzji - tłu
maczy Jerzy Groeger, sekretarz gmi
ny, kierujący w tej chwili urzędem.

Aby urząd gminy mógł normalnie pra
cować, trzech pracowników korzysta ze 
specjalnych uprawnień przewidzianych 
w ustawie o samorządzie gminnym. Są 
to Jerzy Groeger, skarbnik Alina Hanisz 
i inspektor Kornelia Rakoczy-Elbin.

- Ja zaj muję się wydawaniem de
cyzji administracyjnych i oświad
czeń woli, czyli zawieraniem umów 
i podpisywaniem zleceń. Jeśli ma to 
związek z finansami, kontrasygnu- 
je takie dokumenty skarbniczka. 
Podlegają mi też sprawy urlopowo- 
płacowe. Z kolei pani Rakoczy-El
bin ma upoważnienia w sprawach 
obywatelskich czy wojskowych - 
mówi sekretarz gminy.

W trakcie “bezwójcia” gminajest jed
nak nieco ograniczona w zakresie dyspo
nowania pieniędzmi. Wszystkie bowiem 
działania muszą się odbywać w ramach 

uchwalonego pod koniec grudnia ub.r. 
budżetu. Nie można w nim dokonywać 
żadnych przesunięć, gdyż takie projekty 
uchwał może zgłaszać tylko wójt. Gmi
na honoruje jednak wszystkie swoje zo
bowiązania finansowe.

Rada nie musi, ale 
wskaże
W ciągu 60 dni od wygaśnięcia man

datu wójta premier Kazimierz Marcin
kiewicz powinien rozpisać nowe wybo
ry. Jeszcze wcześniej powinna zostać 
wyznaczona osoba pełniąca obowiązki 
wójta do czasu wybrania kolejnego ster
nika gminy. Pismo w tej sprawie “Prze
wodniczący Rady Gminy przedkłada 
bezpośrednio Prezesowi Rady Mini
strów” - napisano na stronie interneto
wej opolskiego urzędu wojewódzkiego.

- Żadne przepisy nie regulują, że 
rada gminy ma obowiązek reko
mendowania premierowi, kto ma 
pełnić obowiązki wójta - zaznacza 
Paweł Ryborz, przewodniczący rady. 
- Niemniej konsultowałem się już z 
nadzorem prawnym wojewody i 
rada gminy podejmie stosowną 
uchwałę w tej sprawie.

Poszukiwanie 
“zastępstwa”
Najbliższa sesja jest planowana na 

30 stycznia na godz. 14.00. Może być 

na niej głosowana więcej niż jedna 
kandydatura. Osoba zainteresowana 
“zastępstwem” musi jednak znaleźć 
uznanie w oczach przynajmniej jedne
go radnego, który zaproponuje jej 
poparcie w trakcie obrad.

- Kandydat musi dysponować 
zgodą zakładu pracy na urlop bez
płatny, złożyć w biurze rady gminy 
życiorys, kwestionariusz, potwier
dzoną kopię dokumentu o posiada
nym wykształceniu oraz oświadcze
nie o nienaruszaniu ustawowych 
zakazów łączenia innych funkcji z 
funkcją wójta. Przede wszystkim 
powinien też wyrazić wolę ubiega
nia się o to stanowisko - wylicza 
Paweł Ryborz.

Były wójt już zapowiedział, że bę
dzie się ubiegał ponownie o wybór. 
Można by określić, że w tej chwili 
Alojzy Parys korzysta z dwumiesięcz
nego “nieplanowanego urlopu”. Po 
odejściu z urzędu otrzyma świadec
two pracy, jak każdy inny pracownik, 
odprawę w wysokości miesięcznej 
pensji (6,7 tys. zł brutto) i ekwiwalent 
za niewykorzystane dni urlopu.

Nie oznacza to jednak, że “urlopo
wany” sternik gminy całkowicie ze
rwał kontakty z urzędem.

- Konsultuję się z byłym wójtem. 
W końcu opracowywał budżet i 
sam pilotował wiele spraw - tłuma
czy sekretarz Groeger.

JJ

CISEK: Ostatnia impreza 
w GOK-u? GMINNY

OŚRODEK 
KULTURY 

W CISKU

Czy już wkrótce obie te tablice przestaną być aktualne?

24 stycznia miały się odbyć w 
Gminnym Ośrodku Kultury w Cisku 
obchody Dnia Babci i Dnia Dziadka 
(już po zamknięciu numeru). Czy była 
to ostatnia impreza współorganizowa
na przez GOK?

30 stycznia na sesji Rady Gminy 
Cisek być może zostaną przesądzone 
losy ośrodka. W lipcu ubiegłego roku 
bowiem radni podjęli uchwałę inten
cyjną w sprawie likwidacji GOK-u.

CISEK: Spółka wodna obraduje

Podyskutują o melioracji
2 lutego w Urzędzie Gminy w Ci

sku odbędzie się walne zgromadzenie 
Gminnej Spółki Wodnej.

Podczas spotkania zostanie omó
wiona realizacja zadań spółki w ubie
głym roku. Zebrani ustalą też plan 

Jak w niej zapisano, likwidacja mia
łaby nastąpić “z powodu braku środ
ków na finansowanie jego działalno
ści i niemożność dalszego finansowa
nia jej z budżetu gminy”.

Jeżeli radni podtrzymają swoją 
wolę wyrażoną pół roku temu, z 
dniem 31 stycznia GOK przestanie 
istnieć, po 28 latach funkcjonowania.

JJ

pracy GSW na 2006 rok, a ponadto 
określą wysokość tegorocznej skład
ki członkowskiej. Początek obrad o 
godz. 12.00.

JJ

Tańczono, śpiewano i recytowano

Dzień Babci 
w Badoszowach

Dzieci z Radoszów tańczyły, śpiewały i recytowały wierszyki

Kwiaty, piosenki i wierszy
ki czekały na babcie, któ
re pojawiły się w niedziel
ne popołudnie w byłej 
szkole w Radoszowach. Na 
imprezie z okazji Dnia Bab
ci spotkało się ponad 50 
osób.

Organizator imprezy, Koło Gospo
dyń Wiejskich, przygotował poczęstu
nek i zadbał o to, by wszystkie babcie 
zostały poinformowane o spotkaniu. 
Dzieci natomiast opracowały program 
artystyczny: tańczono, śpiewano i recy
towano wierszyki. Każda babcia otrzy
mała wraz z życzeniami specjalną różę.

Tekst i foto: ART

PAWŁOWICZKI: 
Wielka Orkiestra 
Świqtecznej Po
mocy

Miej serce - bądź z 
nami, przyjdź zobacz, 
pomóż - pod takim ha
słem zagra tegoroczna 
Wielka Orkiestra Świą
tecznej Pomocy w Paw
łowiczkach. Impreza, 
choć z poślizgiem, jed
nak się odbędzie.

Korczakowcy zapraszają 5 lu
tego na godz. 15.00 do Zespołu 
Szkół w Pawłowiczkach. Dla 
gości wystąpią uczniowie szko
ły, a jedną z atrakcji będzie in
scenizacja „Kopciuszka”; w 
przedstawieniu swoje siły zjed
noczą dzieci, młodzież i dorośli. 
Przed publicznością pojawi się 
też chór Rezonans. Jak co roku 
odbędzie się licytacja ciast i 
maskotek.

ART

Gorzelnia w Ostrożnicy

Kopci i smrodzi
- Wytrzymać się nie da od tego 

dymu i smrodu - skarżą się miesz
kańcy Ostrożnicy na gorzelnię, któ
ra funkcjonuje w centrum wsi. - lak 
jest zły 
zamknięte— 
który mitel 
siedztwiegiH 
też okro[|||| 
pól, na lj,tól 
poprodukćy

PowniH 
zmieszkaE 
lowana A 
rat OchrEB 
właściciaBB 
nieprawHH 
mandalJE

r, to okna muszą być 
opowiada pan Roman, 
ka w niedalekim są- 
rzelni. Problemem jest 
smród, jaki unosi się z 
je wylewane są ścieki 
ne.

hiu skargi przezjednego 
w gorzelnia była kontro- 
Wojewódzki łnspekto- 

Srodowiska z Opola. Jej 
Irbert Kopicki za szereg 
Kości otrzymał wtedy 
I. Inspektorzy zarzucili 
inRymi odprowadzanie 
ród\owierzchniowych. Tekst i foto: ART

Mieszkańcy Ostrożnicy przywykli już do kłębów dymu unoszących się w
powietrzu

- Wody pochłodnicze wykorzy
stywane są do produkcji, a ścieki 
odbierają rolnicy do nawożenia pól 
-tłumaczy Norbert Kopicki.

Jednak mieszkańcy Ostrożnicy wciąż 
skarżą się na uciążliwy dym, który wy
dobywa się z komina. Swego czasu go
rzelnia zmieniła nawet palacza, który 
miał zmniejszyć część wydobywające
go się dymu. Poprawa, zdaniem miesz
kańców, była, ale na krótko. Moc kotła, 
w jaki zaopatrzona jest gorzelnia, nie 
wymaga pozwolenia na wprowadzanie 
gazów łub pyłów do powietrza.

- Ludzie palą w piecach i tak 
samo dymią, ale własny dym im nie 
przeszkadza - broni się właściciel 
gorzelni. - Myślę, że są po prostu 
z.azdrośni.

i H i



ZAKRZÓW: Kalendarz imprez na 2006 rok

Lewada 
zaprasza
Znany jest już kalendarz naj
ważniejszych imprez, które 
odbędą się w tym roku w Klu
bie Jeździeckim “Lewada” w 
Zakrzowie. Zawitają do niego 
aktorzy, jeźdźcy z kraju i za
granicy oraz goście dożynko
wi.

W dniach od 5 do 7 maja w Zakrzo
wie odbędą się ogólnopolskie zawo
dy w ujeżdżeniu oraz międzynarodo
we zawody juniorów w tejże dyscy
plinie.

Trzy tygodnie później w “Lewa
dzie” zagoszczą na dobre amazonki, 
które spotkają się na kolejnych mi
strzostwach Polski (27-28 maja). 
Równolegle odbędą się otwarte mi
strzostwa Opolszczyzny. Z kolei w 
dniach 10-11 czerwca amatorzy z ca
łej Polski będą pod baczną obserwacją 
znawców dyscypliny walczyć o tytuł 
mistrza Polski.

Pod koniec wakacji odbędą się już 
tradycyjne ART CUP. W dniach 26-27 
sierpnia po raz dziewiąty zjadą do 
Zakrzowa aktorzy, dziennikarze i inne 

znane postacie show-biznesu. W ślad 
za nimi zjawią się zapewne, jak co 
roku, tłumy widzów żądnych widoku 
gwiazd i autografów.

Podsumowaniem największych 
imprez odbywających się w “Lewa
dzie” będą dożynki wojewódzkie, pla
nowane ledwie tydzień później po 
wizycie bohaterów kolorowych cza
sopism. Święto plonów na tym szcze
blu odbędzie się w gminie Polska Ce
rekiew najprawdopodobniej po raz 
pierwszy w powojennej historii, a z 
pewnością po raz pierwszy w historii 
prawdziwego samorządu.

Oprócz tego klub “Lewada” będzie 
zaangażowany w organizację imprez 
kulturalnych na terenie gminy. Nie 
skrystalizował się jeszcze pełny ka
lendarz imprez planowanych w gmi
nie Polska Cerekiew na ten rok. Na 
stronie internetowej www.polskacere- 
kiew.pl wciąż dostępny jest jedynie 
grafik z minionego roku. O innych 
zamierzonych przedsięwzięciach po
informujemy zatem po przygotowa
niu kalendarza imprez przez urząd 
gminy.

ORKKira
POLSKA CEREKIEW: Przedszkolaki oswa
jaj q zimę

Kiedy tylko świeci słońce i śnieg nadaje się do zabawy, dzieci z Publicznego Przed
szkola w Polskiej Cerekwi chętnie z tego korzystają. Największą popularnością cie
szy się gumowy ponton ze specjalnymi uchwytami, na którym zjeżdżają na górce obok 
ośrodka zdrowia.

Śniegowe budowle w postaci „bałwankowej rodziny”, ulepione przez przedszkolaki, 

przetrwały, niestety, zaledwie parę godzin. Miejscowi wandale szybko je zniszczyli.
Tekst i foto: WP

WRON IN: Turnieje tenisowe

Ferie z piłeczką
W trakcie zimowej laby Fortuna 

Witosławice zorganizowała w Szkole 
Podstawowej we Wroninie dwa tur
nieje tenisa stołowego. Rywalizowa
no w nich o tytuł mistrza szkoły oraz 
o puchar kierownika rewiru dzielnico
wych policji w Polskiej Cerekwi.

Najlepszym tenisistą wśród 
uczniów wronińskiej placówki okazał 
się Dawid Konieczny z Grzędzina. 

Kolejne miejsca zajęli Marcin Klein, 
Joachim Komorek i Sebastian Komo
rek (wszyscy z Dzielaw).

Puchar kierownika rewiru dzielnicowych 
otrzymał Tomasz Raubal z Witoslawic, który 
niespodziewanie pokonał w finale Macieja 
Twardawę (Mierzęcin). Kolejne miejsca 
zajęli Mariusz Kupka (Polska Cerekiew) i 
Tobiasz Sawczuk (Jaborowice).

POLSKA CERE-
KI EW: Ubywa 
mieszkańców

Gmina nadal 
się kurczy

Także w Polskiej Cerekwi utrzymuje 
się tendencja spadkowa, jeżeli chodzi o 
liczbę mieszkańców. W ciągu 2005 roku 
gminie ubyło 51 mieszkańców. Liczy 
ona teraz 4719 osób.

Największą wsią pozostała Polska 
Cerekiew, w której przybyło najwięcej 
mieszkańców, bo aż ośmiu (łącznie 
1429). Niewielkie zmiany zanotowano 
też w najmniejszych miejscowościach. 
W Kozie przybyła jedna osoba (aktual
nie 88 ludzi), w Mierzęcinie jedna uby
ła (64), a w Połowie liczba mieszkań
ców nie uległa zmianie (66).

W pozostałych miejscowościach no
towano już tylko straty. Najpoważniej
szy ubytek (18 osób) nastąpił w drugim 
co do wielkości Zakrzowie, który liczy 
teraz 1036 ludzi. Zmalały też Ciężkowi
ce (422 osoby, -5), Grzędzin (348 osób, 
-14), Wronin (347, -8), Witosławice 
(209, -3), Jaborowice (205, -1), Ligota 
Mała (184, -5), Dzielawy (171, -4) i 
Taniec (170,-1).

Pozostałe wskaźniki demograficzne 
w 2005 roku zachowywały się różnie. W 
porównaniu do poprzednich 12 miesię
cy zmalała liczba zgonów, gdyż zmarło 
ol5 mieszkańców mniej (29 zgonów). 
Zmniejszyła się też liczba ślubów, o 
cztery (odbyło się ich 14). Nie wpłynę
ło to jednak negatywnie na liczbę naro
dzin, gdyż urodziło się o osiem malu
chów więcej niż w 2004 r. (31). Danych 
na temat liczby rozwodów w latach 
2004 i 2005 urząd gminy nam nie udo
stępnił.

JJ

W Gminnym Ośrodku Kultury w Reńskiej Wsi około 20 dzieci codziennie 
brało udział w zajęciach plastycznych i zabawach ruchowych. Opieko
wała się nimi Agata Bagińska. Na zakończenie ferii odbył się w GOK-u bal 
przebierańców.

Zajęcia sportowe, kompute
rowe, wyjazdy do kina i aqu- 
aparku, wycieczki - takie 
atrakcje czekały na najmłod
szych w trakcie ferii zorgani
zowanych przez gminę Reń
ska Wieś.

Podczas pierwszego tygodnia ferii 
dzieci uczestniczyły w zajęciach or
ganizowanych w ośmiu placówkach 
oświatowych i trzech świetlicach 

wiejskich: w Kamionce, Gierałtowi
cach i Naczysławkach. W Szkole 
Podstawowej w Długomiłowicach 
zorganizowano też dla mażoretek 
obóz treningowy. W drugim tygo
dniu ferii z tamtejszej sali gimna
stycznej zaczęli korzystać gimnazja
liści. Wszyscy otrzymywali posiłek 
fundowany przez gminę i mieli za
pewnioną opiekę.

Organizacja ferii kosztowała gmin
ny budżet około 20 tys. zł.

Tekst i foto: JJ

POKRZYWNICA:
Festiwal kolęd i 
pastorałek

Śpiewali o Panu
W Zespole Szkolno-Przedszkolnym w 

Pokrzywnicy już po raz drugi odbył się fe
stiwal kolęd i pastorałek. Wystąpiło na nim 
prawie 130 wykonawców z gmin: Głogó
wek, Pawłowiczki, Reńska Wieś i Walce.

Kolędnicy rywalizowali w trzech ka
tegoriach: przedszkoli, klas I-III i IV-VI 
szkół podstawowych. Jury przewodni
czył Manfred Kudła, dyrygent mechnic- 
kiej orkiestry dętej. Wśród przedszko
laków wyróżniono Urszulę Sękowską 
(PP Jakubowice) oraz zespoły z Reń
skiej Wsi i Pokrzywnicy. Wśród wyko
nawców ze szkół podstawowych jury 
doceniło: Klaudię Koletzko (SP Pobor- 
szów), Dominikę Dziadzię (SP Długo- 
miłowice), Kamila Olbrycha (SP Wal
ce), Zuzannę Dryndos (SP Większyce), 
Mariolę Klein (SP Pokrzywnica), ze
spół z SP Poborszów i zespół Złote 
Nutki (SP Walce).

Najlepsi wykonawcy otrzymali na
grody książkowe. W przygotowaniu i 
przeprowadzeniu festiwalu pomogła 
rada rodziców, Towarzystwo Społecz
no-Kulturalne Niemców na Śląsku 
Opolskim, Urząd Gminy Reńska 
Wieś, właściciele sklepów z Większyc 
i Pokrzywnicy oraz osoby prywatne.

JJ

Najbardziej cieszp się dzieci

Na kuligu fajnie jest

Z kuligów najbardziej cieszg się dzieci. Na tym bawiło się ponad osiem- 
dziesigt osób.

Jak kulig, to tylko taki z prawdzi
wego zdarzenia: z konikami i dużymi 
saniami. A w nocy dodatkowo po
chodnie. Takie imprezy to u rodziny 
Kónigów tradycja.

— Jak tylko jest śnieg, to robimy 
kulig - opowiada Lótar Kónig, wła

ściciel stadniny koni w Większycach. 
W tym roku śniegu pod dostatkiem, 

a chętni na śnieżnąprzejażdżkę przy
bywają całymi autokarami. Na zainte
resowanych czeka ognisko i grzane 
wino.

Tekst i foto: ART

http://www.polskacere-kiew.pl


Strażacy z Kłodnicy się bronię

Co z tym balem?
Nieświeża żywność, sprzedaż wód

ki w szatni bez zezwolenia i cena nie
przystająca do jakości - to tylko nie
które z zarzutów wobec strażaków z 
Ochotniczej Straży Pożarnej w Kłod
nicy i zorganizowanego przez nich 
balu sylwestrowego, sformułowane w 
artykule w jednym z miejscowych ty
godników. - Tam są same bzdety! - 
twierdzi Franciszek Wąsik, wicepre
zes OSP, i zwraca się o pomoc do „Ga
zety Lokalnej”.

Wszystko zaczęło się od artykułu, 
którego autor, opierając się na relacji 
anonimowego uczestnika, zarzuca orga
nizatorom m.in. sprzedaż wódki bez ze
zwolenia, darmowy wstęp dla straża
ków, niepoinformowanie uczestników o 
fakcie, iż wybierając ten bal, wspierają 
jednocześnie kłodnickąjednostkę, a tak
że mamąjakość imprezy, szczególnie w 
relacji do ceny. Tu pojawiają się już kon
kretne zarzuty, jak na przykład nieświe
że jedzenie, zła obsługa czy podawanie 
posiłków w starej zastawie.

J-drty do J^oludncj.

Upokorzenie w autobusie
Dnia 10.01.2006 r. jechałam auto

busem „1” nr 211 ok. godz. 16.00. 
Miałam wykupionych kilka biletów 
ulgowych, z których korzystałam. 
Mam zwyczaj, że zawsze skasowany 
bilet po wyjściu z autobusu wyrzu
cam do pojemnika. Tak się nie stało 
poprzedniego dnia. Z bagażami, w 

Pani Janina: - Kontrolerzy zostawili mnie na przystan
ku. Było mi bardzo zimno, bardzo płakałam, ale nie 
miałam siły iść do domu po tym, co mnie spotkało.

przepełnionym autobusie, z trzech 
ważnych biletów skasowałam bilet 
już skasowany, czego w półmroku 
autobusu nie zauważyłam. Zostałam 
w czasie kontroli potraktowana 
(mam 68 lat) jak potencjalny oszust. 
Moje wyjaśnienia, tłumaczenia, bła
gania nie zostały przyjęte. Zostałam 
potraktowana jak oszust, ale najbar
dziej upokarzająca dla mnie była in
formacja kontrolera nr 13 przy zapeł
nionym autobusie „jedziemy na po
licję” do Koźla, a potem zmiana de
cyzji i zawiadomienie policji, by 
przyjechała na przystanek przy ul. 
Piotra Skargi. Oczekiwanie na mroź-

Jak to było z tą 
wódką?
Członkowie OSP twierdzą z kolei, że 

artykuł zawiera stek kłamstw i nieścisło
ści.

- Wódki w sprzedaży nie było, to 
były tylko przypuszczenia, w szatni 
znajdowała się nasza prywatna wód
ka - tłumaczy Franciszek Morawiec, 
prezes Ochotniczej Straży Pożarnej w 
Kłodnicy, i wyjaśnia, że strażacy trady
cyjnie w czasie balu świętują urodziny 
oraz rocznicę ślubu dwóch swoich 
członków. Poza tym wszelkie dodatko
we napoje i potrawy były sprzedawane 
w bufecie, a nie w szatni, jak twierdzi 
anonimowy informator. Ponadto jeden 
półtoralitrowy napój przypadał nie na 
cztery, a na dwie osoby. Organizatorzy 
nie zakupili szampanów w hurtowni w 
cenie czterech złotych, ponieważ nie po
siadają odpowiednich zezwoleń, i mu- 
sieli się w nie zaopatrzyć w zwykłym 
sklepie.

nym przystanku na przyjazd policji, 
spisywanie szczegółowych danych, 
potwierdzenie ich na komisariacie, 
czy ja oprócz tego, że jestem oszu
stem biletu za 1,10 zł, nie jestem 
kłamcą zajęło dużo czasu.

Ja płakałam z tego upokorzenia na głos 
- widząc litościwe spojrzenia ludzi w 

moją stronę. Ci 
młodzi ludzie, kon
trolerzy, nie reago
wali. Ja nie potrafi
łam z tych emocji 
nawet się podpisać 
i wziąć do ręki tych 
wypisanych man
datów. Kontrolerzy 
zostawili mnie na 
tym przystanku. 
Było mi bardzo 
zimno, bardzo pła
kałam, ale nie mia
łam siły iść do 
domu po tym, co 
mnie spotkało. Po
woli wracałam do 
domu, spuchnięta 
od płaczu i z wyso
kim ciśnieniem 
(166-110).

Nadmieniam, 
że od 12 lat dzia
łam społecznie. 
W tym feralnym 
dniu od rana do 
godz. 15.30 zała-

twiałam dużo spraw dla ludzi najbar
dziej potrzebujących. Udało mi się 
pozytywnie załatwić przydział węgla 
dla osób, które marzną w domu. Wra
całam z całodziennego pobytu poza 
domem zmęczona, ale zadowolona z 
tej pracy społeczno-charytatywnej 
dla drugiego człowieka.

W mojej pamięci na długo pozosta
nie wydarzenie z 10 stycznia. Na pew
no pozostanie uraz do autobusu „1” nr 
211. Jestem rencistką ale będę się sta
rała chodzić wszędzie (gdzie na mnie 
czekają) powoli, ale pieszo.

Janina 
(nazwisko do wiadomości redakcji)

Ser z fakturą
Strażacy twierdzą również, że żyw

ność była świeża i nieprawdąjest, jako
by mielonka przypominała mortadelę, a 
żółty ser miał konsystencję gąbki. Dys
ponują fakturą potwierdzającą zakup 
produktów w jednym z kędzierzyńskich 
sklepów na kilkanaście godzin przed 
rozpoczęciem balu. Strażacy udowad
niają że menu w rzeczywistości było o 
wiele bogatsze niż to opisano w artyku
le. Dziwi ich zarzut, że porcelana pocho
dziła z lat siedemdziesiątych - zastawa 
na dwieście osób została kupiona w 
roku 1998, głównie z myślą o balach 
sylwestrowych.

Lampki, kelnerki i darmowy wstęp
Nie zgadzają się z zarzutami wobec 

kelnerek, które rzekomo miały porywać 
jedzenie ze stołów, zanim goście zabra
li się do pałaszowania. Tłumaczą że na 
niewielkich stolach nie zmieściłyby się 
wszystkie dania, stąd rotacja. Inny za
rzut dotyczy darmowego wstępu na bal 
30 osób wraz z osobami towarzyszący
mi. Jak tłumaczą organizatorzy, za dar
mo wchodzili nie wszyscy kłodniccy 
strażacy, a tylko ci, którzy przygotowy
wali imprezę i mieli duży wkład własny 
w jej przygotowanie - były to jednak 
tylko 24 osoby. Osoby te przygotowy
wały posiłki, wykorzystywały swoje 
prywatne samochody; trzeba było prze
wieźć wiele rzeczy do sali kłodnickiego 
domu kultury, gdzie odbywał się bal. Z 
wyliczeń organizatorów wynika, że 
przeliczając pracę na wynagrodzenie, 
czyli wstęp na bal, godzina pracy była 
warta 2,5 zł.

Bal z tradycją
Bal organizowany jest od 1948 roku, 

a zaproszenia rozchodzą się w tydzień. 
Około dziesięciu par przyjeżdża na bal 
specjalnie ź Niemiec.

- Gdybyśmy robili takie szopki, jak 
tam napisano, to na pewno by ludzie 
nie przyszli - twierdzi prezes.

Podkreśla również, że cena balu była 
bardzo niska.

- To nie była żadna balanga, tylko 
normalna osiedlowa impreza.

Strażacy są zdeklarowani, żeby nie 
organizować już więcej podobnych im
prez.

- Jeżeli my mamy takie podzięko
wanie, to dziękujemy - tłumaczy pre
zes. - Przestajemy działać na osiedlu. 
Będziemy zajmować się tylko strażą 
pożarną.

Na zaproszeniu jest zaznaczone, że 
organizatorem jest Ochotnicza Straż 
Pożarna w Kłodnicy, stąd strażaków 
dziwi zarzut, jakoby nie wiadomo było, 
kto jest organizatorem. Cały zysk z 
balu jest zawsze przeznaczany na dzia
łalność statutową ponieważ dotacja 
miejska nie wystarcza na dodatkowe 
zakupy. Dzięki temu udało się kupić 
m.in. pralkę, w której prane są po ak
cji mundury. W tym roku zaś za zaro
bione pieniądze, czyli kwotę ok. 2000

Interwencja

Piachem czy solą?
Jeden z naszych czytelników dał 

nam znać, że ścieżki w kozielskim par
ku posypywane są solą a nie piaskiem. 
Posypywanie solą przestrzeni zielo
nych jest niedopuszczalne ze wzglądu 
na szkodliwą niszczącą działalność 
soli, która mogłaby zaszkodzić roślin
ności zabytkowego kozielskiego par
ku. Jednak dyrektor Usług Komunal
nych Józef Pietrasz zapewnia, że nie 
jest to prawda: - Nawierzchnia w par
ku jest posypywana tylko piachem. 

zł, planowany jest zakup regałów do 
remizy.

Napiszcie prawdę
Dlaczego zatem strażacy zgłosili się 

po pomoc do „Gazety Lokalnej”? W ar
tykule pojawiły się przecież wypowiedzi 
przedstawicieli OSP, którym dano moż
liwość obrony swoich racji.

- Autor tekstu zadzwonił do mnie i 
zadał mi szybko takie pytanie, ja od
powiedziałem krótko, a on sobie to 
zapisał z kropeczkami, przecinkami, z 
domysłami przede wszystkim - tłuma
czy Franciszek Morawiec i zaznacza, że 
był akurat w pracy w warsztacie. Poza 
tym druga osoba, która wypowiadała się 
w tekście, jest jedynie członkiem kłod- 
nickiej jednostki i pomagała w przygo
towaniach, a nie była organizatorem 
balu.

Strażacy spotkali się z autorem tekstu, 
który odmówił publikacji sprostowa
nia, proponując wysłanie listu do re
dakcji lub skierowanie sprawy na dro
gę sądową. Przyznał również, że do 
jego obowiązków nie należy sprawdze
nie wiarygodności uzyskanych infor
macji. Już na początku powiedział, że 
ich czas jest stracony.

- My tylko chcemy, żeby ktoś na
pisał prawdę - podkreśla wiceprezes 
OSP FranciszekWąsik.

Rozgoryczenie
- Na podstawie relacji jednej osoby 

został napisany artykuł, który bardzo 
nam uwłacza - mówi Franciszek Mo
rawiec, odnosząc się do faktu, że we 
wspomnianym artykule znajdują się 
wypowiedzi tylko jednego uczestnika 
uroczystości.

Organizatorzy przyznają że osoba 
. występująca w tekście jako informator 
od początku sprawiała problemy, gdyż 
najpierw nie chciała zapłacić dwóch zło
tych za szatnię, później zaś paliła na sali 
papierosy, pomimo zakazu palenia i na
pomnień organizatorów. Twierdzą także, 
że tajemniczy informator cały czas do
kładnie wszystko obserwował i przy
szedł z myślą aby szukać nieprawidło
wości. Dodają że osoba ta współpracu
je ze wspomnianym tygodnikiem.

- Organizatorzy cały czas byli na 
sali, mógł podejść i powiedzieć, co mu 
się nie podoba - mówi Franciszek Wą
sik.

Strażacy chcieli, aby informator przy
jechał na spotkanie i powiedział prosto 
w oczy, o co chodzi, jednak nie zjawił 
się.

- Nasz autorytet budowaliśmy 
przez 120 lat - mówi z rozgoryczeniem 
Franciszek Morawiec. - Wszyscy nas 
szanują. Taki jeden artykuł może 
zniszczyć to, co pokolenia zdobywały. 
Po takim artykule jesteśmy na osiedlu 
spaleni.

Organizatorzy mówią że teraz ludzie 
z osiedla i z powiatu dopytują się, jak to 
naprawdę było.

Marcin CHLEWICKI

Mogło się zdarzyć parę grudek soli 
pozostałej z poprzedniego posypy
wania przystanków, ale nic więcej. 
W parku używamy tylko piachu.

Józef Pietrasz uważa, że niepraw
dziwe doniesienia są wynikiem złośli
wych działań konkurencji w związku 
ze zbliżającym się przetargiem: - Do
myślam się nawet, kto mógł przeka
zać taką wiadomość. Jednak nie 
podam nazwiska tej osoby.

DAG

Dyżury
I

...aptek
W Kędzierzynie dyżuruje do piątku 

apteka „Nowa”, ul. Damrota 32, w piątko

we popołudnie zastąpi ją apteka „Piastow

ska”, ul. Łokietka 6.

W Koźlu dyżurują następujące apteki: 

w środę 25.01 „Aloes”, ul. 24 Kwietnia 2,

w czwartek 26.01 „A&S Kocotowie",

ul. Piastowska 22,

w piątek 27.01 „Panaceum”, Rynek 1,

w sobotę 28.01 .Jantar”, ul. Piastowska 40,

w niedzielę 29.01 ,Aronia”, ul. Chrobrego 8,

w poniedziałek 30.01 „Remedium”, ul. Ro-

osevelta 4.

we wtorek 31.01 .Aloes”, ul. 24 Kwietnia 2.

K

Muzeum To
warzystwa Zie
mi Kozielskiej 
"Baszta". Za
praszamy do 
oglądania sta
łych ekspona- 

muzeum. Oferta 

zbiorów jest 
szeroka: od eks
ponatów arche
ologicznych 

cach Koźla, jak na-znalezionych w okol
rzędzia i naczynia pochodzące sprzed 
tysiąca lat, przez liczące kilkaset lat me
ble, naczynia i obrazy, po pierwsze eg
zemplarze aparatów telefonicznych. Nie
wątpliwie najciekawszymi eksponatami 
są: Szafa Gdańska oraz kopia obrazu 
Wilhelma von Kobella przedstawiająca 
oblężenie Koźla przez oddziały napole
ońskie w 1807 roku. Miłośnicy Ziemi Ko
zielskiej działają w czynie społecznym. 
Baszta jest dostępna dla zwiedzających 

w środy w godz. 10.00 -17.00 oraz w po
niedziałki i w piątki w godz. 10.00 - 
15.00. Za zwiedzanie nie pobiera się 
opłat, ale mile widziane są wolne datki 
do skarbonki Towarzystwa.

lek, który do schroniska trafił z inter
wencji. Piesek błąkał się po ulicach 
Kędzierzyna, skąd został przywiezio
ny do placówki. Czworonóg jest nie
duży i kudłaty, a do tego bardzo towa
rzyski.

Apel o pomoc
Pracownicy schroniska apelują o 

pomoc w zbiórce żywności dla czwo
ronogów. Najbardziej potrzebna jest: 
kasza, makaron, sucha karma, ryż. 
Każda, nawet najmniejsza pomoc 
pozwoli ratować psy.

Schronisko przy ul. Gliwickiej 20 
czynne jest od poniedziałku do piątku 
w godz. 8.00 - 17.00, w dni wolne od 
pracy w godz. 11.00 - 13.00. Telefon 
483 85 28.

Osoby lub firmy, chcące przekazać 
pieniądze na rzecz schroniska, mogą 
dokonywać wpłat na konto: BOŚ S.A. 
Warszawa Oddział Operacyjny Kę
dzierzyn-Koźle 11
154012292946469016620003.

Tekst i foto: Ł
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Międzynarodowa agencja 
pośrednictwa pracy

Accept Polska Sp. z .0.0. 
(bo. nr 944/1 b) 

poszukuje do pracy w Holandii 
z NIEMIECKIM paszportem:

spawaczy, 
zbrojarzy, 
monterów 

izolacji budowlanych, 
cieśli

Oferujemy bardzo dobre warunki 
współpracy, zadzwoń i sprawdź !

AccepC Polska Sp. z o. o., 
ul. Wiejska 75, Jemielnica 

bezpf. infolinia 00 800 456 789 10 
tel kom. 510 198 800,

510 196 700 
tel. 022 556 86 60, 
faks. 022 826 08 78 

e-mail: praca@accept-jobs.pl, 
www.accept-jobs.com
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SEAT Leon - od 47 890 zt 
rabaty do 14 000 zł^^ i SEAT Alhambra

j - od 92 990 zł
! rabaty do 15 000 zł
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SEAT Cordoba ■ od 34 990 zł 
rabaty dii 13'500 zt

APM-CAR s.j.
KĘDZIERZYN-KOŹLE, ul. Koszykowa 23, Tel. (077) 481-04-35, 481-04-77 
www.apmcar.seat.pl, apmcar@seat.pl
zapraszamy no SALONU FIRMY APM-CAR
W OPOLU PRZY ULICY Obrońców Stalingradu 56

SEAT Altea - od 56 990 zł
1 rabaty do 13 640 zł S tj

MINIATU

lECZĄTKAR
47-220 Kędz
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■ Kosztowne dokształcanie lekarzy

Obowiązek bez źródła finansowania
Jednym z najważniejszych wymogów stawianych 
współcześnie lekarzom jest ciągłe doskonalenie 
się, zarówno pod względem teoretycznym, jak i 
praktycznym. Albowiem od wiedzy i umiejętności 
lekarzy zależy ludzkie zdrowie, a nierzadko rów
nież życie.

Szybkie postępy medycyny 
powodują, że poziom oczeki
wań społecznych jest wysoki, 
często wręcz graniczy z cu
dem.

- Uaktualnianie wiedzy 
medycznej i doskonalenie 
zawodowe to moralny obo
wiązek każdego lekarza i za
danie na całe życie, a ko
nieczność ciągłej nauki i 
rozwoju dotyczy lekarzy w 
każdym wieku, bez względu 
na zajmowane stanowisko - 
powiedział nam Rafał Olejnik, 
przewodniczący Związku Za
wodowego Lekarzy na 
Opolszczyźnie. - Niestety, 
posiadanie nowoczesnej wie
dzy medycznej i nawet naj
lepszych umiejętności nie 
gwarantuje skutecznego le
czenia każdego chorego. 
Niezbędna jest również dia
gnostyka laboratoryjna, dia
gnostyka obrazowa i wresz
cie swobodny dostęp do le
ków. Niestety, wszystko to 
wiąże się z odpowiednimi 
nakładami finansowymi na 
ochronę zdrowia.

Ciągłe dokształcanie się jest 
bezdyskusyjnym obowiązkiem 
każdego lekarza. Uzyskanie 
specjalizacji nie zwalnia lekarzy 
z konieczności udziału w pro
gramie kształcenia ustawiczne
go. Wartość nieuaktualnianej 
wiedzy maleje wraz z upły
wem czasu, postępem nauk 
medycznych i rozwojem no
wych technologii.

Niestety, uczciwie trzeba 
stwierdzić, że dzisiaj coraz 
trudniej jest ten obowiązek 
spełniać. Postęp nauki jest tak 
błyskawiczny i tak wielki, że 

nie można za tym wszystkim 
nadążyć. Jeśli lekarz chce 
uczciwie wykonywać swój za
wód, to stale musi się kształcić. 
Praktyka i doświadczenie są 
niewystarczające, jeśli nie są 
poparte systematycznie pogłę
bianą wiedzą. Gdy lekarz za
przestanie samokształcenia, to 
przestaje być lekarzem. I tutaj 
pojawia się problem.

Problemy zwykle finansowe
- Ustawodawca nakłada na 

nas, lekarzy, obowiązek 
kształcenia, ale nie mówi, 
skąd wziąć na to pieniądze i 
kiedy mamy ten obowiązek 
wykonywać - twierdzi Rafał 
Olejnik. - Ustawodawca nie 
tylko musi dostrzegać po
trzebę Ustawicznego Kształ
cenia Medycznego i Usta
wicznego Doskonalenia Za
wodowego, ale także umożli
wiać lekarzom, objętych tym 
programem, swobodny udział 
w kursach szkoleniowych, 
konferencjach naukowych. 
Lekarze powinni mieć prawo 
do wolnych dni, aby móc brać 
udział w tych spotkaniach 
lub poświęcić je na naukę 
indywidualną. Powinni mieć 
również możliwość odlicze
nia wszystkich poniesionych 
kosztów kształcenia usta
wicznego od podatku.

A są to koszty niemałe!
Rozporządzenie ministra 

zdrowia nakłada na lekarzy 
obowiązek doskonalenia zawo
dowego: w ciągu 4 lat musi on 
zdobyć 200 punktów eduka
cyjnych i po tym okresie udo
kumentować to w Okręgowej 
Izbie Lekarskiej. I tak np. za 
udział w posiedzeniu oddziału 

towarzystwa naukowego lub 
kolegium specjalistów otrzy
muje się 3 punkty, za odbycie 
praktyki klinicznej w krajo
wym lub zagranicznym ośrod
ku medycznym - 3 punkty za 
dzień, nie więcej jednak niż 50 
punktów. Za uczestnictwo w 
zjeździe krajowym danej spe
cjalizacji, za które otrzymuje 
się 30 punktów, trzeba zapła
cić nawet 2500 zł. Kursy, któ
re dają od 3 do 15 punktów, 
kosztują od 500 do 3000 zł. 
Kongres zagraniczny to wyda
tek rzędu kilku tysięcy zło
tych. Punkty zbiera się więc 
żmudnie, dodając niewielkiej 
wartości cyferkę do cyferki. 
Niestety, z portfela zdobywa
nie wiedzy wyciąga pokaźne 
sumy pieniędzy.

Jak jest gdzie indziej?
Kraje dbające o wysoki po

ziom świadczeń medycznych 
każdego roku przeznaczają po
ważne sumy na kształcenie le
karzy.

- Szpitale amerykańskie 
muszą przeznaczyć w budże
cie kilka tysięcy dolarów 
rocznie na edukację każdego 
lekarza - twierdzi dr Paweł 
Milczarek. - W Anglii lekarze 
otrzymują każdego roku kil
ka tysięcy funtów nagrody za 
uzyskanie odpowiedniej licz
by punktów edukacyjnych. 
Wiadomo, że skuteczniejszą 
motywacją jest nagradzanie 
niż karanie. W wielu kra
jach problem rozwiązany 
jest na poziomie systemu po
datkowego, a jak jest w Pol
sce, to doskonale wiemy.

System pracy lekarzy nie 
tylko utrudnia, lecz wręcz unie
możliwia im spełnienie nałożo
nego na nich wymogu etyczne
go. W Karcie nauczyciela za
gwarantowano nauczycielom 
18-godzinny tydzień pracy. 
Tłumaczy się to koniecznością 
przygotowywania lekcji, do
kształcania i sprawdzania prac.

Na te działania nauczyciele 
mają przeznaczać 24 godziny 
tygodniowo. Ile czasu z 42 go
dzin pracy lekarza przewidzia
no na samokształcenie, które 
jest nie tylko etycznym, ale i 
prawnym obowiązkiem zawar
tym w Ustawie o zawodzie le
karza?

Kraje Unii Europejskiej wy
magają, aby lekarz przeznaczył 
na ustawiczne kształcenie od 
kilku do kilkunastu dni w roku. 
Lekarze w Unii nie szkolą się 
w ramach urlopów wypoczyn
kowych, jak to ma miejsce w 
Polsce, ale w ustawowo przy
znanych dniach wolnych od 
pracy. Mają prawnie zagwaran
towane możliwości takiego 
kształcenia. Uzyskanie zgody 
na urlopy szkoleniowe nie jest 
uzależnione od humoru ich sze
fów, coraz częściej menedżerów 
nierozumiejących potrzeby 
kształcenia osób posiadających 
specjalizację, dla których jest 
to pozbywanie się pracownika 
na zasadach płatnego urlopu.

W krajach Unii Europejskiej 
stałe podnoszenie kwalifikacji 
jest również ustawowym obo
wiązkiem lekarza. W poszcze
gólnych krajach różnie rozwią
zuje się kwestię, kto ma za tę 
działalność płacić. Najczęściej 
stosowaną formą finansowania 
kształcenia ustawicznego jest 
możliwość odpisania od podat
ku wydatków poniesionych na 
ten cel. Rzadziej stosuje się do
finansowanie z budżetu insty
tucji świadczących usługi w 
tym zakresie i lekarzy w trak
cie szkoleń.

- Polska jest też członkiem 
Unii Europejskiej. Niestety, 
jest krajem, który nie ma 
żadnego systemu finansowa
nia tej działalności; uznaje 
się jedynie, że lekarze są do 
niej zobowiązani! - ubolewa 
Rafał Olejnik.

Adriana NURZYŃSKA

Halo, przychodnia
Na życzenie naszych Czytelników podajemy numery telefonów do spe
cjalistycznych poradni działających na terenie powiatu kędzierzyńsko- 

kozielskiego.
PORADNIE DZIAŁAJĄCE W RAMACH SP ZOZ KĘDZIERZYN- 
KOŹLE:

1. Alergologiczna dla dzieci - 483 46 02
2. Cukrzycowa - 40 62 760
3. Endokrynologiczna-40 62 528
4. Gastroenterologiczna-4062 751
5. Kardiologiczna - 40 62 733
6. Dermatologiczna - 40 62 767
7. Neurologiczna-40 62 755
8. Leczenie bólu - 40 62 529
9. Gruźlicy i chorób płuc - 40 62 756
10. Reumatologiczna - 483 50 61
11. Patologii noworodka-40 62 525
12. Ginekologiczna przy ul. Roosevelta - 40 62 538
13. Ginekologiczna przy ul. Harcerskiej - 483 4311
14. Ginekologiczna przy ul. Leszka Białego - 483 33 90

15. Chorób sutka - 40 62 526
16. Chirurgii ogólnej - 40 62 525
17. Chirurgii urazowo-ortopedycznej przy ul. 24 Kwietnia-40 62 525
18. Chirurgii urazowo-ortopedycznej przy ul. Harcerskiej - 483 4311

19. Preluksacyjna - 40 62 525
20. Okulistyczna przy ul. 24 Kwietnia - 40 62 526
21. Okulistyczna przy ul. Harcerskiej - 483 4311
22. Otolaryngologiczna przy ul. 24 Kwietnia - 40 62 526
23. Otolaryngologiczna przy ul. Harcerskiej - 483 4311
24. Urologiczna - 40 62 526
25. Zdrowia psychicznego - 483 24 83
26. Zdrowia psychicznego dla dzieci - 483 24 83
27. Terapii uzależnienia i współuzależnienia od alkoholu - 483 24

83
PORADNIE PRZY NZOZ „MED-ZAK” UL. WARYŃSKIEGO:

ginekologiczna, chirurgii ogólnej, chirurgii urazowej -481 29 53
PORADNIE PRZY WOJEWÓDZKIM OŚRODKU MEDYCYNY 
PRACY W OPOLU Z/S W KĘDZIERZYNIE-KOŹLU, UL. REJA 2A: 

neurologiczna, okulistyczna, otolaryngologiczna, pulmonologiczna, skór- 

no-wenerologiczna - 483 77 32
PORADNIE PRZY SNZOZ „B-MED, UL. RACŁAWICKA: 
dermatologiczna, zdrowia psychicznego, ortopedyczna, neurologiczna 

-482 4752
PORADNIE PRZY NZOZ „IS-MED”, UL. HARCERSKA: 
neurologiczna, neurologiczna dla dzieci, okulistyczna, dermatologicz

na, laryngologiczna-481 9395
PORADNIE PRZY NZOZ „MEDICOGEN”, UL. SZKOLNA 
laryngologiczna, okulistyczna, chirurgiczna, reumatologiczna, gineko

logiczna-488 66 31
PORADNIE PRZY NZOZ „MEDICUS”, UL. TRAUGUTTA: 
okulistyczna, laryngologiczna, chirurgiczno-urazowa, dermatologiczna, 

neurologiczna, kardiologiczna - 483 53 39
PORADNIA PRZY NZOZ „CORRIGO medical”

neurologiczna-481 3881
Zebrała ADA

■ Mogq ucierpieć w karnawale

SOS dla stóp
Najbliższe dwa miesiące upłyną wielu paniom na 
karnawałowych prywatkach, zabawach czy ba
lach. Imprezy takie sprzyjają zakładaniu butów na 
wysokich obcasach, a czasem również nowego 
obuwia.

Przed wyjściem na całonocną 
zabawę należy wcześniej po
święcić nieco czasu naszym 
stopom, aby je odpowiednio 
przygotować. Warto wybrać 
się do pedikiurzystki, która 
zrobi porządek z powstałymi 
na stopach nagniotkami oraz 

paznokciami.
- Panie przed wyjściem na 

wielogodzinną zabawę po
winny zaopatrzyć się w podu- 
szeczki ochronne, które wy
konane są z przezroczystego 
żelu i w razie czego zabez
pieczą nasze stopy przed 

otarciami, odparzeniami i 
wstrząsami - radzi Jolanta Ko
walska, kosmetyczka. - Przy
datny będzie również plaster, 
który będzie można przykle
ić w przypadku nabawienia 
się odcisków.

Przygotowanie stóp przed 
długą zabawą jest bardzo waż
ne. Ale jeszcze ważniejsze jest 
złagodzenie efektów wielogo
dzinnej eksploatacji nóg na na
stępny dzień.

Obolałe nogi można zamo
czyć w soli do kąpieli. Wskaza

ny jest także masaż stóp. 
Można go przeprowadzać 
ręcznie lub przy użyciu spe
cjalnego wałka do masażu. Za
bieg może również wykonywać 
druga osoba, np. masażysta.

Masaż wykonuje się opusz
kami palców, brzuścem kciuka 
lub tzw. kostkami. Stopy nale
ży wcześniej posmarować tłu
stym kremem; gwarantuje to 
łatwiejsze masowanie i zabez
piecza skórę przed podrażnie
niem. Nacisk w trakcie masażu 
może być dość silny. Pamiętać 
należy jednak, że najpierw sto
sujemy ucisk delikatny, a po
tem stopniowo go zwiększa
my.

Tekst i foto: ADA Wielogodzinna zabawa w butach na wysokich obcasach 
może doprowadzić do silnego bólu stóp
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Nie idź spać w makijażu
Zabawa do białego rana, szampański humor i 
marzenie o szybkim położeniu się do łóżka po 
powrocie do domu. Mimo zmęczenia nie wolno 
zapominać o demakijażu przed pójściem spać.

Niezmyty makijaż, osiadły 
na twarzy kurz i pot to dosko
nała pożywka dla bakterii. Dla
tego też demakijaż jest bardzo 
ważny. Nieprzyjemne efekty 
niezmytego makijażu możesz 
obserwować potem przez kilka 
dni. Wynikiem tego będzie 
zszarzała cera, wypryski i za
czerwienione oczy.

- Zacznij od letniego 
prysznica, który poprawi krą
żenie i złagodzi obrzęk 
łydek i stóp - radzi kosme
tyczka Jolanta Kowalska. - 
Ciało umyj delikatnym my
dłem w płynie. Koniecznie 
nałóż na nie balsam nawil
żający. Do umycia twarzy 
użyj żelu lub lekkiej pianki. 
Możesz także za pomocą 
płatków kosmetycznych 
przetrzeć zmęczoną skórę 
twarzy mleczkiem do dema
kijażu. Następnie zastosuj 
tonik, który złagodzi podraż
nienia na twarzy. Koniecznie 
nałóż krem nawilżający lub 
regenerujący. Najlepsze 
będą te bogate w witaminy, 
ponieważ odżywią skórę. 
Oczy zmyj delikatnym pły
nem, który oczyści je z resz

lek. med. Jolanta - Eliza Pietranek
specjalista dermatolog - wenerolog

- badania dermatoskopowe K-Koźle,
(ocena znamion skórnych) i? Al.. Jana Pawła II4/114

-zabiegi laserowe / 7*0692187 765
Onkologia i alergologia, dermatologiczna

tek cieni, maskary i brokatu. 
Na ich okolice nałóż odrobi
nę kremu pod 
oczy. Możesz 
także zasto
sować okłady 
z herbaty. 
Opuchnięte 
łydki i stopy 
posmaruj 
kremem pie
lęgnacyjnym 
do nóg, który 
złagodzi 
obrzęk i po
prawi krąże
nie.

Podczas snu 
oczyszczona 
skóra zacznie 
się dotleniać i 
nawilżać. Na
stępnego dnia 
na twarz za
stosuj masecz
kę, która usu
nie resztki za
nieczyszczeń i 
nawilży cerę. Trzymaj ją 10 
minut. Następnie nałóż krem 
nawilżający na dzień. W ciągu 
dnia i nocy pij dużo niegazowa- 
nej wody mineralnej. W ten 

sposób uzupełnisz płyny i 
oczyścisz organizm z resztek 
toksyn.

Pamiętajmy, że makijaż kar
nawałowy jest jak wieczorowy: 
mocny i dość ciężki. Po po
wrocie do domu pod żadnym 
pozorem nie kładźmy się od 

Karnawałowy makijaż Ani wyglgda efektow
nie, jednak położenie się z nim spać może 
stanowić poważny problem dla naszej cery.

razu spać. Zawsze dokładnie 
usuwajmy makijaż, a cera bę
dzie nawilżona i będzie miała 
ładny, zdrowy koloryt.

ADA

■ Pilotażowy program opolskiego oddziału NFZ

Łatwiej na 
specjalistyczne badania
Być może już niedługo po skierowanie na niektó
re badania specjalistyczne udamy się do lekarza 
pierwszego kontaktu, zamiast stać w kolejce do 
obleganego specjalisty. Takie rozwiązanie jako 
część pilotażowego projektu chce uruchomić 
opolski NFZ w tym roku. Czy dzięki temu uda się 
rozładować kolejki do specjalistów?

Jak twierdzi dyrekcja opol
skiego oddziału Narodowego 
Funduszu Zdrowia, projekt ten 
będzie krokiem do przodu, je
śli chodzi o medycynę ro
dzinną na naszym terenie. Na 
pewno jest to także ukłon w 
kierunku Porozumienia Zielo
nogórskiego, które negocjuje co 
roku stawki kapitacyjne dla le
karzy POZ. Za badaniami do 
przychodni bowiem powędro
wałyby pieniądze.

- Lekarze pierwszego kon
taktu otrzymywaliby wyna
grodzenie za swoje dodatko
we zaangażowanie, a jedno
cześnie udałoby się zmniej
szyć kolejki do niektórych 
specjalistów - mówi Roman 
Kolek, zastępca dyrektora 
opolskiego NFZ ds. medycz
nych. - Nasz program ma na 
celu wyjście naprzeciw po
trzebom pacjentów. Teraz 
muszą oni czekać czasami 
nawet w kilkumiesięcznych 
kolejkach do lekarzy specja
listów, którzy na pierwszej 
wizycie kierują ich na bada
nia, a dopiero na kolejnej, 
znowu za kilka miesięcy, sta
wiają diagnozę i ustalają le
czenie.

Jak twierdzi dyrektor Kolek, 
przy przekazaniu części kom
petencji diagnostycznych leka
rzom POZ do specjalistów pa
cjenci trafialiby już z komple
tem badań. Na razie pomysł 
obejmuje cztery rodzaje badań: 
gastroskopię, próby wysiłkowe, 
dopplerowskie badanie prze
pływu krwi oraz ultrasonografię 
tarczycy. Pieniądze jednak tra
fiałyby do lekarzy dopiero, kie
dy zostanie udokumentowane 
wykonanie badania.

- Do tej pory pacjenci kie
rowani na gastroskopię mu- 
sieli udać się do specjalisty i 
odstać swoje w kolejce, a po
tem byli na krótko umiesz
czani w szpitalu. Tymczasem 
bardzo często lekarze pierw
szego kontaktu dysponują 
wystarczającym doświadcze
niem, żeby rozpoznać, czy 
badania są konieczne, a nie
rzadko potrafią również po
prowadzić leczenie - uważa 
Adam Tomczyk z Porozumie
nia Zielonogórskiego.

Liczba lekarzy niektórych 
specjalności, tj. endokrynolo
gów czy kardiologów, jest nie
wystarczająca, zatem dostęp 
do nich jest mocno utrudniony.

- Endokrynologów jest w 
województwie po prostu za 
mało - tłumaczy dyrektor Ko
lek. - Pacjenci być może i tak 
trafią do specjalistów, ale 
przynajmniej zaoszczędzą 
czas, który musieliby po
święcić, czekając w kolejce 
dwa razy.

Projekt NFZ przewiduje też, 
że pieniądze na badania profi
laktyczne trafią do lekarzy 
mniej okrężną drogą. Do tej 
poiy, aby wziąć udział w bada
niach profilaktycznych, lekarze 
musieli stanąć do rozpisanego 
konkursu.

- Zainteresowanie nimi 
było jednak małe i znaczna 
część pieniędzy się marno
wała - przyznaje Roman Kolek. 
- Zdarzało się, że niektórych 
konkursów w ogóle nie mo
gliśmy rozstrzygnąć ze 
względu na brak ofert.

Na razie program został za
opiniowany przez krajowego 
konsultanta ds. medycyny ro
dzinnej i został przekazany do 
Ministerstwa Zdrowia. - Pro
wadzimy także rozmowy ze 
środowiskiem lekarskim, a 
także z autorytetami medy
cyny rodzinnej, takimi jak 
prof. Lukas czy prof. Steciw- 
ko, którzy bardzo pozytywnie 
wypowiadają się o naszym 
pomyśle - twierdzi dyrektor 
Kolek. - Jeżeli wszystko pój
dzie zgodnie z planem, to 
chcielibyśmy przystąpić do 
realizacji projektu w drugim 
kwartale tego roku.

Adriana NURZYŃSKA

Lek. Jerzy Zygmunt 
Ginekolog-położnik

Koźle, ul. Piastowska 25
Przyjmuje: w czwartki od 18.00 do 19.00
Pawłowiczki, Magnoliowa (w budynku przychodni)
Przyjmuje: we wtorki od 17.00 do 18.00

dąorób WeLyMętrzJiyoh 

w 1 . TeL, O 506 <62 632.wykonują 
diagnostykę kardiologiczną 
zaburzeń rytmu, kołatań, 
omdleń, zasłabnięć 
czy bólu zamostkowego 
metodą Holtera 
zdarzeń wraz 
ze specjalistyczną 
oceną zapisu. 
Porady 
gastroenterologiczne.

!■■■■
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Wystarczy zajrzeć zimą 
do spiżarki, a latem do 
ogrodu, żeby znaleźć 
tam źródło zdrowia. An
tybiotyki, środki prze
ciwbólowe i wspomaga
jące gojenie się ran - 
wszystkie naturalne i 
dostępne w zasięgu 
ręki. Zioła są przyjazne 
dla organizmu i ludzie 
korzystają z ich pomo
cy, kiedy zachodzi taka 
potrzeba. Jedni używają 
ich do uzdrawiania cho
rych, inni zaś do upięk
szania ciała.

Bliższe informacje 
pod nr tel.

0 660 914 302 
lub 40 62412

Lek. Jarosław Głowacki 
Koźle, Rynek 12/3 
Tel. 483 50 67, kom.

0 602 62 38 79

Przyjmuje: wtorek, troda, piątek 
w godz. 17.00- 18.30

GABINET OKULISTYCZNY
Lek. Marzanna Głowacka

Kędzierzyn, al. Jana Pawła II 4 / p. 118 
Teł. 483 50 67, kom. o 501 1712 52

Przyjmuje:poniedziałek, środa
w godz. 16.30 - 17.30

■ Zioła - naturalne źródło zdrowia

Leki z domowej apteki
Wiedza o leczniczych właści

wościach roślin przechodzi z 
pokolenia na pokolenie i wiele 
osób decyduje się zastąpić che
miczną terapię naturalną kuracją.

Kamelki na oczy
- Napar z kamelków stoso

wało się na oczy - mówi pani 
Gertruda, mieszkanka Polskiej Ce
rekwi. - Kamelki? To przecież 
po Śląsku rumianek - tłumaczy.

Kiedyś popularny był rów
nież napar z mięty, rumianku i 
lipy do picia, bo nie było her
baty. Proporcje według uzna
nia. - Wszystko robiło się na 
oko, nie było przepisów - 
stwierdza pani Gertruda.

Picie herbaty ziołowej najlep
sze jest na przeziębienie. Przy 
grypie dobrze jest przebywać w 
całkowitym spokoju w łóżku, w 
dobrze przewietrzonym pokoju. 
Należy jeść wtedy lekkostrawne 
potrawy i unikać mleka, mięsa, 
jajek i serów, bo powodują pod
wyższenie temperatury ciała. - 
Dobre jest też moczenie nóg w 
roztworze soli - dodaje Sybilla 
Latusek, również mieszkanka 
Polskiej Cerekwi.

Trudno wytłumaczyć, dlacze
go akurat ten sposób jest właści
wy. Ale na pewno znakomitą 

PRYWATNY GABINET 
PSYCHOLOGICZNY 
mgr Joanna Więcek - Mikka 

specjalista psychologii klinicznej 

psychoterapeuta 
Przyjmuje w środy 

w godz. 15.30-18.00 
Koźle, przychodnia „B-med”, 

ul. Racławicka 1
Rejestracja telefoniczna: 

077/482 47 52,0 505 688 966

mieszanką odkażającą przeciw
zapalną i wykrztuśną jest cebu
la i czosnek, pokrojone w pla
sterki. Układa się je warstwami 
na przemian z miodem pszcze
lim w słoiku, zamyka i pozosta
wia w ciepłym miejscu, np. na 
kaloryferze, na 2-3 godziny, 
żeby puściły sok. Taki syrop pije 
się wielokrotnie w ciągu dnia. - 
Na zapalenie oskrzeli robiło

Nalewka bursztynowa:
Do jej przygotowania używa się 
bursztynu nieoszlifowanego. Nale
ży go rozkruszyć młotkiem lub roz
drobnić w moździerzu. 50gbursz- 
tynu trzeba zalaa "I spirytusu 96- 
procentowego (nie denaturatem). 
Potem postawić w ciepłym miejscu 
i często wstrząsać. Po dwóch ty
godniach nalewka jest gotowa.

się okłady z gotowanych ziem
niaków zawiniętych w gazę z 
ogrzanym sadłem. To się kła
dło na klatkę piersiową - tłu
maczy pani Sybilla.

Leczniczy 
bursztyn
Podczas grypy często poja

wia się ból głowy. Aby go

BADANIA
CYTOLOGICZNE, 

\ TESTY HPV
(Brodawczak) 
KOLPOSKOPIA 

uśmierzyć, można użyć bursz
tynu. Należy potrzeć kark, 
nadgarstek i skronie kawałkiem 
bursztynu w miejscu, gdzie 
wyczuwalny jest puls. Nato
miast wtarta w nadgarstek jed
na kropla nalewki bursztyno
wej orzeźwia i poprawia samo
poczucie. Na bóle głowy dobra 
jest także pelargonia. W tym 
przypadku trzeba stosować 
okład z odwaru jej liści. Rów
nież liście kapusty mają wiele 
medycznych zastosowań. To 
popularne warzywo pomaga 
leczyć zwichnięcia, zapalenia 
stawów i bóle reumatyczne. 
Stosuje się okłady ze świeżych 
liści kapusty włoskiej. Liście 
należy rozwałkować butelką 
lub drewnianym wałkiem. 
Przed ich nałożeniem chore 
miejsce wokół rany trzeba na
smarować kremem. Kapusta 
brązowieje, jeśli wyciąga choro
bę z niezdrowego miejsca. Z 
kolei miazga z liści kapusty z 
dodatkiem białka kurzego ma 
zastosowanie przy leczeniu ro
piejących ran, a odwar z nasion 
kapusty wraz z sokiem z kapu
sty jest dobrym lekarstwem na 
bezsenność. Leczy również 
owrżodzenia żołądka.

Aloes jak 
opatrunek
Inny rodzaj wrzodów - na- 

skómych, jak również skalecze
nia opatrzyć można przeciętym 
wzdłuż liściem aloesu. Na ranę 
należy nanieść surowr miazgć. 
Rozdrobniony liua aloesu goto
wany okouo 5 minut w E litra 
wody z dodatkiem łyżeczki mio
du pomocny jest przy gorączce. 
Woda ta nadaje się również do 
przemywania piekących oczu i 
miejsc po ukłuciu owadów. Na to 
ostatnie świetnie nadaje się tak
że przecięta na pół cebula, którą 
pociera się miejsce ugryzienia, 
jak i sok ze świeżej pietruszki.

■ Wielofunkcyjne urzqdzenie medyczne

Laser na miarę XXI wieku
Stosuje się go w dermato

logii, reumatologii, chirurgii 
urazowej, stomatologii, gine
kologii i wielu innych dzie- 

zinach medycyny. Mowa tu- 
o laserze dwusodowym, 

tory powstał dzięki współ
pracy wielu ekspertów i leka-

Laseroterapia może być sto
sowana w formie monoterapii 
lub terapii skojarzonej, np. z far
makoterapią akupunkturą czy 
fizykoterapią. Ważne jest, aby 
dobrać odpowiedni rodzaj pro
mieniowania, jego moc, czas 
trwania zabiegu, liczbę zabiegów 
i sposób naświetlania. Dawkę 
energii dobiera się w zależności 
od całego przebiegu procesu 
chorobowego, typu schorzenia, 
głębokości tkanek docelowych 
oraz ewolucji objawów. Ogólnie 
jest przyjęte, że niższe często
tliwości promieniowania lasero
wego stosowane są w celu osią
gnięcia efektu przeciwbólowego, 
z kolei wyższe - w celu osią
gnięcia efektu przeciwzapalne
go-

W tym przypadku rozciera się 
między palcami zielone liście 
pietruszki i smaruje sokiem ukłu
te miejsce. Właściwości gojące 
ranę mają też liście babki, które 
wzmagają krzepliwość krwi, a 
także kwiaty rumianku. Stosuje 
się je między innymi na trudno 
gojące się rany, zapalenie oczu, 
gardłą swędzenia i oparzenia. Pa
rowania twarzy i wdychanie 
oparów rumiankowych zalecane 

Pelargonia, cytryna, bursztyn, aloes - po 
doskonałe środki na walkę z chorobami 
nie trzeba udawać się do apteki

są przy trądziku, zapaleniu zatok 
i katarze.

Dla urody
Odmładzające działanie po

krzywy znane było już naszym 
babkom. Kurację odmładzającą 
najlepiej przeprowadzić na wio
snę, pijąc przez 3-4 tygodnie 3- 
4 łyżki soku z młodych po
krzyw dziennie, rozcieńczając go 
wodą w stosunku 1:3. Zewnętrz
nie zaleca się stosować pokrzy
wę przy łoj otoku skóry głowy i 
łupieżu. Z kolei czopek z waty, 
zwilżony sokiem z pokrzywy i

Laserwave Therapy Unit skła
da się z trzech modułów: sterow
nika mikrokomputerowego z pa
nelem, oraz dwóch sond: wielo- 
diodowej sondy powierzchniowej 
oraz jednodiodowej sondy punk
towej .

- Sonda punktowa wyko
rzystuje promienie podczer
wone 810 nm i pracuje w try
bie ciągłym o mocy prądu 
200 młłz - tłumaczy Jolanta 
Eliza Pietranek, lekarz dermato- 
log-wenerolog, która używa lase
ra w leczeniu swoich pacjentów.

Natomiast sonda wielo- 
punktowa wykorzystuje moc 
10 młłz dla każdej diody. 
Obie sondy świetnie ze sobą 
współpracują i uzupełniają 
się.

Laser dwusondowy daje świet
ne efekty w medycynie sporto
wej. Idealnie nadaje się do lecze
nia bólów mięśni oraz ran po 
kontuzjach, a także zwyrodnień 
stawów.

Bardzo dobre efekty 
można zauważyć w leczeniu 
trądziku, zmory młodzieży - 

wprowadzony do nosa, wstrzy
muje krwawienie. A kąpiele w 
wywarze z pokrzywy wygła
dzały skórę. - Kiedyś nie było 
kremów ani nic podobnego. 
Na przykład za samoopalacz 
służyła nam marchew - wspo
mina pani Gertruda.

Przez regularne pędzlowanie 
skóry rano i wieczorem świeżo 
wyciśniętym sokiem z marchwi 
można jej nadać jasnobrązowy 
kolor. Dzięki temu nie widać pie
gów. Nie można zapomnieć tak
że o włosach - atrybucie kobie
cego piękna. Na wysuszone sto
suje się żółtko z szamponem, a 
na przetłuszczające - białko z jaj
ka. Naturalną farbą są natomiast 
suche zewnętrzne łuski cebuli. 

Uzyskuje się 
wtedy złotobrą- 
zowy kolor. By 
przygotować 
taką naturalną far
bę, należy ugoto
wać 30 g su
chych łusek cebu
li w 200 ml wody 
i dodać do tego 
łyżkę gliceryny. 
Włosy trzeba 
umyć, a płukankę 
stosować co
dziennie, aż do 
otrzymania pożą
danego koloru.

Każdy może 
dla siebie być leka
rzem, bo stoso
wanie naturalnych 
metod walki z 
chorobami rzadko 
wywołuje efekty 
uboczne. To od 
swoich babć i 

mam wiemy, że np. kwiaty i owo
ce czarnego bzu działają napotnie 
i moczopędnie, a miód w połącze
niu z cytryną wzmaga odporność 
na choroby. Stosowanie natural
nych metod terapii nic nie kosztuje. 
Wymaga jedynie wiedzy o leczni
czych właściwościach roślin. A by
wają czasem zaskakujące, bo chy
ba rzadko kto wie, że tymianek - 
popularna przyprawa w kuchni, 
oprócz tego, że jest afrodyzjakiem 
pobudza sprawność umysłową i 
apetyt, a także podwyższa ciśnie
nie krwi.

Tekst i foto: ASK

opowiada Jolanta Eliza Pietra
nek. - Kilka sesji zabiego
wych pozwala na zlikwidowa
nie wszelkich nacieków rop
nych i uzyskanie skóry o 
właściwej grubości i ela
styczności. Stosowany laser 
nie tylko powoduje gojenie, 
ale również stymuluje nasz 
metabolizm, czyli zmusza 
organizm do. regeneracji. Za
przestanie zabiegów nie 
oznacza nawrotu choroby.

Laser nadaje się do leczenia 
nie tylko schorzeń dermatolo
gicznych. Zakup dodatkowego 
oprzyrządowania pozwala na 
wykorzystanie go w stomatolo
gii, ginekologii, laryngologii, uro
logii, chirurgii urazowej oraz pla
stycznej.

Laseroterapia jest stosowana 
coraz szerzej. W odpowiedzi na 
pytanie, dlaczego tak się dzieje, 
można wymienić jej dużą efek
tywność, bezbolesność, asep- 
tyczność, szybkość, brak prze
ciwwskazań wiekowych i efektów 
ubocznych.

ADA
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■ Coraz więcej zachorowań na płuca

Po pierwsze, szybka diagnostyka
■ Rozstrzygnięcie konkursu

Rzuć palenie z Lokalną
Niewielki dwudziestołóżkowy oddział pulmonolo
giczny kędzierzyńskiego szpitala przyjmuje rocz
nie ponad 800 osób, obsługując pacjentów z czte
rech powiatów.

W ostatnich latach w całym 
kraju notuje się wzrost za
chorowań na płuca, dotyczy 
to także województwa opol
skiego.

- Obserwujemy, że od 
pewnego czasu zwiększa się 
liczba pacjentów, którzy 
chorują na przewlekłą obtu- 
racyjną chorobę płuc, nowo
twory płuc oraz gruźlicę - 
powiedziała nam Maria Świę
tojańska, ordynator oddziału 
pulmonologii w szpitalu SP 
ZOZ w Kędzierzynie-Koźlu. 
- Dlatego bardzo ważnym 
elementem jest umożliwie
nie pacjentom szybkiego 
dostępu do diagnostyki i le
czenia chorób układu odde
chowego. 1 taką możliwość 
daje nasz oddział, ponieważ 
ośrodek dysponuje sprzę
tem diagnostycznym, tj. re
zonansem magnetycznym 
czy tomografem kompute
rowym. Na oddziale mamy 
pracownię bronchofibero
skopu oraz badań czynno
ściowych, czyli spirometrii.

W pracowni bronchofibero

■ Żelazo składnikiem niezbędnym 
dla organizmu

Ważne dla ciężarnych
Żelazo jest pierwiastkiem niezbędnym do prawidłowego 

funkcjonowania organizmu. Głównym źródłem żelaza w 

organizmie jest hemoglobina - czerwony barwnik trans
portujący tlen zawarty w krwince czerwonej.

Składniki bogate w 
żelazo znajduje się w:
- podrobach zwierzęcych, zwłaszcza 
w wątróbce;
- suszonych morelach, rodzynkach,
- warzywach strączkowych,
- czerwonym mięsie,
- Chlebie pełnoziarnistym,
- żółtku jaja.

Hemoglobina wiąże tlen w płu
cach i rozprowadza po całym or
ganizmie; bez żelaza nie byłoby 
to możliwe. Mioglobina odbiera 
tlen od krwinek czerwonych i 
wykorzystuje go do pracy mięśni.

- Żela
zo wiąże 
również 
d w u 11 e - 
nek wę
gla w he
moglobi
nie i 
transpor
tuje go do 
płuc, skąd 
jest on 
usuwany
- powiedział nam Tomasz Świąt
kowski, lekarz internista. - Pier
wiastek ten jest także skład
nikiem wielu enzymów i 
białek biorących udział w 
metabolizmie organizmu.

Dzienne zapotrzebowanie na 
żelazo wynosi 15-18 mg. Jest 
ono większe u dziewcząt w okre
sie wzrostu, kobiet w ciąży i kar
miących piersią, a także podczas 
miesiączki.

- Zwiększone zapotrzebo
wanie na żelazo u kobiet cię
żarnych najczęściej nie zo- 
staje pokryte przez pożywie
nie bogate w żelazo - tłuma
czy dr Jarosław Karoń, ordyna
tor oddziału ginekologiczno-po
łożniczego kozielskiego szpitala.
- Dlatego w czasie ciąży na
leży regularnie sprawdzać 
poziom żelaza we krwi i w 

skopu wykonuje się badanie 
polegające na wziernikowaniu 
drzewa płucnego. Służy ono 
do diagnozowania nowotwo
rów płuc. Podczas niego ist
nieje możliwość pobrania wy
cinka do badania histopatolo
gicznego. Natomiast badanie 
spirometryczne wykonywane 
jest w celu oceny wydolności 
oddechowej pacjenta.

- Główny nacisk, oprócz 
oczywiście leczenia stanów 
ostrych i zaostrzeń chorób 
przewlekłych układu odde
chowego, stawiamy na 
szybką diagnostykę chorób 
układu oddechowego, szcze
gólnie nowotworów płuc, 
które coraz częściej atakują 
mężczyzn - powiedział nam 
Andrzej Rojek, zastępca or
dynatora oddziału pulmonolo
gii. - Prowadzimy również 
konsultacje dla innych od
działów szpitalnych. Nasz 
oddział to nie tylko leka
rze, ale również świetnie 
wyszkolone pielęgniarki. 
Mogę tak powiedzieć, po
nieważ mam porównanie z 

razie potrzeby przepisać od
powiednie preparaty. Nie za
leca się przyjmowania prepa
ratów żelaza na własną rękę, 
ponieważ może dojść do jego 
przedawkowania.

Organizm 
przyswaja żela
zo pochodzenia 
zwierzęcego 
dużo lepiej niż 
żelazo pocho
dzenia roślin
nego. Do jego 
niedoboru do
chodzi w wyni
ku: dużej lub 
długotrwałej 
utraty krwi, 

zwiększonego zapotrzebowania 
na żelazo w ciąży i okresie kar
mienia piersią oraz u dziewcząt 
w okresie wzrostu, zbyt długie
go karmienia niemowląt wy
łącznie mlekiem, stosowania 
niektórych diet eliminacyj-

Niedobór żelaza 
powoduje:
- anemię (niedokrwistość), której 
objawami są; blada skóra, krótki 
oddech, osłabienie i łatwe męcze
nie się, zawroty głowy, wypada
nie włosów, łamliwe paznokcie;
- trudności w nauce i koncentracji.

nych, chorób żołądka lub jelit, 
w których żelazo jest źle przy
swajane.
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innymi oddziałami, na któ
rych pracowałem. Bez nich 
oddział ten na pewno tak 
dobrze by nie funkcjono
wał.

Kędzierzyńska pulmonolo- 
gia ściśle współpracuje z Kli
niką Torakochirurgii Dolnoślą

Na oddziale pulmonologii wykonuje się badanie spirometrem

skiego Centrum Chorób Płuc i 
Gruźlicy we Wrocławiu. Le
karz z tej placówki prowadzi 
stałe konsultacje na tutejszym 
oddziale.

- Dzięki temu, że prak
tycznie całą diagnostykę i 
wszelkie konsultacje może
my wykonać na miejscu,

■ Przeziębienie należy leczyć

Nie dopuść do powikłań
Przyczyną zakażeń górnych dróg oddechowych w 
95 proc, są wirusy. Katar i kichanie, ból gardła, 
kaszel, złe samopoczucie, czasem gorączka, 
stan podgorączkowy lub tylko “rozbicie” - to ob
jawy tej grupy chorób, które znamy pod popularną 
nazwą przeziębienie. Zaziębienie jest chorobą 
powszechną, łatwą do leczenia, ale niestety czę
sto lekceważoną, co prowadzi do wielu powikłań.

Szczepienie przeciwgrypo- 
we nie zapobiega wystąpieniu 
przeziębienia, gdyż oba zaka
żenia wywołują całkiem inne 
wirusy. Na wirusy przeziębie
nia nie ma dotąd skutecznej 
szczepionki. Podstawową 
przyczyną objawów chorobo
wych są specyficzne wirusy 
infekujące drogi oddechowe: 
rhinowirusy, koronawirusy czy 
adenowirusy. Nierzadko także 
wirusy paragrypy czy tzw. 
wirusy RS.

- Przeziębienie różni się 
od grypy początkowym bra
kiem kaszlu, nagminnym 
bólem gardła, rzadkością 
bólu głowy, jak też tempera
turą, która jest zwykle 
znacznie niższa jak podczas 
grypy - twierdzi Grzegorz Du- 
szel, ordynator oddziału laryn
gologii kozielskiego szpitala. - 
Chociaż możemy mieć wąt
pliwości, gdy chory już leży. 
Wówczas śluz spływający do 
gardła drażni śluzówkę i wy
wołuje odruch kaszlu.

Czy przeziębienie wywołu
je powikłania?

Przeziębienie, w przeciwień
stwie do grypy, jest chorobą, 
która często mija bez na

możemy maksymalnie 
skrócić czas, jaki pacjent 
musi pokonać w drodze do 
specjalisty. Skraca to rów
nież ewentualny czas ocze
kiwania na zabieg operacyj
ny - uważa pani ordynator. - 
Staramy się działać w myśl 

zasady, że we wczesnym 
stadium każda choroba jest 
uleczalna, a koszty lecze
nia znacznie niższe. Lepiej 
zatem zapobiegać, niż le
czyć.

Tekst i foto: 
Adriana NURZYŃSKA

stępstw. Jednak powikłania 
niekiedy się zdarzają, każda 
bowiem infekcja wirusowa ob-

Najczęstsze powi
kłania przeziębienia:
- zapalenie zatok przynosowych 
oraz zatok obocznych nosa - za
palenie ucha środkowego
- zapalenie gardła
- angina
- zapalenie krtani
- zapalenie oskrzeli
- zapalenie płuc
- przeziębienie może zaostrzyć 
i pogorszyć przebieg astmy oraz 
przewlekłej obturacyjnej choroby 
płuc
- przeziębienie może mieć cięż
ki przebieg u osób z niewydol
nością serca, cukrzycą, u osób 
starszych i chorych na nowo
twory.

niżą odporność ogólną organi
zmu. Upośledza także zdolno
ści miejscowego zwalczania 
drobnoustrojów przez błonę 
śluzową dróg oddechowych. 
Powikłania są tym częstsze, im 
organizm jest bardziej osłabio
ny przez choroby ustrojowe,

W grudniowym wydaniu „Lokalnej na zdrowie” ogłosiliśmy 

konkurs, w którym chcieliśmy zachęcić Państwa do rzu
cenia palenia w ramach postanowienia noworocznego, 
bądź też podzielenia się z Czytelnikami tym, jak udało się 

Państwu przezwyciężyć nałóg.

Niestety, nasze społeczeństwo, 
mimo panującej mody na niepa- 
lenie, ma duży problem, aby po
żegnać się z nałogiem. Palą wszy
scy, z lekarzami włącznie, którzy 
najbardziej świadomi zagrożenia, 
jakie niesie za sobą palenie tyto
niu, bagatelizująje, wypalając dwie 
paczki papierosów dziennie. A

Od około 20 lat byłem nałogo
wym palaczem. Kilka razy pró
bowałem rzucić palenie, lecz za 
każdym razem powracałem do 
nałogu. Aż do 31 grudnia 2003 
roku, kiedy to zorientowałem się, 
że w paczce został ostatni papie
ros. Ubrałem się więc i wysze
dłem do sklepu, który teoretycz
nie miał być czynny całą dobę, z 
zamiarem kupna papierosów. 
Okazało się jednak, że w owym 
sklepie przeprowadzano właśnie 
remanent i odmówiono mi sprze
daży papierosów. I wtedy posta
nowiłem, że skończę z paleniem. 
Ja chcę dać im zarobić, a oni nie 
chcą, to nie. I skończyłem. Nie 
palę już od dwóch lat, co zawdzię
czam sklepowi, i z czego bardzo 
się cieszę.

Józef Kisiel

onkologiczne, astmę, obtura- 
cyjną chorobę płuc, niedoży
wienie, stres itp. Najczęstsze 
zaś jest zapalenie zatok przy
nosowych i zapalenie ucha 
środkowego oraz zapalenie gar
dła, krtani i oskrzeli.

Zapalenie ucha środkowego 
jest najczęstszym powikłaniem 
przeziębienia u małych dzieci, 
zwłaszcza u tych, które 
uczęszczają do przedszkola lub 
żłobka. Przyczyną jest infekcja 
wirusowa i nadkażenie bakte
ryjne ucha wnikające poprzez 
trąbkę słuchową. Do typo
wych objawów należy: ból 
ucha, bóle głowy i gorączka. U 
małych dzieci występuje po
nadto łagodny nieżyt układu 
pokarmowego i ból brzucha, co 
niekiedy w żargonie medycz
nym określa się jako zespół 
dolegliwości: “ucho - brzu
cho”. Zapalenia ucha nie wolno 
lekceważyć - nieleczone, może 
spowodować osłabienie lub 
utratę słuchu, zapalenie nerwu 
twarzowego, a nawet rozsze
rzenie się procesu zapalnego na 
opony mózgowe.

Przeziębienie z powikłania
mi

Niemal każde przeziębienie 
kataralne może spowodować 
nadmierny rozwój bakterii 
chorobotwórczych w zatokach 
i ich stan zapalny.

- Chorzy uskarżają się na 
bóle głowy, twarzy, ropną wy
dzielinę z nosa, złe samopo
czucie ogólne - opowiada 
Grzegorz Duszel. - Ostre bak
teryjne zapalenie zatok i za
palenie przewlekle powinno

U pomiń ki-niespodzianki 
czekają na osoby, które po
stanowiły rzucić palenie z 
„Lokalng”
przykład przecież idzie z góry. 
Mamy jednak nadzieję, że wiele 
osób w tym roku zadba o swoje 
zdrowie i spróbuje powalczyć ze 
swoim nałogiem.

Upominek od naszej redakcji 
za list opowiadający o rzuceniu 
palenia otrzymuje pan Józef Ki
siel, mieszkający przy ul. Bole
sława Krzywoustego. Nagrodę 
ufundowała firma GlaxoSmith- 
Kline Consumer Healthcare, 
producent plastrów NiQuitin. 
Nadal czekamy na listy, w któ
rych podzielą się Państwo z na
szymi Czytelnikami swoim suk
cesem w walce z nałogiem.

Tekst i foto: ADA

być leczone antybiotykiem 
pod kontrolą lekarza. Ważną 
rolę odgrywa leczenie obja
wów zapalenia poprzez 
upłynnianie zalegającej wy
dzieliny lekami rozrzedzają
cymi ją, jak też przy pomocy 
medycyny naturalnej, tj. sau
na, inhalacje, gorące kom
presy.

Kiedy na dworze jest chłod
no, zapadaniu na choroby gar
dła sprzyja oddychanie zbyt 
ciepłym i niedostatecznie na
wilżonym powietrzem domo
wym, co powoduje wysuszenie 
błony śluzowej i ułatwia infek
cję wirusową. Zapalenie gardła 
jest typowym objawem prze
ziębienia lub grypy, które leczy 
się objawowo - niesteroidowy- 
mi lekami przeciwzapalnymi, 
lekami wykrztuśnymi i rozrze
dzającymi wydzielinę śluzów
ki nosa i gardła, lekami hamują
cymi rozwój bakterii itp. Jedną 
z chorób wywołanych przez 
bakterie jest angina. Typowe 
objawy anginy to: wysoka go
rączka, nasilony ból gardła, za
czerwienienie gardła, niekiedy 
ropne czopy na migdałkach 
podniebiennych. W przypadku 
wirusowego bólu gardła lecze
nie jest analogiczne jak w prze
ziębieniu, jeśli chodzi o anginę, 
niezbędny jest antybiotyk i 
nadzór lekarza.

Nie powinniśmy więc lekce
ważyć dopadającego nas prze
ziębienia. Lepiej kilka dni pozo
stać w łóżku, niż później leczyć 
powikłania, jakie wystąpią po 
nieleczonym przeziębieniu.

Adriana NURZYŃSKA
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rganizujemy:
• wesela 2-dniowe już za 85 zł 

komunie już za 50 zł 
inne imprezy okolicznościowe

Zapewniamy smaczna kuchnię i miła obsługę, 
ładny wystrój, klimatyzowany lokal.

Informacje pod numerem 0604 903 491, 77/483 2116

Makes Europę Work

Studium Policealne 
dla osób ze średnim wykształceniem 
^^z maturą i bez matury.

Jeszcze w lutym możesz podjąć naukę! 
Zapraszamy na:

w 1,5 roku zdobędziesz tytuł technika
BHP, informacje: tel. 48-10-300, 48-340-53, 48-348-95

Kędzierzyn-Koźle, ul. Grunwaldzka 27
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CZĘŚCI DO SAMOCHODÓW: JAPOŃSKICH, 
KOREAŃSKICH, EUROPEJSKICH, 
BLACHY, ZDERZAKI, LAMPY, 
REFLEKTORY, CHŁODNICE, HAMULCE, 
SPRZĘGŁA, AMORTYZATORY I INNE.
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WYTWÓRNIA FILTRÓW
<!=> “PZL-SĘDZISZÓW”
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Gwarantujemy: Stawki do 10,02 €/godz.
Całkowity zwrot kosztów przejazdu. Komfortowe mieszkania.

Aktualnie poszukujemy:
- stolarzy
- spawaczy 
-pracowników obsługi maszyn
- piekarzy

Po^zulcu||my również:
-projektanta ze znajomością AUTO CAD 
-pokojówek do sieci ekskluzywnych 
hoteli na terenie całej Holandii^

- pań do prac magazynowych

Przyjdź lub zadzwoń. Zapraszamy serdecznie.

Wymagany: paszport niemiecki, d

Kontakt: OPOLE, ul. Damrota 10 pok 
tel. (077) 453 95 57, (077) 453 9 

RACIBÓRZ, ul. Drzymały 38/3 tel. (032)
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PRACA W HOLANDII

zatrudni od zaraz

I

Rozliczenia podatkowe za ubiegłe lata 99 PLN 
Wyjazdy trzy razy w tygodniu ■ również z Ke dzierzyna-Kożla

Racibórz, ul. Długa 18
Tel. 032/ 419 18 76.032/ 419 18 77 
fax.O32/ 415 34 30.0 609 632 957 
raciborz@inperson.pl, wuuw.inperson.pl

Posiadamy Certyfikaty Ministerstwa Gospodarki i Pracy!

mailto:miniaturakk@op.pl
mailto:raciborz@inperson.pl
wuuw.inperson.pl


CYTAT TYGODNIA:

Alojzy Kirchniawy: - Jestem sę

dziwym strażnikiem ochrony przyro

dy, kiedyś liczono się ze mną co 

najmniej jak z Milicją Obywatelską.

Miłośnicy szant pogrążeni w 
smutku

Odszedł skrzypek

O Odrze słów kilka

Chronić d
Smutna wiadomość nadeszła 

10 stycznia z Gdyni. W wieku 40 

lat zmarł na zawał serca Józef 

Kaniecki. Polska scena szanto- 
wa straciła jedną ze swych naj
znakomitszych postaci. Posta
ci doskonale znanej również by
walcom kędzierzyńsko-koziel- 

skich „Szantek”.
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Józef Kaniecki podczas ostatnich 
„Szantek”

Józef Kaniecki wystąpił w naszym 
mieście w 2002 r. z zespołem Krew
ni i Znajomi Królika, dwa lata póź
niej z Gdańską Formacją Szantową, 
a po raz ostatni - w ubiegłym roku, 
kiedy gościnnie zagrał z Kochanka
mi Rudej Marii. Trzy zespoły, trzy 
muzyczne wcielenia - folkowe, szan- 
towe i poetyckie. Ta różnorodność 
najlepiej świadczy o klasie nieodża

Mylące oznakowanie

Można zabłądzić 
na autostradzie
Jeden z naszych czytelników 
zasygnalizował nam, że ozna
kowanie autostrady A4 w 
okolicy węzła Olszowa wpro
wadza kierowców w błąd.

- Jadąc od strony Wrocławia, 
zasugerowałem się znakami o ob- 
jeździe do Kędzierzyna-Koźla i w 
rezultacie, nie znając dobrze okoli
cy, dotarłem aż do węzła w Łanach, 
już w województwie śląskim. Tym
czasem, jak mnie poinformowali 
koledzy w Kędzierzynie-Kożlu, 
mogłem spokojnie zjechać z auto
strady w Olszowej - powiedział nam 
pechowy kierowca.

Oznakowanie o objeździe zamonto

łowanego muzyka.
Skrzypce Józefa Kanieckiego 

wzbogacały brzmienie niemal 
wszystkich grup grających szanty i 
folk w Trójmieście. Krajowa publicz
ność kojarzyła go jednak przede 
wszystkim ze świetną grupą Smug- 
glers. W 2004 r., po wielu latach 
przerwy, wraz z kolegami reaktywo
wał folkowy zespół Szela. - Chcemy 
pokazać szerokiej publiczności 
polską muzykę ludową - mówił mi 
podczas naszego ostatniego spotka
nia.

Teraz fanom pozostająjedynie na
grania... Wśród nich takie perełki, jak 
albumy „Still Smuggling!” Smug- 
glersów, „Pani pana zabiła...” Szeli 
czy „Barowe opowieści” Gdańskiej 
Formacji Szantowej. Brzmienie 
skrzypiec należy bez wątpienia do 
ich największych atutów.

„Tam muzyka -
Tu smyk złamany
Skrzypek umarł
Koncert odwołany”
- napisał przyjaciel zmarłego, po

eta Jarosław Kroplewski w pożegnal
nym wierszu. Zespół Zejman i Gar- 
kumpel, prawdziwa legenda naszych 
„Szantek”, pożegnał zmarłego pio
senką:

„Nic właściwie się nie stało 
Świat trwa dalej i niech trwa
I tylko nut gdzieś kilka w niebo uleciało 
I tylko mniej muzyki wkoło gra”.

Tekst: Michał NOWAK

wano przy autostradzie w związku z 
remontem łącznika Kędzierzyna-Koź
la z węzłem Olszowa. Trasa ta rzeczy
wiście jest przejezdna, dlaczego więc 
znaki stoją w dalszym ciągu?

- Formalnie trwa jeszcze remont. 
Ponieważ Zarząd Dróg Wojewódz
kich nie zgłosił mi oficjalnie jego 
zakończenia, nie można zdjąć tego 
oznakowania - wyjaśnia Bogusław 
Pilch, kierownik kozielskiego rejonu 
Generalnej Dyrekcji Dróg Krajowych 
i Autostrad, któremu podlega wspo
mniany odcinek autostrady.

Niestety, kierowcom pozostaje 
więc nie poddawać się sile perswazji 
sporych znaków informujących o ob
jeździe...

JJ

następnych pokoleń
Z doktorem Grzegorzem 
Hebdą, biologiem z Uniwer
sytetu Opolskiego, rozma
wiamy o stanie przyrody w 
okolicach Kędzierzyna-Koź
la.

- Jaki jest stan przyrody w do
linie Odry w okolicach Kędzierzy
na-Koźla?

- Umiarkowanie bogaty.
- Co to oznacza?
- Dolina Odry w okolicach Kę

dzierzyna-Koźla w wyniku działal
ności człowieka jest silnie prze
kształcona. Przede wszystkim moc
no uregulowana, osuszona i, co naj
ważniejsze, odlesiona. Dlatego po
zostałe walory przyrodnicze zgrupo
wane są wokół ostoi, takich jak sta
rorzecza, w okolicy pojedynczych 
obszarów zalewowych położonych 
w obniżeniu. Generalnie jednak 
trzeba powiedzieć, że w skali woje
wództwa umiarkowanie bogata.

- Co stanowi największe zagro
żenie dla tego, co zostało na tym 
terenie?

- Przede wszystkim odcięcie tych 
ekosystemów środowisk zalewo-
wych, łęgowych od wylewów wód 
w międzywala, oczywiście, dalsze 
osuszanie doliny Odry. Nie należy 
się spodziewać, że rzeka będzie re
gulowana, jednak jak najbardziej 
może być osuszana. Kolejnym za
grożeniem jest postępująca wycinka 
zadrzewień i zakrzewień w miedzy- 
walu. Przyroda w okolicy Opola zo
stała przetrzebiona i pozbawiona za
drzewień i obawiam się, że będzie to 
rozszerzone na inne obszary doliny 
Odry, w tym w rejonie Kędzierzyna- 
Koźla.

- Prawo wodne nadal mówi, że 
wszystko pomiędzy wałami musi 
zostać usunięte?

- Tak, oni (zarządcy dróg wod
nych - red.) mają decydujący głos. 
Nawet na odcinkach doliny Odry 
znajdującej się na terenie parków 
krajobrazowych. Konserwator przy
rody czy dyrektor parku krajobrazo
wego może pisać o wysokich walo
rach przyrody, „wodziarze” i tak 
mają decydujący głos. Są preceden
sy, gdzie coś udało się wywalczyć, 
jednak musiałby być bardzo duży 
lobbing środowisk społecznych.

- A co z korytarzami ekologicz
nymi, Odra jest w końcu jednym* 
z nich, czy są ujęte w jakimś pla
nie ochrony?

- Nie ma czegoś takiego jak praw
na ochrona korytarzy ekologicz
nych. Polska nie dopracowała się 

jakiegoś prawnie obowiązującego 
systemu. Kiedyś została stworzona 
taka sieć Econet Polska. I w tej sie
ci były wyznaczone obszary, biocen- 
tra czy korytarze ekologiczne i się
gacze ekologiczne. To wszystko zo
stało opublikowane, natomiast nie

Grzegorz Hebda podczas wykładu o Odrze w kozielskiej bibliotece

ma to żadnej mocy prawnej. Fakt 
powielania we wszystkich możli
wych książkach i artykułach infor
macji, że jest to bardzo ważny w 
skali Polski korytarz ekologiczny, 
de facto nie ma żadnego przełożenia 
na jego sytuację prawną. Jest to nie
jako tylko taka informacja posiłku
jąca o znaczeniu danego obszaru dla 
przyrody regionu, mogąca się zna
leźć obok takich informacji, jak sta
nowiska roślin chronionych, zwie
rząt chronionych i obszarów chro
nionych. Korytarze ekologiczne 
wpisuje się w różnego rodzaju usta
wy. W ustawie ochrony przyrody 
jest pojęcie korytarza ekologiczne
go, natomiast nie ma on mocy praw
nej. Nie ma zapisów tego typu, że 
korytarz ekologiczny, taki a taki, jest 
znany i ma takie obostrzenia.

- Co mieszkańcy doliny Odrj| 
mogą zrobić, aby zachować to, co 
pozostało?

- W dalszym ciągu od wielu lat 
aktualne jest hasło „Rzeka dla rze
ki”. Dolina rzeczna, przynajmniej w 
granica®! międzywala, powinna być 
faktycznie pozostawiona rzece i rol
nicy powinni zaniechać uprawy 
wielkoobszarowych gospodarstw na 
terenach zalewowych - to po pierw
sze, a po drugie, niewchodzenie z 
uprawami do samej rzeki. Często się 
obserwuje, że w granicy międzywa- 

la jest jakieś pole rzepaku, pszenicy 
i grunt jest zaorywany do samej rze
ki. Jest to zagrożenie nie tylko dla 
rolników, bo siłą rzeczy Odra wyle
wa, ale wzmaga to erozję, wzmaga 
wypłukiwanie ziemi z różnych pier
wiastków i substancji biogennych.

To szkodzi rzece i jak najbardziej 
rolnikowi. Takie postępowanie 
przynosi tylko krótkotrwałe korzy
ści, w perspektywie dłuższego cza
su obieg wody jest stratny. Dzieje 
się tak za każdym razem z przeję
ciem naturalnego jej środowiska, na 
przykład łąk lub pastwisk, na obsza
ry uprawne.

- Co władze gmin mogłyby zro
bić, aby chronić przyrodę?

- Przede wszystkim powinno się 
dążyć do powoływania wszelkich 
form ochrony przyrody. Mówiliśmy 
o tym, że na terenie powiatu nie ma 
żadnego obszaru Natury 2000. Mo
żemy za to tworzyć użytki ekolo
giczne, zespoły przyrodniczo-krajo
brazowe, które będą cząstkowo 
chronić pojedyncze obszary o wyjąt
kowych wartościach przyrodni
czych.

- Czy takie obszary muszą speł
niać specjalne warunki?

- Mamy przecież w Polsce i w 
prawodawstwie Unii Europejskiej, 
której to Polska jest członkiem, od
powiednie akty prawne, które defi
niują, jakie walory powinny być, 
aby uznać coś za rezerwat przyrody, 
za użytek ekologiczny. Mamy listę 
gatunków chronionych, zasady wy
znaczania obszarów chronionych. 
Nic w sumie więcej nie potrzeba.

Pytał Kamil NOWAK



Pomóż ptakom

Żebracy
Zima nie jest utrudnieniem 
tylko dla nas, ludzi. Cierpią 
również ptaki, którym dla wła
snej przyjemności pozwolili
śmy zatracić naturalne in
stynkty. Zamiast odlatywać 
do ciepłych krajów, zostają u 
nas.

Na ptaki, zwłaszcza w okresie zi
mowym, od wielu lat można się na
tknąć w Kędzierzynie-Koźlu w róż
nych miejscach. Jednym z nich jest 
Odra. Kilka lat temu, gdy jeszcze 
można było bez problemu podejść do 
lustra wody, stałym zajęciem koźlan 
było dokarmianie łabędzi, które stad
nie gromadziły się w tym miejscu.

Po powodzi w 1997 roku miesz
kańcy zostali pozbawieni bezpośred

niego kontaktu z wodą na rzecz po
prawy bezpieczeństwa przed zagroże
niem, jakie ze sobą niesie. Niestety, 
ptaki o tym nie wiedzą. Choć miejsca 
lęgowe przeniosły w inne rejony mia

LEPIEJ W OGÓLE NIE KARMIĆ PTAKÓW, NIŻ ROBIĆ TO ŻLE!
Nie wolno karmić ptaków wodnych: kaczek, łysek, łabędzi i mew, poza porą zi

mową. Można to robić w czasie silnych mrozów, kiedy zamarza większość zbiorni
ków wodnych. Na terenie miasta jest kilka takich miejsc, gdzie woda często jest nie- 
zamarznięta, między innymi okolice kozielskiej wyspy.

Pokarm przeznaczony dla ptaków musi być zawsze świeży. Nie może być zepsuty, 
spleśniały, ani też solony, na przykład resztki jedzenia. Sól jest bardzo szkodliwa dla 
ptaków. Ptakom wodnym należy podawać karmę rozdrobnioną i w takiej ilości, aby 
została całkowicie zjedzona w czasie jednego karmienia. Warto zapamiętać, że kacz
ka to nie pies i nie pogryzie dużego ziemniaka. Ptakom wodnym powinno się poda
wać gotowane, oczywiście bez soli, lub surowe warzywa, ziarno, kasze i płatki owsia

ne.
Pieczywo, zwłaszcza rozmoczone i spleśniałe, nie jest dla nich właściwym pokar

mem. Powoduje ono schorzenia przewodu pokarmowego, prowadzące czasami 
nawet do śmierci.

MAGAZYN

sta, to zimą nadal przylatują gromada
mi do miejsca, które kojarzy im się z 
darmową jadłodajnią. Nie mylą się. 
Część mieszkańców wciąż chodzi nad 
Odrę karmić ptaki. Aby się o tym 
przekonać, wystarczy podejść do ba
rierek wieńczących szczyt korony 
wału w okolicy pomnika poświęcone
go p.owstańcom śląskim na koziel
skich plantach. Do stojących osób ze 
wszystkich stron zaczynają zlatywać 
się ptaki i czekają, żeby im coś rzucić 
dojedzenia. Trzeba jednak wiedzieć, 
co można im rzucić.

Jak się okazu
je, a co powinno 
wydawać się 
oczywistą 
sprawą, ptaki nie 
zawsze korzysta
ły z usług czło
wieka i doskona
le sobie radziły 
same. Wskutek 
masowego do
karmiania, pro
wadzonego w 
dodatku w nie- 
właściwym 
okresie, wiele 
gatunków, 
zwłaszcza pta
ków wodnych, 
zatraciło in
stynkt wędrów
kowy i zamiast 
opuszczać nasze 
okolice na czas 
zimy, pozostaje 
na miejscu. Chodzi tu między inny
mi o łabędzie nieme, odlatujące nie
gdyś na zimę do cieplejszych rejo
nów Europy, oraz kaczki krzyżów
ki, w zdecydowanej większości zi

Chyba na stałe kaczki krzyżówki wtopiły się w krajo
braz zimowego Koźla

mujące w naszym kraju. Zostają, li
cząc na człowieka. Nadchodząca po
moc może czasami zamienić się w 
zagrożenie.

Tekst i foto: Kamil NOWAK

Zamiłowanie do przyrody wyssali z mlekiem matki

Ekologiczni zapaleńcy
Jest ich garstka i chociaż z 
różnych względów mają wie
lu wrogów, nadal robią swo
je. Wszelkimi metodami chro
nią przyrodę, choć niektórzy 
zarzucają im nieznajomość 
tematu i nadużywanie swoich 
uprawnień. Chodzi o działa
czy społecznych Ligi Ochro
ny Przyrody z Kędzierzyna- 
Koźla, którzy planują już ko
lejne spektakularne akcje na 
najbliższe 12 miesięcy.

Zarząd Miejski LOP liczy sobie kil
ka lat. Jego powołanie do życia inspi-

Alojzy Kirchniawy: - Gdyby każdy, 
począwszy od zwykłego obywate
la, po najwyższej rangi urzędników, 
skorygował swój sposób myślenia 
w kwestii ochrony środowiska, by
łoby dobrze. Bo ja nie chcę, żeby 
za kilkadziesiąt lat przyszłe pokole
nia mieszkały na betonowej pusty
ni. Niestety, nasze relacje z Zarzą
dem Wojewódzkim LOP w Opolu 
nie są od pewnego czasu najlep
sze. Oczywiście nie ma to większe
go wpływu na naszą działalność. 
Będziemy robić swoje, dopóki 
zdrowie pozwoli. Z myślą o przy
szłych pokoleniach, które również 
musimy odpowiednio wychować. 
Mam tu na myśli właściwą eduka
cję ekologiczną. 

rował Zarząd Wojewódzki LOP, gdyż 
były ku temu istotne powody. Wszak 
w naszym mieście, które obok Opola 
jest największym ośrodkiem przemy
słowym w regionie, problemów zwią
zanych z ochroną przyrody nie braku
je. Jednakże teraz opolski zarząd z 
różnych względów odcina się od kę- 
dzierzyńskich działaczy. Można więc 
z czystym sumieniem stwierdzić, że 
działają na własną rękę, choć nie za
mierzają rezygnować z szyldu, jakim 
jest Liga Ochrony Przyrody, której ani 
w Polsce, ani w samym K-K reklamo
wać nie trzeba.

Kiedyś byli potęgą
Przed laty na terenie zakładów (w 

Blachowni i Azotach) prężnie działa
ły koła LOP, dobrze układała się 
współpraca ze szkołami podstawowy
mi, gdzie urządzano konkursy przy
rodnicze. Ponadto członkowie LOP-u 
powoływani byli do komisji nadzoru
jących wycinkę drzew.

- Nowa rzeczywistość, w jakiej 
przyszło nam działać, mocno nas 
zaskakuje - twierdzi sekretarz od
działu LOP w K-K Marek Kurdziel. - 
Powstały bowiem podmioty gospo
darcze, które wykonują prace pielę
gnacyjne, ale nie zawsze są do nich 
dobrze przygotowane. Pozosta
wiają po sobie kikuty zniszczonych 
drzew, które skazane są na powolną 
śmierć. Nasza działalność jest więc 
jak najbardziej wskazana. Choć z 
bólem przyznaję, że Straż Ochrony 
Przyrody została odsunięta na bok 
i niewiele może tu wskórać. Jeżeli 
takie dzikie praktyki będą dalej sto
sowane, to za jakiś czas pozostanie 
nam tylko beton i asfalt.

Jednak przedstawiciele owych firm 
przekonują że zabiegi pielęgnacyjne 
przeprowadzane są prawidłowo, a 
działacze LOP-u wygadują głupoty. Z 
kolei sekretarz Kurdziel twierdzi, iż 
można podcinać gałęzie, ale pozosta
wianie drzewa praktycznie bez koro
ny jest barbarzyństwem. - Zamierza
my przekonać do naszych racji za

równo szefów tych firm oraz przed
stawicieli różnych instytucji i urzę
dów. Chcemy współpracować i wy
mieniać poglądy w tej materii. Jest 
to jeden z głównych celów, jakie 
postawiliśmy sobie w tym roku - 
dodaj e sekretarz Kurdziel, który nie 
ukrywa, że wiele instytucji traktuje 
członków LOP-u po macoszemu, su
gerując, że wtrącają się oni w nie swo
je sprawy.

Sadził i podlewał
Inny działacz LOP-u, Tadeusz Głaz, 

zwraca uwagę także na inne problemy. 
Od 20 lat mieszka w bloku przy ul. 
Archimedesą wokół którego (także za 
sprawą pana Tadeusza) rośnie wiele 
drzew i krzewów. Niektóre z nich po
sadził, inne - szczególnie w czasie 
suszy - podlewał.

- Podczas koszenia trawy pra
cownicy używający do tego celu 
kosiarek żyłkowych często kaleczą 
te drzewa - oburza się pan Tadeusz. 
- Te z uszkodzoną korą zaczynają 
usychać. Moje skargi w tej sprawie

Marek Kurdziel: - Martwi mnie pro
blem dzikich wysypisk śmieci, któ
re napotykamy w parkach, czy też 
na obrzeżach lasów. Wiele spraw 
należy rozwiązać w sposób prze
myślany i do tego chcemy doło
żyć naszą cegiełkę. Tym bardziej 
że w dzisiejszych czasach coraz 
trudniej zachować walory przyrod
nicze środowiska miejskiego. 

nie przynoszą żadnych efektów i 
jest to dla mnie bardzo przykre, bo 
jestem miłośnikiem przyrody. De
nerwuję się także wówczas, gdy 
szczególnie pod małymi drzewkami 
załatwiają się osiedlowe burki, bo 
jest to jedna z przyczyn usychania 
roślin.

Najstarszy wiekiem i stażem wśród 
członków miejscowego LOP-u jest 
Alojzy Kirchniawy, który od 50 lat 
działa w taki czy inny sposób na rzecz 
ochrony środowiska. Znany jest ze 
swej impulsywności i wiele osób - 
mimo że jest on już seniorem - woli z 
nim nie zadzierać. Inna sprawa, że jak 
na swój wiek trzyma się bardzo do
brze.

- Każdy robi co chce i nikt niko
go się nie boi. Ja na to pozwolić nie 
mogę - przekonuje pan Alojzy. - Je-

stem sędziwym strażnikiem ochro
ny przyrody i kiedyś liczono się ze 
mną co najmniej jak z Milicją Oby
watelską. Miałem pewne przywile
je, mogłem nakładać mandaty za 
niszczenie przyrody, ale to już jest 
odległa przeszłość. Teraz mogę tyl
ko pouczyć takiego delikwenta.

Narybek potrzebny 
od zaraz
Opinie na temat kędzierzyńsko- 

kozielskich działaczy LOP-u są 

różne. Inspektor z wydziału ochro
ny środowiska i infrastruktury 
Urzędu Miasta w K-K Sławomir 
Bednarski, dzięki licznym kontak
tom z członkami LOP-u, wyrobił 
już sobie zdanie na ich temat: - Z 
pewnością panowie ci mają do
bre intencje, ale nie zawsze im 
wszystko wychodzi. Powiem tyl
ko tyle, że moje relacje z nimi 
układają się różnie. Działacze 
LOP, aby bez przeszkód działać 
na terenie miasta, muszą uzy
skać akceptację władz gminy. Z 
tego, co wiem, zależy im głównie 
na tym, aby brać udział w pra
cach komisji decydującej o wy
cince drzew. Obecnie ze wzglę
dów formalnych jest to niemoż
liwe. Między innymi dlatego, że 
odciął się od nich Zarząd Woje-

Tadeusz Głaz: - Nie chcę się z nikim 
kłócić. Jeśli coś robię, to tylko dla 
dobra przyrody, aby otoczenie, w 
którym żyjemy, cieszyło nasze oko. 
Wiele wysiłku trzeba włożyć w od
powiednie wychowanie młodego 
pokolenia. Za moich czasów 
uczniowie jeździli do lasu sadzić 
drzewa. Dbaliśmy o zieleń także 
przed szkołą. Czym skorupka za 
młodu nasiąknie, tym na starość 
trąci. Edukacja ekologiczna ma tu
taj kluczowe znaczenie. Jednak 
samo siedzenie przed komputerem 
niczego nie załatwi.

wódzki LOP.
Marek Kurdziel uważa, że trze

ba teraz odnowić kontakty ze 
szkołami, które kiedyś były bardzo 
intensywne. Pan Marek nie wyklu
cza, że także wśród uczniów pod
stawówek, gimnazjów i szkół 
średnich znajdzie się przynajmniej 
kilku takich ekologicznych zapa
leńców jak on. Stara gwardia kie
dyś odejdzie i ktoś seniorów z 
LOP-u, prędzej czy później, bę
dzie musiał zastąpić.

Tekst i foto: ANKO



STR.18 FERIE W MIEŚCIE

SŁAWIĘCICE: Strzelnica sportowa

Celne strzały
KĘDZIERZYN: Turniej piłkarski szkół podstawowych

Liga Mistrzów w Kędzierzynie

Młodzi adepci strzelectwa w trakcie treningu

W sławięcickim Zespole Szkół nr 3 
mieści się strzelnica sportowa. Kilka
naście osób w pierwszym tygodniu 
ferii trenowało tam strzelanie z pisto
letu i karabinka pneumatycznego.

- Jestem tu codziennie w godz.

SŁAWIĘCICE: Hala sportowa

Dziewczyny kibicowały

DOM KULTURY „CHEMIK": Bal przebierańców

„Rodzinne zdjęcie” uczestników kędzierzyńskiej Ligi Mistrzów
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W sali gimnastycznej przy Zespole 
Szkół nr 3 odbywają się zajęcia spor
towe. Prowadzi je nauczyciel wycho
wania fizycznego Janusz Skrzypek.

- Najpierw wszyscy grali w piłkę 
nożną, ale już są trochę zmęczeni, 
więc zmieniliśmy dyscyplinę na siat

OS. PIASTÓW: Ferie z harcerzami w SP nr 19

Ferie z Zawiszakami
W harcówce SP nr 19 około dzie

sięciu młodych osób gra w ping- 
ponga, uczestniczy w konkursach 
przedmiotowych i różnych grach. 

kówkę - powiedział nam Janusz 
Skrzypek.

Na ławkach obok boiska siatkar
skiego chłopakom kibicowały trzy 
dziewczyny.

Tekst i foto: Piotr WARNER

Spędzają w ten sposób swój wolny 
czas na półkoloniach organizowa
nych przez 21. Samodzielną Druży
nę Harcerską Harcerskiej Służby 

Ruchu i Grupy Ra
townictwa „Zawi- 
szacy” im. Szarych 
Szeregów.

- Planujemy jesz
cze utworzenie alfa
betu półkolonii i na
ukę origami - mówią 
prowadzące zajęcia 
zastępowa Joanna Po
lewska i Beata Jaku
bowska.

Tekst i foto: 
MAC

Osiem czołowych drużyn piłkar
skich z Europy zagrało w turnieju pił
ki nożnej halowej, który odbył się w 
hali przy alei Jana Pawła II. Najlepszą 
drużyną okazał się Real Madryt.

- W turnieju grali uczniowie szkół 
podstawowych, którzy swoim dru
żynom nadawali nazwy zespołów 

10.00 - 12.00, aby pomóc tym, któ
rzy chcieliby poznać tajniki strze
lectwa sportowego - powiedział nam 
instruktor Andrzej Starostka.

Tekst i foto: Piotr WARNER
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Największą popularnością wśród uczestników balu cieszyły się węże for
mowane przez prowadzących

Bawimy się baśniowo, kolorowo i sportowo 

W bibliotece
Półkolonie dla najmłodszych organi

zuje także filia nr 5 Miejskiej Bibliote
ki Publicznej. Chętni uczestniczą w za
jęciach plastycznych związanych tema
tycznie z literaturą dziecięcą. Odby
wają się one w godzinach okołopolu- 
dniowych, uczestnicy mają od 5 do 13 
lat.

- Samo rysowanie nudziłoby dzieci, 
dlatego wykonujemy różne projekty - 
tłumaczy nam Barbara Górnik, bibliote
karka prowadząca zajęcia.

I tak dzieci wykonywały zaprojektowa
ne przez siebie ubrania, tworzyły collage

W piątek dzieci najpierw rysowały na plan
szach projekty własnych strojów, a następ
nie je wykonywały

związany Kubusiem Puchatkiem, a także robi
ły kukiełki i szyły im ubranka.

Tekst i foto: MAC

występujących w Lidze Mistrzów - 
powiedział nam prowadzący turniej 
Witosław Iwanejko.

Po meczach grupowych do finału 
awansowały Chelsea oraz Real Ma
dryt. Ten drugi zespół wygrał 1:0, gra
jąc w składzie: Waldemar Kozak, Ka
mil Kuchta, Tomasz Krowicki, Szy

mon Panicz, Jarosław Gorywoda, Ar
kadiusz Luber, Tomasz Radiowski.

Dla wszystkich uczestników były 
słodkie niespodzianki, natomiast dla 
najlepszych - dyplomy.

Tekst i foto: Piotr WARNER

Niech 
żyjebal

Instruktorzy Miejskiego Ośrodka 
Kultury poprowadzili bal przebierań
ców dla dzieci.

W piątkowe popołudnie kilkanaście 
księżniczek oraz pajacyki, kotki i inne 
bajkowe postacie można było spotkać 
na balu. Była cyganeczka i lalka z 
porcelany, pirat i Czerwony Kapturek, 
ale wszystkie praktycznie dzieci po 
dwugodzinnej zabawie były zadowo
lone i szczęśliwe. I wszystkie dopyty
wały się, kiedy będzie następny bal.

Tekst i foto: Piotr WARNER

Wystawa 
odwołana

Zwierzakom 
też zimno

Zaplanowana na dziś 
(na godz. 10.00) wysta
wa zwierząt domowych 
w DK "Chemik” została 
odwołana. Jej organiza
tor, Miejski Ośrodek 
Kultury, informuje, że 
powodem tej decyzji są 
zbyt niskie temperatury.

ANKO
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Notatnik 
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Warsztaty filmowe

Na dobrej drodze
PIĄTEK 27 STYCZNIA

KOncert zespołu Bohema, pub "Pod
Papugami", początek godz.: 21.00, 
wstęp: 8 zł

SOBOTA 28 STYCZNIA
Koncert jazzowy w pubie „Pod Lwa
mi", początek godz. 20.30, bilet 8 zł 
Muzyczne spotkania z kapelą Jeli- 
nek z Ustronia
14.00 krótki program przed Pomni
kiem Papieskim
15.00 krótki program przed resiauragąWba” 
18.00 kolędy w bazylice na Górze św. Anny 
19.00 główny koncert zespołu w re
stauracji „Alba”. Można dokonywać 
rezerwacji na ten koncert w restaura
cji „Alba”. Po występie planowany jest 
dancing
Karaoke singli , czyli kakofonia 
dźwięków i strojów, pub „Pod Papu
gami”, początek godz. 21.00, wstęp 5 
zł

„Słowo w stronę rzeki”, wystawa w 
„Galerii z Książką w Tle” w MBP w 
Koźlu
Wystawa prac Marka Lechowicza, 
dom kultury w Koźlu, ul. Skarbowa 10 
„Sercem malowane - amatorskie 
portrety osób młodszych, star
szych i anielskich” - wystawa prac 
Joanny Cyprach, MBP, filia nr 5, ul. 
Damrota 3
Prace nagrodzone i wyróżnione w 
konkursie plastycznym zorganizo
wanym z okazji obchodów Roku Igna
cego Krasickiego w galerii bibliotecz
nej w IILO
„Kędzierzyn-Koźle w fotografii Wła
dysława Lichorobca i Tadeusza Płó- 
dennika”. Baszta, ul. Kraszewskiego 
6, czynne: poniedziałek w godz. 10.00 
-15.00, środa w godz. 10.00 - 17.00 i 
piątek w godz. 10.00 -15.00

KOT

Pióro, kartka papieru lub kom
puter, dobry pomysł i znajomość 

podstawowych zasad - to 

wszystko jest potrzebne, aby 

stworzyć scenariusz filmowy. 
Czy to dużo, czy mało - przeko
nali się uczestnicy warsztatów 

filmowych, które poprowadził w 

Miejskim Ośrodku Kultury Domi
nik Matwiejczyk.

W warsztatach filmowych wzięło 
udział 12 spośród 13 osób, które nade
słały swoje prace na konkurs “Nakręć 
się”. Wszyscy, którzy w nim uczestni
czyli, mieli za zadanie stworzenie cie
kawego szkicu, czyli podstawy do na

Dominik Matwiejczyk uczył jak stworzyć scenariusz 
filmowy

pisania scenariusza filmowego. Na
grodą w konkursie był udział w warsz
tatach, które poprowadził twórca kina 
niezależnego Dominik Matwiejczyk.

Na konkurs nadesłano osiem prac 
stworzonych przez grupy i indywidualne 
osoby. Jedne były zapisem przepływają
cych myśli, inne - gotowymi scenariusza
mi. Wszyscy uczestnicy konkursu zostali 
zaproszeni do udziału w warsztatach. 
Dominik Matwiejczyk zapoznał uczestni

ków z zasadami tworzenia scenariusza. 
Potem każdy mógł bezpośrednio z prowa
dzącym omówić swojąpracę.

- Taki sposób .prowadzenia

Zwycięzcy konkursu “Nakręć 
się”: I miejsce Mateusz Wójcik, li 
miejsce Grupa Pogorzelec En- 
tertainment, III miejsce Ania 
Biernacka

warsztatów wydał mi się najlepszy 
dla uczestników - tłumaczył Domi
nik. - Każdy mógł rozwinąć to, co 
stworzył. W zasadzie każda praca 
miała mocne i słabsze punkty; każ
da stanowi dobrą bazę do stworze

nia fdmu.
Takie podejście 

do warsztatów po
zwoliło każdemu 
uczestnikowi na 
rozwinięcie i dopra
cowanie własnego 
pomysłu. Zważyw
szy na zróżnicowa
ny wiek uczestni
ków, ich różnorod
ne pomysły oraz 
wrażliwość, ta me
toda przyniosła naj
lepszy efekt. Wszy
scy uczestnicy wy

kazali chęć pracy oraz dążenie do reali
zacji własnego pomysłu. A wśród po
mysłów znalazły się przeróżne historie: 
opowieść o świecie widziana oczami 
psa, historia osoby, która sprzedaje swo
je usługi dyrektorowi wielkiej firmy, ob
raz ludzkich lęków. Scenariusz to jed
nak początek drogi twórczej, ale być 
może uczestnicy warsztatów są na do
brej drodze, by stworzyć własny film.

Tekst i foto: KOT

Odra znana i nieznana

Jedyna okazja, aby zobaczyć na własne oczy stare mapy i fotografie 
dorzecza Odry

W siedzibie kozielskiej biblioteki 
otwarto wystawę poświęconą Odrze. 
Nosi ona tytuł „Słowo w stronę rze
ki”. Zaprezentowano na niej doku
menty, mapy, opracowania technicz
ne, fotografie i wydawnictwa po
święcone rzece, z którą nierozerwal
nie związane jest nasze miasto. 
Przedstawione dokumenty mają na 
celu ukazanie rzeki i jej wpływu na 
ludzi zamieszkujących w jej sąsiedz
twie.

Ogłoszenie

Uwaga!
Agencja Alba z siedzibą na Górze Świętej Anny poszukuje komików do 

utworzenia kabaretu i chętnych do tworzenia zespołu bluesowego. Jeśli 

uważasz, że masz poczucie humoru i talent literacki lub zdolności muzycz

ne, nie czekaj, zgłoś się! Więcej informacji pod nr. restauracji „Alba” na 
Górze Świętej Anny: 077 461 54 25.

Zgromadzone materiały pochodzą 
ze zbiorów Instytutu Śląskiego w 
Opolu, Wojewódzkiej Biblioteki Pu
blicznej, Archiwum Państwowego w 
Opolu, Muzeum Śląska Opolskiego, 
Towarzystwa Ziemi Kozielskiej, jak 
również od osób prywatnych.

Otwarcie wystawy uświetnił wy
stęp ludowego zespołu Silesia z 
Łubnian. Podczas koncertu grupa za
prezentowała śląskie pieśni gwarowe.

Tekst i foto: KAN

Notowanie: 617
Data: 2006 - 01 - 20

W notowaniu: 20 utworów, 8 w dół, 7 w górę,4 nowości,1 bez zmian
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Środa - czwartek (25-26.01.): OPOWIEŚCI Z NARNII: 

LEW, CZAROWNICA I STARA SZAFA 10.00,16.30, SER
CE NIE SŁUGA (USA, komedia romantyczna, od 12 lat, bilet 
13 zł) 19.00,21.00
Piątek - niedziela (27-29.01.): TYLKO MNIE KOCHAJ
(Polska, komedia romantyczna): 17.00, 19.00, 21.00 

Poniedziałek (30.01.): TYLKO MNIE KOCHAJ 17.00,21.15, D.K.F. HOTEL RUANDA 
(reż. Terry George, bilet 9 zł) 19.00
Wtorek - środa (31.01 - 01.02): TYLKO MNIE KOCHAJ 17.00,19.00, 21.00

Głosuj!!!:
Sms Park Lista: Podając Utwory, Imię i Nazwisko 

Koszt: 1,22 zł 
www.parkfm.com.pl/muzyka

1 1 3 Virgin - 2 Bajki
2 17 2 DNX feat. The Voice - In The Ghetto
3 16 2 Kasia Cerekwicka - Na kolana
4 2 3 Bob Sinclair - Love Generation
5 18 2 Tokio Hotel - Durch den Munsum
6 11 4 The Pussycat Dolls - Stickwitu
7 3 8 Uniting Nations - Ai No Corrida
8 4 5 Santana feat Steven Tyler - Just Feel Better
9 N 1 Kelly Clarkson: Behind These Hazel Eyes

10 13 4 Shaggy - Ultimatium
11 5 6 Shakira - Don’t Bother
12 6 8 Melanie C- First Day Of My Life
13 N 1 Kombi - Czekam wciąż na cud
14 N 1 Madonna - Sorry
15 7 10 Wilki - Niech mówi serce
16 8 16 Mattaffix - Big City Live
17 19 2 Eminem - When l’m Gone
18 N 1 The Rasmus- Sail Away
19 N 1 Sugababes - Ugly
20 20 6 Amy Diamond - Welcom To The City

ADAM MISTERKIEWICZ 
ZAPRASZA 

PIĄTEK 16-18

■ . -
www. par kf m .com.pl 

zakładka MUZYKA

numer: 7160 
treść: PARK LISTA 

po odstępie 
utwór oraz imię i nazwisko 

koszt: 1,22 zł

Tylko mnie 
kochaj

To najnowsza komedia romantycz
na Ryszarda Zatorskiego, twórcy m.in. 
„Nigdy w życiu”, najbardziej kasowego 
polskiego filmu ostatnich lat. Zatorski 
jest też autorem serialu „Kryminalni”. 
Jego najnowsza produkcja opowiada o 
młodym architekcie Michale (Maciej 
Zakościelny), którego życie jest po
układane. Mężczyzna pozostaje w luź
nym związku ze wspólniczką w intere
sach Agatą (Agnieszka Dygant). Pew
nego dnia wszystko się zmienia. Życie 

Michała staje na głowie za sprawą 
małej dziewczynki Michaliny i pięknej
kobiety, która rozpoczyna pracę w jego biurze. W filmie zobaczymy Agnieszkę Gro
chowską, Grażynę Szapołowską. Danutę Stenkę i Andrzeja Frycza.

„Tylko mnie kochaj” w kinie „Chemik" od 27 stycznia.
WAW

PIĄTEK godz. 16-18

informacje o wejściówkach znajdziesz na stronie 4

http://www.parkfm.com.pl/muzyka
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Prezydent Miasta Kędzierzyn-Koźle

Ogłasza nabór na wolne stanowisko pracy w Urzędzie Miasta Kędzierzyn-Koźle:

Komendanta Straży Miejskiej

1. Wymagania niezbędne, które kandydat na stanowisko będące przedmiotem naboru wi

nien spełniać:
1) obywatelstwo polskie
2) ukończone 21 lat, pełna zdolność do czynności prawnych oraz korzystanie z pełni praw pu

blicznych,
3) niekaralność za przestępstwa,
4) nieposzlakowana opinia,
5) wykształcenie wyższe z zakresu prawa, administracji lub organizacji i zarządzania jednost

kami administracji publicznej,
6) co najmniej 5-letni staż pracy, w tym co najmniej 2-letni staż pracy na stanowiskach urzęd

niczych w jednostkach samorządu terytorialnego, służbie cywilnej, służbie zagranicznej lub innych 
urzędach państwowych, z wyjątkiem stanowisk pomocniczych i obsługi,

7) brak przeciwwskazań zdrowotnych do wykonywania obowiązków strażnika miejskiego okre

ślonych w przepisach prawa,
8) uregulowany stosunek do służby wojskowej.

2. Wymagania dodatkowe pożądane od kandydata:
1) znajomość przepisów regulujących funkcjonowanie straży gminnych, prawa karnego, pra

wa o wykroczeniach oraz przepisów prawa administracyjnego, materialnego i procesowego,
2) znajomość języka niemieckiego lub angielskiego w mowie i piśmie,
3) doświadczenie w zakresie organizacji zarządzania,
4) umiejętność obsługi komputera i znajomość komputerowego oprogramowania narzędziowego 

- Microsoft Office (Word, Excel),
5) dyspozycyjność związana z koniecznością wykonywania obowiązków w dni ustawowo wol

ne od pracy.

3. Zakres wykonywanych zadań na stanowisku będącym przedmiotem naboru:
1) wykonywanie określonych zadań w przepisach prawa, a w szczególności o strażach gmin

nych, przepisach prawa o wykroczeniach oraz aktach prawa miejscowego zadań z zakresu ochrony 

bezpieczeństwa i porządku publicznego na terenie gminy,
2) ewidencjonowanie i rozliczanie należności z tytułu grzywien nałożonych w drodze mandatu 

karnego,
3) przygotowywanie projektów i realizacja uchwał organów gminy w sprawie zawierania poro

zumień o współpracy z policją w sprawach związanych z działalnością Straży Miejskiej,
4) współdziałanie z innymi jednostkami organizacyjnymi Urzędu Miasta, gminnymi jednostka

mi organizacyjnymi, komunalnymi osobami prawnymi i spółkami z udziałem gminy oraz inspekcja
mi, strażami i służbami mundurowymi w zakresie ochrony bezpieczeństwa i porządku publicznego,

5) przygotowywanie i przedkładanie organom gminy informacji w sprawie zagrożeń bezpieczeń

stwa i porządku publicznego na obszarze gminy,
6) wykonywanie zadań z zakresu przeciwdziałania i zwalczania skutków klęsk żywiołowych, ka

tastrof, awarii, skażeń i innych zagrożeń o powszechnym lub lokalnym zasięgu oraz zadań obron
nych - zgodnie z odrębnymi przepisami szczególnymi ustalonymi na określoną okoliczność i pole

ceniami Prezydenta Miasta.
7) wykonywanie zadań z zakresu ochrony bezpieczeństwa i porządku publicznego na terenie 

gmin sąsiednich w oparciu o porozumienia komunalne zawarte przez organy gminy Kędzierzyn-Koźle,
8) przygotowywanie i przedkładanie Referatowi Strategii Rozwoju i Promocji Miasta dokumen

tacji obejmującej znajdujące się w zasobach jednostki organizacyjnej Urzędu Miasta dane rzeczo
we i finansowe, niezbędne do prowadzenia postępowania w sprawie pozyskania przez gminę dota
cji, kredytów I pożyczek oraz innych środków pomocowych służących dofinansowaniu zadań Straży 

Miejskiej,
9) opracowywanie informacji publicznych oraz innych informacji z zakresu przedmiotowego ob

jętego zadaniami wydziału, przeznaczonych do zamieszczenia w Biuletynie Informacji Publicznej lub 
portalu internetowym gminy i przekazywanie tych informacji do publikacji w trybie ustalonym odręb

nymi przepisami,
10) planowanie i organizacja pracy kierowanych jednostek organizacyjnych Urzędu Miasta,
11) sporządzanie co rok i przedkładanie w ustalonych terminach Prezydentowi Miasta do zatwier

dzenia propozycji zaktualizowanych, jednolitych, rzeczowych wykazów akt stosowanych w kierowa

nych przez nich jednostkach,
12) nadzór nad terminowym i prawidłowym pod względem merytorycznym oraz formalnoprawnym 

załatwianiem spraw objętych zakresem zadań kierowanych jednostek organizacyjnych Urzędu Miasta,
13) opracowywanie planów rzeczowo-finansowych dotyczących realizacji zadań kierowanych jed

nostek, stanowiących materiał cząstkowy do opracowania budżetu miasta,
14) uruchamianie przydzielonych środków budżetowych na realizację zadań prowadzonych przez 

kierowaną jednostkę zgodnie z zasadami określonymi w przepisach prawa, a w szczególności ustawy 

o finansach publicznych i ustawy o zamówieniach publicznych,
15) składanie sprawozdań z wykonania budżetu w zakresie objętym zadaniami kierowanych jed

nostek organizacyjnych urzędu,
16) przygotowywanie projektów aktów prawnych Rady Miasta oraz innych materiałów wnoszo

nych pod obrady rady, jej komisji stałych i doraźnych oraz Prezydenta Miasta zgodnie z posiada

nym zakresem kompetencji,
17) rozpatrywanie i załatwianie skarg i wniosków obejmujących zakres zadań i obowiązków pra

cowników im podległych,
18) przygotowywanie odpowiedzi na interpelacje i zapytania radnych w przedmiocie objętym za

kresem zadań kierowanej jednostki,
19) nadzór nad wykonywaniem przydzielonych kierowanym jednostkom organizacyjnym urzę

du zadań związanych z obronnością kraju i obroną cywilną,
20) nadzór nad prawidłowym przestrzeganiem w kierowanych jednostkach postanowień Regu

laminu Pracy Urzędu, przepisów BHP i ppoż. oraz przepisów dotyczących ochrony danych osobo

wych i informacji niejawnych,
21) przygotowywanie sprawozdań, analiz, ocen i bieżących informacji o realizacji zadań wyko

nywanych przez kierowaną jednostkę, wymaganych przez przepisy prawa lub poleceniem przełożo

nych,
22) wydawanie opinii w sprawie wynikających z przepisów szczególnych, ograniczeń prawa do 

informacji publicznej udostępnianej na wniosek, dotyczących danych gromadzonych lub przetwarza
nych w kierowanych jednostkach organizacyjnych, w postępowaniach prowadzonych przez Rzecz
nika Prasowego - Asystenta Prezydenta Miasta w trybie przewidzianym w przepisach o dostępie do 

informacji publicznej i niniejszym regulaminie,
23) zapewnienie prawidłowego, zgodnego z instrukcją kancelaryjną dla organów gmin, prowa

dzenia obiegu, przechowywania oraz przekazywania do archiwum zakładowego akt kierowanej jed

nostki organizacyjnej,
24) prowadzenie pisemnej ewidencji akt kierowanej jednostki udostępnionych w celach służbo

wych oraz w trybie przewidzianym dla informacji publicznej, obejmującej datę udostępnienia, osobę 

odpowiedzialną za zwrot oraz zwrot akt.

4. Dokumenty wymagane w ofertach pracy składanych przez kandydatów:
1) życiorys zawodowy zawierający wykaz wszystkich dotychczasowych miejsc pracy kandyda

ta, z wyszczególnieniem stażu pracy w tych miejscach, oraz przebieg nauki, z wyszczególnieniem 

wszystkich ukończonych szkół i uczelni,
2) list motywacyjny,
3) kopia lub odpis dokumentów potwierdzających:
a) wykształcenie (dyplomu ukończenia studiów wyższych lub świadectwa dojrzałości),
b) staż pracy, w tym w pracy w administracji samorządowej (świadectw pracy, umów o pracę 

itp-),
4) posiadane kwalifikacje i umiejętności (dyplomów, zaświadczeń itp.),
5) oświadczenie o niekaralności za przestępstwa (wybrany kandydat zobowiązany będzie do 

przedłożenia zaświadczenia o niekaralności wydanego przez Krajowy Rejestr Karny),

6) oświadczenie o posiadaniu przez kandydata pełni praw publicznych,
7) oświadczenie o posiadaniu przez kandydata braku przeciwwskazań zdrowotnych do wyko

nywania zadań strażnika miejskiego określonych w przepisach prawa (wybrany kandydat zobowią
zany będzie do poddania się wymaganym przez przepisy prawa obowiązkowemu badaniu lekarskie
mu i psychologicznemu, celem uzyskania orzeczenia o braku takich przeciwwskazań, lub przedło
żenia aktualnego, wystawionego przez uprawniony podmiot orzeczenia lekarskiego o braku takich 

przeciwwskazań).
Załączone list motywacyjny i życiorys powinny być opatrzone następującą klauzulą:

„Wyrażam zgodę na:
1) przetwarzanie moich danych osobowych zawartych w ofercie pracy,
2) przeprowadzenie wywiadu środowiskowego w dotychczasowych miejscach mojej pracy i nauki 

w celu potwierdzenia spełniania warunku posiadania przeze mnie nieposzlakowanej opinii,
dla potrzeb procesu naboru na stanowisko Komendanta Straży Miejskiej prowadzonego zgod

nie z przepisami ustawy z dnia 22.03.1990 r. o pracownikach samorządowych (Dz.U. z 2001 r. Nr 142, 

poz. 1593 z późniejszymi zmianami)”.

5. Przebieg postępowania w sprawie naboru:
1) ofertę pracy zawierającą wymagane dokumenty należy składać w kopercie z dopiskiem „Ofer

ta pracy - nabór na stanowisko Komendanta Straży Miejskiej” osobiście w siedzibie Urzędu 
Miasta Kędzierzyn-Koźle ul. Piramowicza 32 w pokoju 108 lub kancelarii Urzędu Miasta pokój 23 w 

godz. 800 - 1500 lub pocztą w terminie do dnia 12.02.2006 r.
Oferty pracy, które wpłyną do urzędu po wyżej określonym terminie, nie będą rozpatrywane.
2) postępowanie w sprawie naboru będzie prowadzone w oparciu o przepisy ustawy z dnia 

22 marca 1990 r. o pracownikach samorządowych (Dz.U. z 2001 r. Nr 142, poz. 1593 z późniejszy

mi zmianami).
3) po upływie terminu do złożenia ofert pracy lista kandydatów, którzy spełniają wymagania for

malne określone w niniejszym ogłoszeniu, zostanie upowszechniona na stronie podmiotowej Urzę
du Miasta Kędzierzyn-Koźle Biuletyn Informacji Publicznej - www.bip.kedzierzynkozle.pl w menu 

„Ogłoszenia” zakładka „Praca w Urzędzie Miasta”.
4) z każdym z kandydatów ujętych na liście, o której mowa wyżej, zostanie przeprowadzona roz

mowa kwalifikacyjna w terminie podanym w ogłoszeniu.
5) po upływie terminu do złożenia ofert pracy na stronie podmiotowej Urzędu Miasta Kędzie

rzyn-Koźle Biuletyn Informacji Publicznej - www.bip.kedzierzynkozle.pl w menu „Ogłoszenia” zakładka 
„Praca w Urzędzie Miasta" upowszechniona zostanie informacja zawierająca listę kandydatów, któ
rzy spełniają wymagania formalne określone w niniejszym ogłoszeniu. Z każdym z kandydatów uję
tych na liście, o której mowa wyżej, zostanie przeprowadzona rozmowa kwalifikacyjna w terminie 

podanym w przedmiotowej informacji;
6) w celu potwierdzenia znajomości języka obcego może zostać przeprowadzony test języko

wy.
Informacji o przebiegu postępowania udziela inspektor ds. pracowniczych - Teresa Kuchta - pok. 

108, tel. 40-50-333, or@kedzierzynkozle.pl

6. Informacja o wyniku naboru
Informacja o wyniku naboru będzie umieszczona na stronie podmiotowej Biuletynu Informacji Pu

blicznej (www.bip.kedzierzynkozle.pl) oraz na tablicy informacyjnej Urzędu Miasta przy ul. Piramo

wicza 32.

7. Informacja o istotnych warunkach stosunku pracy
1) w myśl art. 7 ust. 1 ustawy z dnia 29 sierpnia 1997 r. o strażach gminnych (Dz.U. Nr 123, 

poz. 779 z późniejszymi zmianami) nawiązanie stosunku pracy z wybranym kandydatem nastąpi po 

zasięgnięciu opinii Komendanta Wojewódzkiego Policji w Opolu,
2) zastrzega się wolę zatrudnienia wybranego kandydata na okres próbny nieprzekraczający 3 

miesięcy w celu praktycznego sprawdzenia umiejętności i doświadczenia zawodowego pracownika.

Prezydent Miasta

Wiesław Fąfara (■)

http://www.bip.kedzierzynkozle.pl
http://www.bip.kedzierzynkozle.pl
mailto:or@kedzierzynkozle.pl
http://www.bip.kedzierzynkozle.pl


Chcesz sprzedać, kupić, zamienić?

(nie ograniczamy liczby słów)

Nie zwlekaj przyjdź
- al. Jana Pawła II 27 pokój 31.

UWAGA: Ogłoszenia w rubryce PRACA zamieszczamy bezpłatnie!

Ogłoszenia drobne SMS-em
Czytelnicy, którzy chcą nadać ogłoszenie drobne, mogą to zrobić wysyłając SMS pod numer 7260 (koszt 

2,44 z VAT) o treści: lokalna plus dowolna treść, np. lokalna sprzedam fiata 126p w dobrym stanie...
Ogłoszenie ukaże się jednorazowo.
Jeżeli nadawca chce, aby w treści został podany numer, z którego SMS został wysłany, nie musi go 

wpisywać ponownie w treści. Jeśli podanych ma być więcej numerów lub jeśli nie należy podawać nu
meru, z którego zostało nadane ogłoszenie, należy to w treści uwzględnić. Jeżeli treść ogłoszenia nie 
mieści się w jednym SMS-ie. należy wystać kolejny. Treści ukażą się łącznie.

Aby ogłoszenie ukazało się w środę, należy nadać je do poprzedzającego ją piątku do godz. 
16.00.

Ogłoszenia drobne można też przynosić osobiście do siedziby redakcji (adres w stopce).

KOMUNIKAT
Uprzejmie informujemy naszych Czytelników, że od 1 maja zmieniamy cenę za 

ogłoszenia drobne. Zwykłe ogłoszenie będzie kosztowało 2 zł za jedną emisję, 
ogłoszenie tłustym drukiem ■ 5 zł za jedną emisję.

Ogłoszenia typu dam pracę, szukam pracy pozostają bezpłatne.

Motoryzacyjne
Sprzedam fiata tipo 1992, pełne wyposaże

nie, 21 benzyna oraz audi 80 91,1,81 benzy

na. Tel. 0888 682 007

Sprzedam seata toledo rok pr. 1993 ben

zyna 1.6 cm, ciemny granat, w dobrym stanie. 

Cena do uzgodnienia. Tel. 0693 712 929

Sprzedam vw golfa 1.9D granatowy, rok

SKUP 126p, 127p, Polonezów 
i innych samochodów. 

Stan obojętny, 
teł. 0 511 617 850

prod. 1995,3-drzwiowy, stan dobry. Tel. 0661 

186 477

Ford fiesta 1991, 1,1, radiomagnetofon, 

sprowadzony, stan idealny. Tel. 0501 265 446

Renault clio czerwone, 1992,1,2, central

ny zamek, elektryczne szyby, szyberdach, ra

diomagnetofon, stan techniczny bardzo dobry.

Czyszczenia pierza 
i szycie kołder

Punkt przyjęć 
w Kędzierzynie-Koźlu 

Czynne we wtorki 
od 15.00 do 16.00 

PARKING obok PŁYWALNI 
Oferujemy

Wsypy tradycyjne i kolorowe
Tel. 077/440 19 46

Tel. 0501 265 446

Sprzedam opla astrę classic rok produkcji 

1999,1,4, kolor szampan, 66 tys. km. Tel. 077/ 

481 70 45, 0504 230 725

Sprzedam poloneza trucka 2000 r., 5-oso- 

bowy + gaz. Tel. 0602 703 455

Kupię auta uszkodzone całe, na polskich 

lub zachodnich tablicach, również fiaty, polo

nezy itp. Wyrejestrowywanie samochodów, 

własny transport, skup zużytych katalizatorów. 

Tel. 466 62 22, 0691 875 772

Opel vectra kombi 2,0 DTI, 2000 r., srebr

ny metalik, klima, elektryczne szyby, lusterka,

KREDYTY SAMOCHODOWE, 
K-Koźle, al. Jana Pawła II 14/2, 

tel/fax 483 84 87 
BANKOWE KREDYTY SAMOCHODOWE, 

SZEROKI WYBÓR.
TEL 483 84 87

alufelgi, książka serwisowa, bezwypadkowy, 

tel. 077/4832630

Skup powypadkowych do wyrejestrowania. 

Natychmiastowy przyjazd, płatne gotówką. 

Tel. 032/2328383,0502765255

Sprzedam fiata 126p rocznik 1984, prze

gląd do marca 2006 r. Stan dobry. Cena 400 

zł. Tel. 502 637 834

Sprzedam mitsubishi galant, rok prod. 

1995, gaz, klimatyzacja, elektryczne szyby i 

SKUP SAMOCHODÓW 

SKORODOWANYCH, 
POWYPADKOWYCH, 

DO REMONTU 
ORAZ WYREJESTROWANIA.

tel. 0 511 617 850

Nadaj ogłoszenie 
lub reklamę 

bez wychodzenia 
z domu 

poprzez internet: 
www.tmh.pl 

lub telefonicznie: 
0801425120

lusterka, szyberdach, srebrny metalik. Tel. 

0602 395 455

Sprzedam FIATA UN01.1 84 r„ silnik 93r., 

5-biegowy, 3-drzwiowy, beżowy, stan dobry, 

cena do uzgodnienia. Tel. 077/81-13- 18 po 

16.00,510- 211-568

Nieruchomości
[YONIKTI Raz w miesic!cu do wygrania tona węgla. Aby wziqść 

udział w losowaniu wystarczy kupić 2 tony opału
Sprzedam mieszkanie 36 m kw. Śródmie

ście oraz 18 m kw. Pogorzelec. Tel. 0888 682 

007

Sprzedam duże mieszkanie w Koźlu przy 

ul. Sądowej, II piętro. Tel. 606801190

KOMPUTEROWY łal
K OŚRODEK

4-810-820
u|. Harcerska 13

Kawiarenka Internetowa 
CZYNNA CODZIENNIE

DO GODZ. 20:00
Do wynajęcia plac 56 arów pod działalność 

w Kędzierzynie na Gliwickiej obok salonu Re

nault. Tel. 0604412 155

X ZAKŁAD POGRZEBOWY 
KORA & GWÓŹDŹ

47-220 Kędzierzyn-Koźle, ul. Judyma teł. 483 21 65
47-200 Koźle, ul. Racławicka 6 teł. 482 92 59

Przewozy autokarawanem w kraju i za granicą 
Posiadamy prosektorium, kaplicę i chłodnię na zwłoki 

Usługi cmentarne i kamieniarskie (grobowce, pomniki i nagrobki)

Informacja całodobowa i przyjmowanie zleceń
Tel. 482 34 23 kom. 0602 641 448

@ Domy.com
www.eDomy.com 

Bezpłatnie przyjmujemy oferty kupna, sprzedaży domów, 
mieszkań, działek, obiektów. 

Tel./fax: 077/ 483-16-66, 0 508 15 17 84 
Al. J. Pawła II 7 (p.19) K-Koźle (budynek banku BPH)

1. Piasty, 3-pok. (63m2); l/IVp; c: 85tys
2. Piasty, 3-pok. (56m2); par/Xp; c: 75tys
3. Piasty, 2-pok. (48m2); l/IVp; c: 73tys
4. Leśna, 3-pok. (48m2); IV/IVp; c: 70tys
5. Azoty, 4-pok. (74m2); ll/IVp; c: 85tys
6. Azoty, 2-pck. (33m2); ll/IVp; c: 34tys
7. Blachownia, 1-pok. (23m2); l/lllp; c: 28tys
8. Dom, Kędzierzyn, 4,4a, 170m2, c:260 tys
9. Dom, Pogorzelec, 120 m2dz: 7a. c:250 tys
10. Dom, Sławięcice, 170 m2dz: 8, c:240tys
11. Dom, Kobylice, 150 m2dz:8a, c:110 tys
12. Dom. gmina Cisek, 110 m2dz: 49a, c: 110 tys
13. Dom, Kłodnica, 180 m2dz: 10a, c:280 tys«
14. Dom, Poborszów, 120 m2dz: 47a, c:140 tys

Pełna lista ofert na stronie lub w biurze

Do wynajęcia 100 m kw. przy głównej uli

cy w Koźlu, II piętro, c.o. gazowe. Tel. 077/481 

18 24 od 10.00-16.00

Zamienię komfortowe mieszkanie własno

ściowe po kapitalnym remoncie (powstałe z 

połączenia dwóch mieszkań): 3 pokoje, duża 

kuchnia ze spiżarką, 2 łazienki z oknami, ko

minek, wszystkie media, 2 duże piwnice 

(łącznie 91,47 m kw.), wysoki parter, centrum 

Kędzierzyna na domek jednorodzinny lub seg

ment mieszkalny w Kędzierzynie-Koźlu lub 

okolicy. Tel. 077/484 91 03, 0509 055 335

Sprzedam własnościowe mieszkanie, 33 m 

kw., słoneczne, zadbane, II piętro, balkon, win

da,

Sprzedam mieszkanie 76 m kw. centrum 

Kędzierzyna oraz 2 ha pola. Tel. 0888 68 20 

07

Kupię mieszkanie 3-pokojowe, ok. 60 m 

kw., w niskiej zabudowie szeregowej w K-K lub 

najbliższej okolicy, ewentualnie 1/2-1/4domu. 

Tel. 0502 299 120

Sprzedam mieszkanie 52 m kw., 2 pokoje 

przy ulicy Kwiatowej. Pogorzelec. Tel. 0509 

420 871

Zamienię mieszkanie 61 m kw., 4 pokoje, 

piece kaflowe, gaz przy ul. Ligonia (wymaga 

remontu) na mniejsze najchętniej 2-pokojowe. 

Tek 0511 943 801

Okazja, do sprzedania lub wynajęcia kiosk

7 7

W SPRZEDAŻY:
- węgiel gruby
- orzech
- groszek
- miał
- flotokoncentrat
- koks

wolno stojący o pow. 10 m kw., do prowadze

nia działalności handlowej. Tel. 077/481 82 75

PRYWATNY GABINET 
PSYCHOLOGICZNY 

mgr Joanna Więcek - Mikka 
specjalista psychologii klinicznej 

psychoterapeuta 
Przyjmuje w środy 

w godz. 15.30-18.00 
Koźle, przychodnia „B-med”, 

ul. Racławicka 1 
Rejestracja telefoniczna: 

077/482 47 52,0 505 688 966

Gliwice - Sośnicowice, działka rekreacyj

na 2.100 m kw., z domkiem letnim wszystkie 

media, zezwolenie budowy, obok lasy, stawy, 

atrakcyjne położenie - sprzedam. Cena do 

uzgodnienia. Tel. 077/483 41 21

Sprzedam działkę budowlaną 10 arów w 

Pokrzywnicy, cena 4,5 tys./ar. Tel. 0607 

979 143

Sprzedam działkę 18 arów z rozpoczętą 

budową. 077/482 54 35 lub 077/481 83 74

Zamienię mieszkanie komunalne 35 m kw., 

podwyższony standard, po remoncie, duży 

pokój, kuchnia, balkon na 3-, 4-pokojowe. Tel. 

0602525836 po15.00

Kupię niedużą kawalerkę na NDM-ie lub w 

centrum. Tel. 077/483-17-47 lub 601-482-331

Szukam kawalerki do wynajęcia w K-K. Tel. 

0660 431 359

Kupię mieszkanie w Kędzierzynie od 45 m 

kw. do 52 m kw. Tel. 501 248 448

Zamienię mieszkanie komunalne M-1, 38 

m kw. na II piętrze przy ul. 1 Maja na 2 poko

je. Tel. 507 029 049

KOMPUTEROWY B
OŚRODEK B

■k SZKOLENIOWY 

'YSMWW 4-810-820 ■ 
Kędzierzyn-Koźle, ul. Harcerska 13 

INTERNET
RADIOWY

■

antena małego zasięgu: 
teraz tylko 

antena dużego zasięgu: 
teraz tylko

249,-zł
■
■
■ 

: Miesięczny abonament: 59,-zł(brutto);

Poszukuję mieszkania do wynajęcia dwu- 

pokojowego na terenie Kędzierzyna-Koźla. 

Tel.077/ 482 49 40 lub 0506 038 126

Kupię lub wynajmę mieszkanie w Kędzie

rzynie. Tel. 502 299 804

✓ZZ'.l/MŚ
Transport gratis*

*

P.H.U. „RAMS" Janusz Rams
Skład Handlowy 
Kędzierzyn-Koźle, 

ul. Sławięcicka 16A 
Tel.O77/ 481 54 46 *od 4 fon

Zamienię mieszkanie własnościowe 38 m 

kw., 2 pokoje z kuchnią, parter, na większe 3-

4 pokoje lokatorskie na os. Leśna. Tel. 077/

481 45 37, 0698 704 975

Kupię lokal użytkowy w centrum Kędzierzy

na. Tel. 0604412155

Okazja! Sprzedam w centrum Koźla loka

le użytkowe o pow. 63 m kw., wszelkie media. 

Tel. 0512193 950,077/482 63 98,077/482 30 

39

Sprzedam działkę rekreacyjną na akwenie 

Dębowa z dostępem do jeziora. Tel. 0512 193 

950, 077/482 63 98, 077/482 30 39

Wynajmę lub sprzedam lokale mieszkalne 

o pow. 20 m kw., 60 m kw., 90 m kw. oraz lo

kale handlowe o pow. 60 m kw. i 196 m kw. w 

Koźlu, wszelkie media. Tel. 0512193950,077/

482 63 98, 077/482 30 39

Sprzedam mieszkanie własnościowe w 
Grudyni Wielkiej M-5 w bloku, 76 m2,4 poko

je, łazienka, ubikacja osobno, balkon, działka

5 arów, garaż i pomieszczenia gospodarcze. 

Cena do uzgodnienia. Tel. 077/4879656

Sprzedam
Sprzedam suknię ślubną + dodatki roz

miar 40-42. Tel. 0609 284 404

Szczeniaki, owczarki niemieckie, rodowo

dowe sprzedam. Tel. 077/482 36 96, 0508 

402 333

Sprzedam pianino po remoncie. Tel. 0511 

943 801

Sprzedam używaną kserokopiarkę Pana- 

sonic FP-782h w bardzo dobrym stanie. Max 

format A-3, zoom 50-200%, funkcja foto, 24

1. Azoty ■ 33 m2,1 -pok., I p ., po remoncie - 45.000
2. Śródmieście ■ 38 m2,1-pok., I p. - 47.000
3. Śródmieście - 32 m2,2-pok., II p. - 47.000
4. Koźle - 38 m2, 2-pok., parter, balkon - 47.000
5. Koźle - 42 m2,2-pok., III p. - 55.000
6. Azoty - 51 m2, 2-pok., parter ■ 61.000

| 7. Piasty Wschód - 63 m2, 3-pok., IV p. - 98.000

8. Pogorzelec - 80 m2,4-pok., I p. - 85.000
9. Kłodnica ■ dom 1990 r„ 200 m2, dz.5 a ■ 

300.000
uuuuuj.corcJofin.pl
Pełna lisła zawiera oŁ 100 ofert sprzedaży

I LAFtlom.
BIURO OBROTU NIERUCHOMOŚCIAMI 

CARDOM
Elżbieta Gepert-Broj, fc. zew. nr 708Rokzał. 1991

Kędzierzyn-Koźle, Plac Wolności 6-7 
(budynek PeKaO S.A.) 

łel./fax 077/483 72 04, O6O2 379 056

kopie/min. Serwisowana w autoryzowanym 

punkcie Panasonic. Dołączam szafkę na pa

pier i gilotynę do cięcia papieru. Tel. 0502 

304 676, 077/483 88 66

Sprzedam pudle czarne miniaturki, do od

bioru po 20.01.06 r. Tel. 0607 979 143

Kupię

Kupię stare zegary, obrazy, radia, apara

ty fotograficzne, instrumenty muzyczne oraz 

inne starocie. Tel.4486056, 0695633428

Nauka
Nauczyciel matematyki udzieli lekcji na 

każdym poziomie zaawansowania. Tanio i 

solidnie! Tel. 0507061971

Korepetycje z języka polskiego. Również 

pomoc w przygotowaniu do matury, pomoc 

przy pisaniu prac. Tel. 0503 771 066

Język francuski - nauka, ttumaczenia, 

wszystkie poziomy i przygotowanie do egza

minów specjalistycznych i międzynarodo

wych DELF/DALF. Tel. 077/483 27 16

Korepetycje z historii. Nowa matura. Tel. 

0665 628 808

Doświadczony nauczyciel z najwyższymi 

kwalifikacjami pomoże ci w matematyce. Tel. 

0694052016

Różne
Naprawa pralek automatycznych, tel. 

4829677, 0604436657

Psycholog mgr Beata Korzeniowska. 

Wsparcie psychologiczne w sytuacjach kry

zysu, poradnictwo w zakresie spraw rodzin

nych i wychowawczych. Tel. 0606 425 180

Oddam w dobre ręce - najlepiej do dom- 

ku, kundelka jednorocznego, bardzo ener

gicznego urwisa. Tel. 077/482 13 01

Rodeo, wesoły byk mechaniczny dla do

rosłych i dla dzieci, wata cukrowa. Atrakcje 

na zabawę, imieniny, wesela. Tel. 0663 

048 619

Stemple okolicznościowe, znaczki poczto

we od lat 60. Tel. 077/482 17 40 po godz. 

17.00

4-5 ton gruzu drobnego. Tel. 0605 

984 109, 0607 593 173 (Miejsce Klodnickie)

Roboty remontowe i wykończeniowe 

wnętrz. Tel. 600373297

Towarzyskie

----------------------------------------------------------------------------------------

Usługi podnośnikiem P183

Reńska Wieś,
Tel. 0605 072 039

\__________________________________________________

Miły pan 38 I. z temperamentem spotka 

się prywatnie i bezinteresownie z panią lu

biącą delikatny i namiętny seks, higiena i dys

krecja. Tel. 0886 539 744

Striptiz w moim wykonaniu pikantny i sek

sowny jest jak z Demi Moore. Tel. 0511 

393 580

Zapraszam na striptiz prywatnie jak i w 

klubach. Przyjmę koleżankę. Tel. 0511 

393 580

Dwa namiętne kociaczki zapraszają kultu

ralnych panów K-Koźle. Tel. 0505 223 667

Spełnię Twoje fantazje erotyczne, 24 h. 

Tel. 0505 223 667

http://www.tmh.pl
Domy.com
http://www.eDomy.com
uuuuuj.corcJofin.pl


DAM PRACĘ
Praca w Anglii (dla osób z polskim 

paszportem) dla analityków finansowo- 
kredytowych w banku (miejsce pracy Lon
dyn lub Manchester (tel. 077/482 93 49 od 
poniedziałku do piątku, 0506 569 914)

Austria - do rozbiórek budynków zatrud
nię. Tel. 0695 985 466

Firma poszukuje osób do pracy na sta
nowiskach kontroler windykator, wysoka 
prowizja, nienormowany czas pracy, firma 
zapewnia przeszkolenie teoretyczne i 
praktyczne. Tel. 077/483 52 52 wew. 59

Firma handlowo-usługowa zatrudni 
pracowników. Wymagania: wykształcenie 
średnie lub wyższe, prawo jazdy kat. B, 
dyspozycyjność, samodzielność, dobra or
ganizacja pracy, umiejętność pracy w ze
spole. Tel. 0601 059 135

Praca w Czechach: Biuro Euroregionu 
Pradziad informuje, że posiada informacje 
nt. ofert pracy w Republice Czeskiej (me- 
sto Albrechtice). Oferta obejmuje: spawa
czy MIG-MAG posiadających uprawnienia 
EN287-1 metoda 135 i 2-letnią praktykę, 
wynagrodzenie 12000-17000 KC, akord, 3 
zmiany, lakierników - wynagrodzenie 
10000-12000 KC, akord, 3 zmiany, specja
listów obróbki metalu - wynagrodzenie 
10000-12000 KC, akord, 3 zmiany, pra
cowników przemysłowych wynagrodzenie 
10000-12000 KC, akord, 3 zmiany (do
świadczenie w branży metalowej, elek
trycznej i elektronicznej będzie dodatko
wym atutem). Tel. w Prudniku 077/436 79 
77

Zatrudnię rencistę lub emeryta na sta
nowisko laborant-konserwator. Tel. 488 65 
64

Zatrudnię do rozwożenia książek tele
fonicznych i ulotek na terenie K-K i okolic. 
Tel. 0606 967 402

Szkoła językowa zatrudni lektorów języ
ka angielskiego. Wymagania: doskonała 
znajomość języka angielskiego, komunika
tywność, dyspozycyjność, miła aparycja. 
Tel. 0502 646 373, 483 32 22

F. H. PARTNERS 45-864 Opole, ul. Nie
modlińska 91

Praca w Holandii, warsztaty i hale, 
0602 333 281,474 10 71

Zatrudnię młodą osobę na stanowisko 
barmana. Tel. 482 15 17

Pracownik ochrony, wymagana licen
cja, pozwolenie na bron. Praca na etat w 
K-K. Tel. 077 40 60 021 .

Pracownik ochrony, wymagana nieka
ralność, mile widziany stopień niepełno
sprawności, praca Baborów i Polska Cere
kiew. Tel. 40 60 021

Firma komputerowa zatrudni młodą 
osobę niepełnosprawną. Tel. 4 810 820

Firma finansowa przyjmie do działu 
analiz na umowę o dzieło praca dodatko
wa lub podstawowa. Tel. 0501 087 956

SZUKAM PRACY
Zaopiekuję się dzieckiem lub starszą 

osobą, doświadczenie, pilnie. Tel. 077/483 
87 74

Masz dziecko, chcesz iść na zakupy, a 
może do kina? Dzwoń po babcię. Tel. 077/ 
483 51 97

Fachowiec szuka pracy w kałelkowa- 
niu, malowaniu, paneleach itp. Tel. 0888 
770 702

Szukam dodatkowej pracy w zawodzie 
krawiec odzieży lekkiej, bez ubezpiecze
nia. Posiadam maszynę do szycia. Tel. 
0502 634 356

Szukam pracy na terenie Niemiec, Au
strii! Dobra znajomość języka niemieckie
go, 26 lat, wykształcenie śred. mech., bez 
nałogów, zjazd co weekend! Tel. 
774848711 lub 0505 964 528

Dyplomowana higienistka stomatologii 
poszukuje pracy jako asystentka stomato
logiczna. Tel. 483 62 53

Mężczyzna lat 25 poszukuje pracy na 
terenie Kędzierzyna-Koźla z zawodu ślu
sarz, posiadam również uprawnienia na 
wózki widłowe o napędzie akumulatoro
wym, spalinowym i gazowym, w tym wy
miana butli, posiadam również prawo jaz
dy kat. B. Mam uregulowany stosunek do 
służby wojskowej. Tel. kontaktowy: 
0606654230

Młody mężczyzna poszukuje jakiejkol
wiek pracy od zaraz na terenie Kędzierzy- 
na-Koźla, tel. 0601474952

Opiekunka z długoletnim stażem i refe
rencjami poszukuje dziecka do opieki. Tel. 
483 12 66 po godz. 18.00

Kobieta 25 lat poszukuje pracy od 7 do 
15 na terenie Kędzierzyna-Koźla. Tel. 
0600 122 263

Nauczyciel języka francuskiego szuka 
pracy. Tel. 483 27 16

Ogłoszenie

Stosownie do art. 35 ust. 1 ustawy z dnia 21 sierpnia 1997 r. o gospodarce nie
ruchomościami Prezydent Miasta Kędzierzyn-Koźle zawiadamia, że na tablicy ogło
szeń Urzędu Miasta przy ul. Piastowskiej 17 wywieszono wykazy przeznaczonych 
do zbycia następujących nieruchomości niezabudowanych położonych przy:

- ul. Skarbowej w obrębie Koźle,
- ul. Ignacego Krasickiego w obrębie Kłodnica,
- rzece Odrze w obrębie Koźle i Kłodnica,
oraz nieruchomości zabudowanych garażami położonych przy:
- ul. Pawła Stalmacha, ul. Powstańców, ul. Koszykowej i ul. Jana Dzierżonia w 

obrębie Kędzierzyn oraz ul. Juliana Ursyna Niemcewicza w obrębie Koźle.

Wykazy te wywieszono na okres 21 dni.

Ogłoszenie
Stosownie do art. 35 ust. 1 ustawy z dnia 21 sierpnia 1997 r. o gospodarce nie

ruchomościami Prezydent Miasta Kędzierzyn-Koźle zawiadamia, że na tablicy ogło
szeń Wydziału Geodezji i Gospodarki Gruntami przy ul. Piastowskiej 17 wywieszo
no wykazy nieruchomości przeznaczonych do sprzedaży.

Wykazy obejmują:
- lokale użytkowe przeznaczone do sprzedaży na rzecz najemców, położone 

w budynkach przy ulicach: Głubczyckiej 5B i Piastowskiej 39/1,
- lokal mieszkalny przeznaczony do sprzedaży na rzecz najemców, położony 

przy ulicy Ciasnej 19,
- lokal mieszkalny, pustostan, przeznaczony do sprzedaży w drodze przetar

gu, położony w budynku przy ulicy Piastowskiej 36/6.

Ogłoszenie
o przystąpieniu do sporządzenia zmiany miejscowego 

planu zagospodarowania przestrzennego gminy Kędzie
rzyn-Koźle w rejonie ul. Wieczorka.

Na podstawie art. 17 pkt 1 ustawy z dnia 27 marca 2003 r. o planowaniu i zago
spodarowaniu przestrzennym (Dz.U. Nr 80, poz. 717) zawiadamiam o podjęciu przez 
Radę Miasta Kędzierzyn-Koźle uchwały Nr XXXVI/469/2005 z dnia 25 sierpnia 2005 
r. o przystąpieniu do sporządzenia zmiany miejscowego planu zagospodarowania 
przestrzennego gminy Kędzierzyn-Koźle w rejonie ul. Wieczorka.

Zainteresowani mogą składać wnioski do wyżej wymienionego planu.
Wnioski należy składać na piśmie na adres:
Urząd Miasta Kędzierzyn-Koźle,

Wydział Urbanistyki i Architektury,
ul. Piramowicza 32, 47-200 Kędzierzyn-Koźle,

lub pocztą elektroniczną na adres krkrol@kedzierzynkozle.pl w terminie do dnia 

15 lutego 2006 r.

Wniosek powinien zawierać nazwisko, imię oraz adres wnioskodawcy, przedmiot 
wniosku oraz oznaczenie nieruchomości, której dotyczy.

Dodatkowe informacje: tel. 0774050314 Krystyna Król
Zastępca Prezydenta Miasta Brygida Kolenda-Labuś

„GLOBAL FINANCE” sp. z o.o.
Doradztwo Prawne: 

windykacja należności, pomoc 

ofiarom wypadków, inne. 

Porady prawne BEZPŁATNE. 

Kędzierzyn, ul. Harcerska 2F/2 

- czwartki godz. 16.00 - 18.00. 

zapisy tel. 482 52 35, godz. 9.00 

do 18.00 codziennie.

Praca w Holandii na 
halach dla mężczyzn. 

Wymagany 
paszport UE.

Telefon 077/474 10 71, 
474 10 72,

0 509 932 587

k KOMPUTEROWY 
OŚRODEK 

Bk SZKOLENIOWY

4-810-820
Kędzierzyn-Koźle, ul. Harcerska 13

KURS
KOMPUTEROWY
PODSTAWOWY

Zapisy do 25 lutego

lek. med. Grzegorz GAC

NEUROCHIRURG

Konsultacje i porady 

specjalistyczne 

Rejestracja telefoniczna 

0 601 482 522

FOLIA
DO SIANOKISZONKI, 
TEL. 085/ 65-38-943

MIEJSKI ZAKŁAD CMENTARNY
kompleksowe usługi pogrzebowe po nąjniższych cenach

Kędzierzyn-Koźle,
ul. Bałtycka 2

tel. 483 40 76 (do 15.30)
483 55 41 (po 15.30)

0602 620 338

OGŁOSZENIE PŁATNE

Spotkania kół SLD
Plan spotkań kół SLD w K-K w pierwszym półroczu 2006 roku

KOŁO NR 1 „ŚRÓDMIEŚCIE”
Przewodniczący - Adam Podworski

Zebrania odbywają się w każdy pierwszy roboczy wtorek mie

siąca w siedzibie SLD w Kędzierzynie przy ul. Grunwaldzkiej 

29 o godz. 18.00

Najbliższe zebranie 7-02-2006, 7-03-2006, 4-04-2006, 9-05- 

2006, 6-06-2006

KOŁO NR 2 „PIASTY”
Przewodniczący - Janusz Korbiel

Zebrania odbywają się co drugi miesiąc w drugi wtorek mie

siąca w siedzibie SLD w Kędzierzynie przy ul. Grunwaldzkiej 

29 o godz. 18.00

Najbliższe zebranie 13-02-2006, 10-04-2006, 12-06-2006

KOŁO NR 4„KOŹLE ZACHÓD”
Przewodniczący - Antoni Komor

Zebrania odbywają się w każdy pierwszy roboczy czwartek 

miesiąca w budynku administracji osiedla nr 4 przy ul. Ko

nopnickiej 2 w Koźlu o godz. 18.00

Najbliższe zebranie 2-02-2006, 2-03-2006, 6-04-2006, 4-05- 

2006, 8-06-2006

KOŁO NR 5 „POGORZELEC”
Przewodniczący - Zdzisław Zynek

Zebrania odbywają się w każdą drugą środę miesiąca w siedzi

bie SLD w Kędzierzynie przy ul. Grunwaldzkiej 29 o godz. 18.00 

Najbliższe zebranie 9-02-2006, 8-03-2006,12-04-2006, 10- 

05-2006, 14-06-2006

KOŁO NR 6 „BLACHOWNIA”
Przewodniczący -Tadeusz Witko

Zebrania odbywają się w każdy ostatni piątek miesiąca w 

Domu Kultury „LECH” w Blachowni o godz. 17.00 

Najbliższe zebranie 27-01-2006, 24-02-2006, 31-03-2006, 

28-04-2006, 26-05-2006, 23-06-2006

KOŁO NR 7 „KŁODNICA"
Przewodniczący - Dorota Tomala

Zebrania odbywają się co drugi miesiąc w drugi wto

rek miesiąca w Osiedlowym Domu Kultury w Kłodni- 

cy o godz. 18.30

Najbliższe zebranie 27-01-2006, 24-02-2006, 31-03- 

2006, 28-04-2006, 26-05-2006, 23-06-2006

KOŁO NR 8 „SŁAWIĘCICE”
Przewodniczący - Ireneusz Matuszewski

Zebrania odbywają się co drugi miesiąc w pierwszy 

czwartek miesiąca w siedzibie firmy MATUSZEWSKI- 

NADRUKI, REKLAMA w Stawięcicach o godz. 18.00 

Najbliższe zebranie 2-02-2006, 6-04-2006, 1-06- 

2006

KOŁO NR 11 „REŃSKA WIEŚ”
Przewodniczący - Barbara Saczko-Bomba 

Zebrania odbywają się co drugi miesiąc w ostatni pią

tek miesiąca o godz. 18.00

Najbliższe zebranie 27-01-2006, 31-03-2006, 26-05- 

2006

TERMINARZ ZEBRAŃ ZARZĄ
DU POWIATOWEGO SLD W I PÓŁROCZU 2006
18-01-2006

15-02-2006

15-03-2006

19-04-2006

17-05-2006

14-06-2006

Zebrania odbywają się w środy o godz. 18.00 w sie

dzibie SLD w Kędzierzynie przy ul. Grunwaldzkiej 29

TERMINARZ ZEBRAŃ RADY 
POWIATOWEJ SLD W I PÓŁROCZU 2006

25-01-2006

22-03-2006

24-05-2006

Zebrania odbywają się w środy o godz. 18.00 w sie

dzibie SLD w Kędzierzynie przy ul. Grunwaldzkiej 29

mailto:krkrol@kedzierzynkozle.pl
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Mieszkańcy odcięci od gotówki

PKO było, ale się zmyło
Niemiłą niespodziankę spra
wił na początku roku miesz
kańcom Blachowni właściciel 
agencji PKO BP zlokalizowa
nej w osiedlowym domu kul
tury. Najpierw pojawiła się na 
szybie kartka z informacją, że 
agencja jest nieczynna, a po 
paru dniach dopisano, że jest 
likwidacja.

W ten sposób z dnia na dzień 
mieszkańcy osiedla zostali pozbawie
ni jedynego źródła dostępu do gotów
ki. W tej chwili ktoś, kto nie posiada 
samochodu, musi wybrać się autobu
sem, skasować dwa bilety i stracić 
sporo czasu, aby pobrać trochę pienię
dzy. Nie wszędzie przecież można 
płacić kartą... czasem musi jeszcze 
odstać w kilometrowej kolejce, bo 
bywa (tak jak przed świętami), że ban
komaty są nieczynne.

Przyczyną likwidacji agencji PKO 
była jej nierentowność. Właściciel

tego punktu już od ubiegłego roku 
informował, że najprawdopodobniej 
zamknie interes, bo stał się on nie
opłacalny. Ogromny wpływ na to miał 
fakt odejścia wspólnot mieszkanio
wych z tego banku do innego. Także 
wszelkie płatności mieszkańcy cho
dzili realizować w tańsze miejsca. 

Po agencji PKO zostało tylko pomieszczenie i wywieszka

Agencja ostatnimi czasy była już tyl
ko niemalże punktem, w którym przy 
pomocy kart pobierało się pieniądze.

Teraz za sprawę bardzo pilną nale
żałoby uznać sprowadzenie na osiedle 
bankomatu. Jaki bank będzie jego 
właścicielem, jest bez znaczenia. Za
miast wydawać na bilety MZK lub 

benzynę mieszkańcy będą płacić po 
prostu prowizję. Na jedno wyjdzie, a 
przynajmniej zaoszczędzą sporo cza
su.

- Już przed paru laty czyniliśmy 
starania w tym kierunku, ale nie 
dały one rezultatów. Rozesłaliśmy 
pisma do kilku banków o rozezna
nie sprawy budowy bankomatu, ale 
nic z tego nie wyszło. Jak dobrze 
pamiętam, żaden z banków nawet 
nie odpisał na naszą prośbę - po
wiedział nam Tadeusz Witko, prezes 
ADM Blachownia. Dlatego z 
ogromną radościąprzyjęto na osiedlu 
agencję PKO, zwłaszcza że po jakimś 
czasie pojawiło się w niej urządzenie 
pozwalające pobierać gotówkę przy 
pomocy karty.

Teraz problem powrócił, trzeba 
więc powrócić do starań. Jedynym 
bankiem na osiedlu jest aktualnie 
PBS.

- Jesteśmy już umówieni z zarzą
dem banku spółdzielczego na roz
mowy. Będziemy wnioskować nie 
tylko o poszerzenie usług, ale także 
o utworzenie podobnej jak w Bla
chowni placówki na osiedlu Azoty - 
powiedziała nam Joanna Kwaśnicka, 
pełnomocnik zarządu Turhand-Ret. 
Ponieważ redakcja także interwenio
wała w tej sprawie, powrócimy do te
matu w przyszłym numerze.

Tekst i foto: ZET

Na skróty 
Złodziejowi nie 

popuszczą
O tym, że na świecie żyją nie tyl

ko prawi i uczciwi, wiemy wszyscy, 
a niektórzy spośród nas przekonują 
się od czasu do czasu na własnej 
skórze. Są na osiedlu takie bloki i 
klatki, w których można wystawić 
bez strachu na okno ładny kwiatek 
czy wazon z suchym bukietem, a są 
i takie, gdzie zniknie bez śladu 
łopatka na śmieci czy stare kapcie. 
Mieszkańcy wiedzą, z kim miesz
kają i czego mogą się spodziewać 
po sąsiadach. Gorzej, gdy nagle 
coś się zmieni i w bloku, gdzie 
wszystko zawsze było w porządku, 
nagle zacznie być nie tak. Właśnie 
tego doświadczają ostatnio miesz
kańcy bloku 13-15 przy ul. Tuwi
ma. Ponieważ ta niekorzystna zmia
na nie przypadła im do gustu, po
stanowili przypilnować sobie podej
rzanego. Zatem lepiej niech zanie
cha nieuczciwego procederu, bo 
gdy zostanie przyłapany, nie wyj
dzie mu to na dobre.

- Powiadomiliśmy już zarządcę 
nieruchomości, że grasuje u nas 
złodziej, a ponieważ mamy podej
rzanego, więc będziemy go pilno
wać - powiedział jeden z mieszkań
ców klatki numer 15, gdzie miała 
ostatnio miejsce drobna kradzież.

Zapłać za psa
Jak zawsze o tej porze, czyli na 

początku roku, właściciele psów po
winni zapłacić podatek od swojego 
pupila. W tym roku jest to kwota 36 
złotych. Należy ją wpłacać w biurze 
ADM Blachownia. Termin upływa 
ostatniego lutego. Potem liczone 
będą odsetki karne.

zws

Połamane konary
Wciąż leżą na osiedlu połamane kona

ry i drzewa, które runęły pod ciężarem 
śniegu. Powodem, dla którego nikt tak 
długo ich nie usuwał, był ogrom świeże
go śniegu, w którym zakopywały się sa
mochody. Nie można więc było 
wjeżdżać na nieodśnieżane tereny. Teraz 
śnieg stwardniał na tyle, że coraz więcej 
osób decyduje się na zbieranie połama
nych drzew na opał. Przypominamy, iż 
UM w Kędzierzynie-Koźlu wyraził zgo
dę na nieodpłatne pozyskiwanie tego 
drewna. Ważne jest, aby oprócz grubych 
konarów pozbierać także drobne gałęzie, 
które tu i ówdzie pozostawiono.

Tekst i foto: ZET

W bibliotece

Wyspy szczęśliwe
Podobnie jak w poprzednich 
latach i tym razem w bla- 
chowniańskiej filii MBP odby
wają się zajęcia dla dzieci z 
okazji zimowej przerwy w na
uce.

- Staram się zawsze połączyć 
przyjemne z pożytecznym, tzn. przy 
okazji zabawy zachęcam do korzy
stania z książek. Robiliśmy w ubie
głym tygodniu m.in. prezenty i laur
ki z okazji Dnia Babci oraz Dnia 
Dziadka. Dzieci musiały wyszuki
wać w książeczkach stosowne do 
okazji wierszyki - powiedziała nam 
bibliotekarka Renata Szwedzińska.

Dzieci bardzo chętnie uczestniczą 
w zabawach rysunkowych. W pierw
szym tygodniu ferii rysowały na dwa 
tematy: “Zwierzę przyjacielem czło
wieka” oraz “Wyspy szczęśliwe”.

- Ze zwierzątkami nie było pro
blemu. Każdy ma przecież jakieś 
ulubione zwierzątko albo o takim 
marzy. Natomiast “Wyspy szczę
śliwe” dzieci wzięły bardzo na se
rio i najpierw, niemalże wszyst

Jedna z niewielu szkód wyrządzo
nych przez łamiące się drzewa - 
zniszczona część ogrodzenia

Dzieci wcigż wypoczywajg

Codziennie pełna chata

kie, zaczęły rysować wysepki z 
palmami i wodą dokoła. Dopiero 
po rozmowie pojęły, że nie o to 
chodzi i że każdy pod pojęciem 
takiej wyspy może rozumieć coś 
innego - dodała pani Renata. Wte
dy okazało się, że dla Natalki taką 
wyspąjest osiedlowy basen latem, 
dla Kasi - ogród zoologiczny, w 
którym bardzo chciałaby w przy
szłości pracować, a dla pięciolet
niego Rafała - samochód z kroko
dylem w środku...

Na drugi tydzień ferii dzieci same 
zamówiły sobie rysowanie węglem - 
będzie to martwa natura, a ponadto 
zabawa w kreatorów mody - “Papie
rowa kolekcja na lato” oraz zabawa 
pod hasłem “Moje imię jest najład
niejsze”; będą robić ozdobne ramki i 
poznająpojęcie „inicjały”. Będzie tak
że zabawa w kalambury, którą uwiel
biają. Dla uczestników zajęć pani Re
nata przygotowuje zawsze drobny 
słodki poczęstunek i napoje.

Podczas ferii bardziej niż zwykle 
oblegane są także dwa stanowiska 
komputerowe.

Zofia WISŁA 

Z roku na rok coraz więcej 
dzieci przychodzi na zajęcia 
organizowane podczas ferii 
w Domu Kultury “Lech”. 
Świadczy to niezbicie o tym, 
że coraz mniej ich wyjeżdża 
dokądkolwiek na zimowy wy
poczynek. Dlatego naprawdę 
cenne są takie akcje, jakie od 
lat organizuje się w blachow- 
niańskim domu kultury.

- W tym roku bijemy rekordy fre
kwencji. Dziennie przez “Lech” 
przewija się 80 - 100 dzieciaków w 
różnym wieku. Są maluchy, ale są i 
znacznie starsze, z gimnazjum - 
powiedział nam opiekun Józef Pie- 
rzak.

W tym roku nastawiono się głów
nie na zajęcia świetlicowe, ruchowe, 
turnieje sportowe i rekreacyjne. W 
pierwszym tygodniu ferii odbyły się 
m.in. turnieje darta, szachowy, war
cabowy, tenisa stołowego. Podsu
mowaniem pierwszego etapu ferii 
była dyskoteka. Na drugi tydzień za
planowano wyjazd do aąuaparku w 

Tarnowskich Górach, konkurs ry
sunkowy, wyjazd do gliwickiej pal- 
miarni i McDonalda oraz wiele in
nych konkursów i zabaw. W nie
dzielę będzie uroczyste zakończenie 
z rozdaniem nagród najlepszym i 
najaktywniejszym uczestnikom fe
rii.

- Każdy, kto wygrywa w jakiejś 
dyscyplinie, ma prawo wybrać so
bie nagrodę do kwoty ok. 50 zł, a 
my postaramy się ją kupić. W ten 
sposób możemy spełnić dziecięce 
marzenia. Nagrody będziemy mogli 
kupić dzięki osiedlowej stacji Cari
tas, która od lat wspiera nasze ak
cje na rzecz dzieci, za co w ich imie
niu gorąco dziękuję - powiedział 
Józef Pierzak.

Ponieważ dzieci w tym roku było 
znacznie więcej niż w poprzednich 
latach, niektóre turnieje trzeba było 
rozpoczynać już o godz. 14, żeby 
wszyscy chętni mogli się wykazać. W 
poprzednich latach zajęcia zaczynały 
się zwykle o godz. 16.00. Tym razem 
dolny hol domu kultury pękał w 
szwach przez całe popołudnia, aż do 
godz. 20.00

ZWS



CYTAT TYGODNIA

Lokalne 
podwórko

SIATKÓWKA: Ekstraklasa

Mistrzowie piątego seta
Grzegorz 
ŁAB AJ

Belgowie 
rzucają 

sieci
Wczorajsza informacja o tym, że 

belgijski klub Noliko Maaseik był 
zainteresowany pozyskaniem Marce
la Gromadowskiego z Mostostalu, 
była raczej dziennikarską cieka
wostką niż problemem, który może 
spędzać sen z powiek kibicom w Kę- 
dzierzynie-Koźlu. To, że bogate siat
karskie kluby, a do takich można za
liczyć Noliko, szukają młodych i uta
lentowanych zawodników, to nic no
wego. Lepiej taniej kupić młodego 
zawodnika i podpisać z nim długolet
ni kontrakt, niż potem płacić setki 
tysięcy jakiejś gwieździe za sezon 
gry-

Tak właśnie postąpił jakiś czas 
temu prezes Mostostalu. Sprowadził 
do Kędzierzyna-Koźla mało zna
nych siatkarzy: Pawła Papkego, 
Marcina Prusa i Roberta Szczerba- 
niuka, a ci stworzyli wkrótce praw
dziwy dream team, który przez kil
ka sezonów nie miał sobie równych 
w kraju. Potem bogatsze kluby roz- 
kupiły zawodników i budowę dru
żyny trzeba było zacząć od nowa. W 
Mostostalu znowu mamy młodych i 
zdolnych (Marcel Gromadowski, 
Damian Domonik, Bartosz Kurek) i 
choć grają oni w ekstraklasie dopie
ro drugi sezon, to już przykuli uwa
gę krezusów polskiej i, jak się oka
zuje, również belgijskiej ligi.

Im bliżej końca sezonu, tym pod
jazdy w celu wyrwania tych siatka
rzy ze składu Mostostalu będą się 
nasilały. I choć wszyscy mają waż
ne kontrakty, to oferty klubów z kra
ju i z zagranicy mogą być bardzo 
kuszące. Bo cóż na przykład zrobi 
Skra Bełchatów, jeśli Mariusz Wla
zły wyjedzie do Włoch? Jedynym 
rozsądnym wyjściem będzie ścią
gnięcie Gromadowskiego lub Kur
ka. Czy Mostostal z takim budże
tem, jaki ma obecnie, będzie w sta
nie rywalizować z ofertami Bełcha
towa, Olsztyna lub Jastrzębia? Nie
stety, nie ma szans, bo kwoty, jakie 
oferują te kluby swoim najlepszym 
graczom, są jak na polską siatków
kę astronomiczne. Wtedy włoda
rzom Mostostalu pozostanie wyszu
kiwanie kolejnych talentów. Może 
trafi się kolejny Marcin Prus albo 
Robert Szczerbaniuk.

Choć każde zwycięstwo po
winno cieszyć, to z tym odnie
sionym przez siatkarzy Mo
stostalu w Sosnowcu tak nie 
jest. Zamiast spodziewanych 
trzech punktów, są tylko dwa, 
choć w czwartej partii kędzie
rzynianie powinni wygrać.

Polska Energia Sosnowiec - Mosto- 
stal-Azoty Kędzierzyn-Koźle 2:3 (- 
22, 20,-14, 22,-11)

Energia: Żuk, Grygiel, Kiwior, 
Łomacz, Kudłacik, Szulik, Legień (li
bera) - Kosok, Tomczyk, Earl, Sygu- 
ła.

Tomas Kmet po jednej z akcji został ukarany żółtg kartkę

26 STYCZNIA GODZ. 17.30
Mistrzostwa miasta w halowej piłce 
nożnej amatorów - XIII kolejka
Hala Zespołu Szkół nr 5 przy ul. Ener
getyków

29 STYCZNIA GODZ. 9.00
Mistrzostwa miasta w siatkówce ama
torów - VI kolejka spotkań ligowych w 
grupie B
Hala przy al. Jana Pawła II29

Mostostal: Sopko, Zapletal, Domo
nik, Vartovnik, Kmet, Gromadowski, 
Serafin (libera) - Kurek, Olejniczak, 
Januszkiewicz.

Kiedy w czwartym secie mostosta- 
lowcy prowadzili 19:16, wydawało 
się, że już jest po meczu. Goście tyl
ko w drugiej odsłonie oddali inicjaty
wę rywalom, a o tym, że oba zespoły 
dzieli różnica klas, przekonali się ki
bice w trzeciej odsłonie, którą pod
opieczni Wojciecha Drzyzgi wygrali 
25:14.

Losy meczu odwrócił Tomasz Tom
czyk. Skrzydłowy Polskiej Energii nie 
wyszedł w pierwszej szóstce, ale od 
momentu, gdy pojawił się na parkie
cie, był najlepszym zawodnikiem

SKAT: II liga

Dobry początek
Od wygrania grupy rozpoczęli za

wodnicy Lecha Blachownia nowy se
zon ligowy. W obecnych rozgrywkach 
zespoły będą grały innym systemem.

W II lidze, gdzie występuje Lech 
Blachownia, od tego roku jest 20 ze
społów, które zagrają sześć kolejek 
ligowych. W każdej rundzie drużyna 
gra w grupie pięcio- lub czterozespo- 

swojej drużyny. Przy stanie 16:19 
siatkarz ten wykorzystał dwie kontry. 
Potem żółtą kartką ukarany został 
Tomas Kmet, a tym samym Mostostal 
stracił punkt. Wprowadziło to ner
wową atmosferę w szeregi naszej dru
żyny, co skrzętnie wykorzystali so- 
snowiczanie, doprowadzając do tie- 
breaku.

Decydujący set rozpoczął się, co 
prawda, od asa serwisowego Roberta 
Kiwiora, jednak po chwili mostosta- 
lowcy wyszli na trzypunktowe prowa
dzenie. Przewagę tę utrzymali już do 
końca meczu, a decydujący o zwycię
stwie punkt zdobył Tomas Kmet.

- Mimo zwycięstwa nie jestem 
zadowolony z gry zespołu - powie
dział po meczu Wojciech Drzyzga, 
trener Mostostalu. - Popełnialiśmy 
mnóstwo błędów, a ambitnie wal
czący sosnowiczanie urwali nam 
punkt. Po łatwo wygranej trzeciej

TABELA PLS: |
Joker Piła - PZU AZS Olsztyn 0:3 (-21, -18, 

-22), Gwardia Wrocław - Jastrzębski Węgiel 

1:3 (28, -26, -19, -18), Resovia Rzeszów - 

Wózki AZS Politechnika Warszawa 3:0 (23, 

18,23), Skra Bełchatów - Wkręt-Met Domex 

AZS Częstochowa 1:3 (12, -21, -23, -23).

1. Skra Bełchatów 12 33 34:6
2. AZS Częstochowa 12 30 31:9

3. PZU AZS Olsztyn 12 26 29:13

4. Jastrzębski Węgiel 12 26 28:14

5. Mostostal-Azoty 12 19 24:23

6. Resovia Rzeszów 12 16 21:25

7. Politechnika Warszawa 12 12 16:30

8. Joker Pila 12 9 13:30

9. Polska Energia 12 5 11:33

10. Gwardia Wrocław 12 4 10:34

partii my siałem, że podobnie będzie 
w kolejnej, ale rywal doprowadził 
do tie-breaku.

Potknięcie Mostostalu wykorzystali 
siatkarze Resovii, którzy tracą do na
szej drużyny już tylko trzy punkty. W 
najbliższą sobotę kędzierzynianie 
będą gościli Gwardię Wrocław, a po
tem czeka ich seria niezwykle trud
nych spotkań z potentatami ligi, w 
których o ligowe punkty będzie bar
dzo trudno.

Tekst i foto: Grzegorz ŁABAJ 

łowej. Klasyfikacja końcowa ustalana 
jest na podstawie punktów meczo
wych oraz małych punktów.

Lech grał w składzie: Mieczysław 
Rączkowski (3529), Zdzisław Bier
nacki (3061), Andrzej Lurka (2575), 
Jerzy Trzeciakowski (2279), i w rywa
lizacji z Nitronem Krupski Młyn, Pia
stem Leszczyny, Fortecą Świerklany

Mieli chrapkę 
na Marcela

Działacze 
Noliko Ma
aseik byli za
interesowani 
Marcelem 
Gromadow- 
skim, atakują
cym Mosto
stalu. Taką in
formację po
dała wczoraj 

„Gazeta Wyborcza”.
- Żadnej oficjalnej propozycji nie 

było, ale Marcel i tak nie jest na 
sprzedaż - skomentował tę wiado
mość Kazimierz Pietrzyk, prezes klu
bu.

Włodarze belgijskiego klubu w 
sprawie pozyskania zawodnika kon- 
taktowali się / Ryszardem Bóskiem, 
który jest'menedżerem siatkarskim i 
jednocześnie trenerem Jastrzębskiego 
Węgla. Noliko szukało atakującego, 
monitorując między innymi R/A.ą 
ligę-

Prezes Mostostalu o informacji do
wiedział się od dziennikarza, ale pod
kreśla, że gdyby taka propozycja 
wpłynęłaby do klubu, spotkałaby się 
z odmową.

- Nie po to kupujemy młodego 
zawodnika i chcemy budować silną 
ekipę, żeby teraz ją osłabiać - stwier
dza Kazimierz Pietrzyk.

Marcel Gromadowski ma ważny 
kontrakt jeszcze na następny sezon.

Pomysłem ewentualnego wyjazdu 
zawodnika do Belgii nie jest też za
chwycony trener Wojciech Drzyzga, 
który uważa, że przed naszym utalen
towanym zawodnikiem jeszcze sporo 
pracy, a liga belgijska jest za słaba, 
aby zdobywać w niej szlify. Poza No
liko Maaseik i Knack Roeselare, któ
re co roku występują w europejskich 
pucharach, pozostałe drużyny prezen
tują niski poziom.

Jak uważa Ryszard Bosek, włoda
rze Noliko szukają młodych i per
spektywicznych zawodników po to, 
by później o wiele drożej sprzedać ich 
do ligi francuskiej lub włoskiej.

Tekst i foto: Ł

oraz Trakcyjnikiem Rybnik wywal
czył 15 punktów meczowych.

- Najlepiej zagrał nasz wicemistrz 
Opolszczyzny - powiedział kapitan 
zespołu Jerzy Trzeciakowski. - Mie
tek Rączkowski miał tylko słabsze 
pierwsze rozdania, w których 
zresztą wszyscy zagraliśmy słabo. 
Później był już wiodącym graczem 
zespołu.

Po pierwszej rundzie na czele tabeli 
są Lędziny oraz Huta Łabędy II z 
kompletem 20 punktów. Lech Bla
chownia zajmuje szóste miejsce zc 
stratą pięciu punktów meczowych.

WAR



SPORT

KOSZYKÓWKA: Liga kadetów

Wciąż czekamy na wygraną
PŁYWANIE: Zimowe mistrzostwa Polski

Tylko finał B
Zespół MMKS-u Kędzierzyn- 
Koźle rozegrał dwa kolejne 
spotkania w śląskiej lidze ka
detów. Niestety, nasi koszy
karze oba mecze przegrali i 
nadal zajmują ostatnie miej
sce w ligowej tabeli.

W minionym tygodniu nasz ze
spól rozegrał dwa mecze na wła
snym parkiecie. Najpierw pod
opieczni Zbigniewa Kubali zmierzy
li się MKKS-em Rybnik. Po wyrów
nanej i emocjonującej grze gospoda

TABELA GRUPY B 1
1. MKKS Zagłębie Sosnowiec 7 14 +109

2. MOSM Tychy 7 13 +131

3. MKKS Rybnik 8 12 +20

4. KS Niwa Oświęcim 7 11 +37

5. AZS Katowice 7 11 +52
6. KS Pogoń Ruda Śląska 7 9 -117

7. UKS SP 27 Katowice 7 9 -71

8. MMKS Kędzierzyn-Koźle 8 8 -161

rze ulegli 66:75 (17:19, 17:12, 
15:18, 17:26).

W pierwszej połowie zawodnicy 
MMKS-u w niczym nie ustępowali 
wyżej klasyfikowanym w tabeli rywa
lom z Rybnika. Skuteczna gra Toma
sza Makowieckiego, który w całym 
meczu zdobył połowę punktów dla 
swojej drużyny, oraz twarda obrona 
sprawiły, że miejscowi po pierwszej 
połowie prowadzili 34:31. W trzeciej 
kwarcie przewaga naszej ekipy urosła 
do ośmiu oczek. Niestety, w najważ
niejszym momencie spotkania zawod
nicy z Kędzierzyna-Koźla nie wytrzy

mali psychicznie. Oddali inicjatywę 
gościom, a ci wysoko zwyciężyli w 
ostatniej odsłonie i tryumfowali w ca
łym meczu.

Koszykarze MMKS-u wciqż pozostajq bez zwycięstwa w 
grupie

Punkty dla MMKS-u zdobyli: 
Paweł Makowiecki 35, Jakub Kubala 
18, Tomasz Jezierny 5, Mateusz Sa- 
wuła 4, Michał Kmiecik 4.

Z kolei w miniony piątek rywalem 
naszych koszykarzy był MKKS Za
głębie Sosnowiec, jeden z faworytów 
rozgrywek w grupie B i to było widać 

na parkiecie. MMKS przegrał 73:99 
(10:26, 25:22, 21:30, 17:21). Już w 
pierwszej kwarcie przyjezdni zyskali 
16 punktów przewagi, którą jeszcze 

powiększyli do 
końca spotkania. 
Zagłębie ustawi
ło obronę stre
fową, z której 
sforsowaniem 
nasi zawodnicy 
mieli sporo pro
blemów. Jak 
zwykle ciężar 
gry wzięli na 
swoje barki Ja
kub Kubala i 
Paweł Mako
wiecki, ale ta 
dwójka to za 
mało, aby wy
grać z bardzo 
dobrym zespo
łem z Sosnowca.

Punkty dla 
MMKS-u zdo
byli: Jakub Ku
bala 31, Paweł 
Makowiecki 23, 
Michał Kmiecik 
8, Tomasz Je- 
ziemy 4, Tomasz 
Gurgul 4, Mate

usz Sawuła 3.
W innych meczach grupy B padły 

następujące wyniki: MKKS Rybnik - 
UKS 27 Katowice 77:59, MOSM Ty
chy - MKKS 80:77, Niwa Oświęcim 
-AZS Katowice 74:73, UKS 27 Ka
towice - Pogoń Ruda Śląska 67:72.

Tekst i foto: Grzegorz ŁABAJ 

Zawodnicy MMKS-u Kędzie
rzyn-Koźle rozpoczęli starty w 
zimowych mistrzostwach Pol
ski w pływaniu. Na basenach 
w Puławach i Raciborzu nasi 
reprezentanci nie odnieśli 
jednak sukcesów.

Pływacy MMKS-u rozpoczęli starty w zimowych mistrzostwach kraju

Jedyną przedstawicielką naszego 
klubu na zawodach 14-latków, które 
odbyły się w miniony weekend w Pu
ławach, była Mariola Krzemińska. 
Pływaczka MMKS-u najlepszy wy
stęp zanotowała na dystansie 50 m 
stylem dowolnym, gdzie w finale B 
zajęła szóste miejsce. W pozostałych 
startach Mariola plasowała się w dru
giej dziesiątce. Na dystansie 100 m 
motylkiem była 13. Oczko niżej była 
w wyścigu na 50 m, natomiast na 200 
m w tym samym stylu zajęła 16. miej
sce. Ponadto nasza zawodniczka po

płynęła 100 m stylem zmiennym, 
gdzie uplasowała się na 15. pozycji.

Z kolei rywalizacja 15-latków o zi
mowe tytuły mistrzowskie odbywała 
się w Raciborzu. Tutaj najlepiej z pły
waków MMKS-u wypadł Maciej 
Skorulski. Zawodnik ten dwukrotnie 
wystąpił w finale B, gdzie najpierw 

był czwarty na dystansie 50 m stylem 
dowolnym, a potem zajął szóstą pozy
cję na 50 m klasykiem. Maciej byl 
również 16. na 100 m i 15. na 200 m 
stylem klasycznym oraz 20. na 100 m 
stylem dowolnym.

W Raciborzu wystartowała również 
Joanna Krzesaj. Kędzierzynianka naj
lepiej spisała się w wyścigu na 400 m 
stylem dowolnym, gdzie była 26. Po
nadto nasza pływaczka zajęła 28. po
zycję na 100 m i 32. na 200 m stylem 
dowolnym.

Tekst i foto: ŁAG

SIATKÓWKA: Miejska liga amatorów

Liderzy 
z Manhatanu

Na podium tylko Piętnastka

Zespół ZMT Hala Manha- 
tan, po zwycięstwie nad 
gimnazjalistami z II B, zo
stał samodzielnym liderem 
grupy A. Stało się tak dla
tego, że mecz pomiędzy 
Brenntagiem Jokey i Zespo
łem Szkół nr 4 został prze
łożony.

Siatkarzom z Manhatanu zwycię
stwo z PG nr 5 11 B nie przyszło łatwo. 
W pierwszej partii gimnazjaliści dłu
go stawiali opór, przegrywając w koń
cówce 23:25. W drugiej partii fawo

TABELA GRUPY A
1. ZMT Hala Manhatan 6 16 11:2
2. BrenMag Jokey 5 14 10:1
3. Nauczycie 5 12 9:3
4. Everest-2 6 12 9:5
5. Urzędnicy \ 6 11 8:5
6. Zespół Szkól nr 4 \ 5 9 6:4
7. Wes Kędzierzyn 6 7 6:8
8 Promil Team 6 6 5:9
9. ?G nr 5II B 6 6 4:8
10. teerBoys 6 5 4:10
11. Alirecht 6 4 3:10
12. PG-ir 51A 5 0 0:10

ryzowana ekipa ZMT zagrała skutecz
niej i zwyciężyła 25:20.

Gładkie zwycięstwo odniosła ekipa 
Everestu 2, która w pierwszej odsło
nie rozniosła wręcz drużynę PG nr 5 
I A 25:9. W kolejnej partii gra się 
wyrównała, a ostatecznie Everest wy
grał 25:22.

Sporą niespodzianką była porażka 
Nauczycieli z niżej notowaną drużyną 
Promil Team. O ile w pierwszym se
cie Nauczyciele zdeklasowali rywali 
25:15, to w kolejnych partiach górą 
byli ci drudzy. Zwycięstwa 25:21 iw 
tie-breaku 15:12 to spory sukces siat
karzy Promila.

W rywalizacji zespołów z dolnej 
części tabeli ważne zwycięstwo od
nieśli zawodnicy Beer Boys, którzy 
ograli ekipę Albrecht Volleyball Vi- 
kings 2:0 (25:22, 25:20). W ostatnim 
pojedynku WES Kędzierzyn nie miał 
za dużo do powiedzenia w starciu z 
Urzędnikami i przegrał 0:2 (16:25, 
16:25).

W zaległym spotkaniu Brenntag 
Jokey pokonał PG nr 5 1 A 2:0 (25:9, 
25:18).

Ł

BADMINTON: Sukces UKS-u

Jagoda Folek w stolicy wywalczyła srebrny medal

Świetny występ zanotowali 
badmintoniści UKS “15” Kę
dzierzyn-Koźle podczas krajo
wego turnieju juniorów i mło
dzików, który odbył się w War
szawie.

W grze pojedynczej Paweł Kopicz- 
ko zajął pierwsze miejsce, a Damian 
Brój drugie. Również w turnieju de
blowym kędzierzynianie nie mieli so
bie równych. Duet Damian Brój i 
Paweł Kopiczko okazał się bezkonku
rencyjny i uplasował się na pierwszej 
pozycji. Trzeba podkreślić, że nasza 
para zagrała ze sobą pierwszy raz od 
występu na Ogólnopolskiej Olimpia
dzie Młodzieży.

Również nasi młodzicy nie dali 
szans przeciwnikom. W finale gry 
pojedynczej dziewcząt Marta Jewtuch 
pokonała swoją klubową koleżankę, 
Jagodę Folek. W rywalizacji chłop
ców finał też był wewnętrzną sprawą 
reprezentantów “15”. Złoty medal 
zdobył Miłosz Drobny, a srebro przy- 
padło Łukaszowi Sudołowi.

Rosnąca forma naszych badminto- 
nistów jest dobrym prognostykiem 
przed silnie obsadzonym międzynaro
dowym turniejem w Suchedniowie, 
który odbędzie się w dniach 10-12 
lutego.

Tekst i foto: Ł



SPORT

HOKEJ: Śląska liga amatorów

Pechowe 45 sekund
TENIS STOŁOWY: Mistrzostwa powiatu

Zaskakujące rozstrzygnięcie
Remisem zakończyli 
pierwszą rundę amatorskiej 
ligi hokeja zawodnicy Chemi
ka. W siedmiu spotkaniach 
kędzierzynianie odnieśli trzy 
zwycięstwa i plasują się na 
piątym miejscu w tabeli.

TMHL Chemik Kędzierzyn-Koźle 
- Torpedo Nikisz 5:5 (2:2, 1:2, 2:1)

Chemik: Jerzy Kuzian, Grzegorz 
Woźniak - Grzegorz Kulik, Piotr Sto- 

W drugiej rundzie chemicy zaatakują czołówkę ligi

chaj, Roman Asman, Dariusz Wierz
bicki, Sławomir Bojar, Jerzy Wi
śniewski, Andrzej Masalski, Marek 
Stochaj, Arkadiusz Grzesik, Marek 
Zawistowski, Mateusz Kulik, 
Krzysztof Frankowski, Grzegorz 
Wrona.

Mecz z drużyną Torpeda miał dać 
odpowiedź, czy Chemicy są w stanie 
wygrać z drużyną z górnej części ta

beli. Pierwszągroźną akcję kędzierzy
nianie przeprowadzili w 3. minucie, a 
celnym uderzeniem popisał się An
drzej Masalski. Rywale odpowiedzieli 
dwoma trafieniami, jednak pierwsza 
tercja skończyła się remisem 2:2, gdyż 
po raz drugi na listę strzelców wpisał 
się Masalski.

W kolejnej odsłonie gra się za
ostrzyła, a zawodnicy obu drużyn re
gularnie lądowali na ławce kar. Torpe
do w tym czasie zdobyło dwie bram
ki. Chemicy odpowiedzieli trafieniem

Jerzego Wiśniewskiego, który wyko
rzystał dokładne podanie Sławomira 
Bojara.

Już tradycyjnie w trzeciej tercji ho
keiści z Kędzierzyna-Kożla spisali się 
najlepiej. Nie minęło kilkadziesiąt se
kund, a po solowej akcji wyrównał 
Arkadiusz Grzesik. Kędzierzynianie 
nadal atakowali, co przyniosło efekt w 
postaci piątej bramki, strzelonej przez 

Jerzego Wiśniewskiego. Do odniesie
nia cennego zwycięstwa zabrakło na
szej drużynie niespełna minuty, kiedy 
to katowiczanie na 45 sekund przed 
końcowym gwizdkiem doprowadzili 
do wyrównania.

Wcześniej, w szóstej kolejce roz
grywek, hokeiści Chemika pokonali

TABELA PO I RUNDZIE:
1. Wiking Katowice 7 21 49:9

2. Zagłębie Sosnowiec 7 18 52:23

3. Torpedo Nikisz 7 13 46:25

4. Huragan Bytom 7 12 45:36

5. Chemik Kędzierzyn 7 11 45:43

6. Maks Murcki 7 6 16:38 '

7. Naprzód Janów 7 1 19:48

8. Spada Brynów 7 1 18:68

Maksa Murcki 6:3. Mecz rozpoczął 
się fatalnie dla naszego zespołu. Już w 
pierwszej minucie kędzierzynianie 
stracili bramkę, a po chwili Dariuszo
wi Wierzbickiemu pękła łyżwa i mu- 
siał opuścić taflę. Nie załamało to jed
nak jego towarzyszy, którzy ruszyli do 
odrabiania strat. W 7. minucie wyrów
nał Marek Stochaj, a chwilę później 
ten sam napastnik ponownie pokonał 
bramkarza z Katowic. W następnych 
tercjach Chemicy zaliczyli kolejne tra
fienia, a na listę strzelców wpisali się: 
Sławomir Bojar, Andrzej Masaliki i 
dwukrotnie Marek Stochaj. Nieco 
uśpieni wysokim prowadzeniem ho
keiści z Kędzierzyna-Koźla oddali 
pole rywalom, a ci strzelili dwie bram
ki. To było jednak wszystko, na co 
było stać zespół Maksa. Mecz zakoń
czył się zwycięstwem Chemika 6:3.

Druga runda rozpocznie się 28 lu
tego, a pierwszym rywalem Chemika 
będzie Huragan Bytom.

ŁAG 

Łukasz Rypa z Zespołu Szkół 
nr 3 został mistrzem powia
tu w tenisie stołowym. W za
wodach, które rozegrane zo
stały w Azotach, wzięło udział 
33 zawodników.

Sala Zespołu Szkół nr 4 w Azotach to miejsce najbardziej przyjazne tenisi
stom stołowym w naszym mieście

W finale gry pojedynczej Łukasz 
Rypa pokonał swojego klubowego 
kolegę z Odry, a ucznia Zespołu Szkół 
nr 4, Mateusza Albrechta. Trzecie 
miejsce zajął Tomasz Czemerys, a 
czwarte - Tomasz Gocz z II Liceum 
Ogólnokształcącego.

Wśród dziewcząt zwyciężyła Elż
bieta Kapij z I LO przed Patrycją Ka- 
zimierczak z ZS nr 3, KająKrueger i 
Katarzyną Olszańską (obie z II LO).

Turniej deblowy wygrały tenisistki 
z II Liceum Ogólnokształcącego. Ka
tarzyna Olszańska i Kaja Krueger w 
finale pokonały swoje szkolne kole

żanki: Paulinę Radwańska i Martę 
Malejkę. Trzecia pozycja przypadła 
parze . Elżbieta Kapij i Teresa Janda z 
I LO, a czv<arta - Patrycji Kazimier- 
czak i Sandrze Dorociak z ZS nr 3.

W zmaganiach chłopców tryumfo
wał debel: Łukasz Rypa i Tomasz

Czemerys z ZS nr 3. Na kolejnych 
miejscach uplasowali się: Mateusz 
Albrecht i Marcin Piecek z ZS nr 4, 
Jacek Słota i Tomasz Gocz z II LO 
oraz Bartosz Jałczak i Bartosz Pod- 
gruszecki z II LO.

Czworo najlepszych tenisistów i 
dwa deble wśród chłopców i rfeis-w- 
cząt awansowały do półfinału mi
strzostw województwa.

Organizatorem zawodów był Wito- 
sław Iwanejko, a sędzią Sławomir 
Kowalik.

Ł

SIATKÓWKA: Turniej w Baborowie

Oczko wyżej
PIŁKA NOŻNA: Przygotowania do sezonu

Sparingi na razie odpadają
Siódmy turniej siatkarski 
im. Andrzeja Leśniewskie
go w Baborowie wygrał Lo- 
trans Kędzierzyn-Koźle. 
Tym samym zespół popra
wił swoje drugie miejsce, 
które zajął w ubiegłym 
roku.

- Wykorzystujemy coroczną 
przerwę w rozgrywkach ligo
wych i organizujemy turniej, za
praszając zaprzyjaźnione druży
ny - powiedział nam jeden z orga
nizatorów, Jerzy Tomczyk. - Z 
roku na rok nasz zespół spisuje 
się coraz lepiej w rywalizacji, ale 
prym wiodą drużyny z Kędzie- 
rzyna-Koźla.

W rozegranym w miniony week
end turnieju wystąpiło sześć ze
społów podzielonych na dwie gru
py. W rozgrywkach grupowych 
(grano nietypowe sety do 20 punk
tów) Lotrans pokonał Tęczę Szy- 
miszów 2:1 (20:13, 14:20, 11:15) 
oraz Mechanika Nysę 2:0 (20:13,

20:16). W meczu finałowym Lo
trans spotkał się z gospodarzami 
turnieju, Jedynką Baborów. Spo
tkanie okazało się godne finału. 
Oba zespoły grały dobrze w ataku, 
trochę gorzej w obronie. Gdy Je
dynka objęła prowadzenie 24:22, 
wydawało się, że jej łupem padnie 
pierwszy set. Lotrans jednak nie 
zrezygnował: dwa silne ataki po
zwoliły wyrównać. A później 
zaczął się serial setboli dla jednej 
bądź drugiej drużyny, ostatecznie 
zakończony zwycięstwem grają
cych spokojniej i pewniej kędzie- 
rzynian 34:32. Drugi set był wy
równany tylko do stanu 11:11. 
Później przewaga naszej drużyny 
nie podlegała już dyskusji. Osta
tecznie Lotrans wygrał drtigiego 
seta 25:18.

Najlepszym zawodnikiem tur
nieju został Łukasz Liguziński.

Lotrans Kędzierzyn-Koźle wy
stępował w składzie: Dąbrowa, 
Pyć, Liguziński, Damboń, Parzon- 
ka, Malczewski, Paprot, Harupa.

WAR

Piłkarskie rozgrywki ruszą ponow
nie w marcu. Prezentujemy wie
ści z klubów, które zaczęły przy
gotowania do nowego sezonu.

LZS PAWŁOWICZKI
Piłkarze po raz pierwszy spotkali 
ę na treningu 13 stycznia. Trener

Mróz nie pozwala na razie rozgrywać zespołom me
czów sparingowych

Mirosław Biniecki prowadzi zajęcia 
dwa razy w tygodniu w hali w Paw
łowiczkach. Jak się nieoficjalnie do
wiedzieliśmy, drużynę zamierzają 
opuścić Marek Malewicz i Jarosław 
Kucab. Obaj mają zasilić grający w 
klasie B podokręgu głubczyckiego 
zespół Zrywu Opawica, gdzie Male
wicz ma być grającym trenerem.

- Planujemy 
pozyskanie kil
ku zawodników, 
lecz o konkret
nych nazwi
skach wołałbym 
jeszcze nie mó
wić, gdyż spra
wy są w toku za
łatwiania - po
wiedział nam tre
ner Mirosław Bi
niecki.-W sobo
tę mieliśmy grać 
sparing z Więk- 
szycami, lecz ze 
względu na aurę 
m u s i e 1 i ś m y 
mecz odwołać.

Nieoficjalnie 
dowiedzieliśmy 
się, że do Pawło
wiczek wróci naj
lepszy snajper

tego zespołu w poprzednim sezonie, 
Paweł Bigos.

TKKF
BLACHOWIANKA
- Trenujemy od 18 stycznia dwa 

razy w tygodniu w hali w elektrow
ni - powiedział nam trener TKKF-u 
Jacek Jakoniuk. - Na sobotę planu
ję już pierwszy sparing u siebie z 
Ruchem Zdzieszowice, ale wszystko 
zależy od pogody.

Po odbyciu zasadniczej służby woj
skowej do zespołu wrócił Miłosz Pie- 
trzyński. Pozyskano również Micha
ła Płachtę, który będzie wzmocnie
niem formacji obronnej.

KS KĘDZIERZYN-
KOŹLE
Drużyna trenuje na razie tylko raz 

w tygodniu w hali w elektrowni.
- Po feriach intensywność trenin

gów wzrośnie, a na sobotę zaplano
wałem już pierwszy sparing - po
wiedział nam trenerKS-u Paweł Koś. 
- W dalszym ciągu uraz pachwiny 
leczy Robert Czopek i być może nk 
zagra już wiosną. Ja również letzę 
kontuzję stawu skokowego.

Tekst i foto: Piotr WARNER



PIŁKA NOŻNA: Miejska liga halowa

Kolejka niespodzianek
TENIS STOŁOWY: Turnieje

Pod okiem olimpijczyków
Pierwsza kolejka rundy re
wanżowej przyniosła kilka 
niespodziewanych rezulta
tów. Owa czołowe zespoły 
wygrały jednak swoje mecze.

Już w pierwszym spotkaniu zespół 
Auto Wojdyła bezbramkowo zremiso
wał ze spisywanym na straty Zeftr- 
kiem II. A w końcówce to Zefirek 

Zespół Kowalskiego II

mógł strzelić zwycięskiego gola. 
Energetycy dość długo skutecznie 

"bronili się przed naporem lidera, lecz 
w 11. minucie meczu Grzegorz, Jew- 
tuch rozwiązał worek z bramkami. 
Zefirek I wygrał niespodziewanie z 

Zefirem I, co kosztowało przegranych 
utratę trzeciego miejsca.

Najciekawiej zapowiadał się mecz 
Kol Budu z Chemikiem. Oba zespoły 
są w czołówce i chciały utrzymać się 
za liderem.

- Jak ziewam przed meczem, to 
dobry znak, bo później dobrze 
gram - powiedział grający w Kol 
Budzie Norbert Rypa. Ale już po 
trzech minutach gry było wiadomo, 

że zwyciężyć w tym spotkaniu może 
tylko Chemik. Prowadzenie 3:0 oraz 
jeszcze kilka okazji bramkowych 
unaoczniało przewagę Chemika. Po 
lekkim przestoju w końcówce pierw
szej połowy po zmianie stron Che

mik z łatwością strzelał kolejne 
bramki.

Kowalski II już po 160 sekundach 
gry prowadził z Zefirem II, lecz w 

1. Kowalski I 12 29 52-18

2. Chemik 12 27 45-15

3. Auto Wojdyła 12 23 36-27

4. Zefir I 12 22 20-12

5. Kol Bud 12 20 31-32

6. Kowalski II 12 19 23-23

7. Zefirek I 12 18 43-25

8. Blachownia 12 15 25-29

9. Zefir II 12 13 21-28

10. Energetycy 12 11 18-43

11. Zefirek II 12 9 15-33

12. Kolejarze 12 1 10-54

drugiej części stracił przewagę i dał 
sobie strzelić aż trzy gole. W ostatnim 
meczu Blachownia jeszcze na trzy 
minuty przed końcem meczu remiso
wała 1:1 z Kolejarzami. W końcówce 
przydało się doświadczenie i celne 
strzały Adama Jochema.

Wyniki: Zefirek II - Auto Wojdyła 
0:0, Energetycy - Kowalski I 0:5 
(Jewtuch 2, Orlik, R. Stobrawę, Bier
nat), Zefirek I - Zefir 13:1 (Rosiak 2, 
Nycz - Kerner), Chemik - Kol Bud 
8:1 (Iwanejko 2, Turek, Pawliszyn 3, 
Jędraszczyk, Grześkowiak - Ra- 
dzioch), Zefir II - Kowalski II 3:1 
(Węglarz, Kieszkowski, Nykiel - 
Winkiewicz), Kolejarze - Blachownia 
1:5 (Krauze - Jochem 3, Gieratowicz, 
Stefaniak).

Tekst i foto: Piotr WARNER

W Sosnowcu został rozegrany 
ogólnopolski turniej tenisa stołowego 
w kategorii dzieci. W Pucharze Olim
pijczyków wzięło udział 150 zawod
ników z całej Polski. Nasze miasto 
reprezentowali zawodnicy MMKS-u: 
Daria Hajka, Mateusz Adamski i Szy
mon Budkiewicz. Wszyscy startowa
li w grupie 12-latków, a najlepiej spi
sał się Mateusz, który zajął siedemna
ste miejsce. Młodzi zawodnicy spo
tkali się też z ze znakomitymi tenisi
stami, Lucjanem Blaszczykiem i To
maszem Krzeszewskim. Olimpijczycy 
z Sydney i Aten byli patronami turnie
ju, a dodatkowo rozegrali grę poka
zową.

* * *

Filip Knyszewski z Odry Kędzie

SIATKÓWKA: III liga

Zagrają w czwartek
Tylko jedno spotkanie rozegrały w 

miniony weekend trzecioligowe dru
żyny siatkarskie. K2 Szymiszów uległ 
na własnym parkiecie Mechanikowi 
Nysa 0:3. Zespoły z Kędzierzyna-

TABELA III LIGI:
1. MMKS Kędzierzyn-Koźle 8 22 24:7
2. AZS II Nysa 8 21 23:7
3. Lotrans Kędzierzyn-Koźle 8 11 16:15

4. Mechanik Namysłów 8 10 11:18
5. Mechanik Nysa 9 8 14:21
6. K2 Szymiszów 9 3 7:26

rzyn-Koźle wywalczył dziewiąte 
miejsce w trzeciej eliminacji Pucharu 
Sztangiera, który odbył się w Korfan
towie. W klasyfikacji generalnej nasz 
reprezentant jest ósmy. Z kolei Jaro
sław Taraszkiewicz uplasował się na 
siedemnastym miejscu.

Poziom zawodów w Korfantowie 
był bardzo wysoki, a to za sprawą za
wodników pierwszoligowych, którzy 
przyjechali ze Śląska.

***
Odra Kędzierzyn-Koźle odpadła z 

rozgrywek pucharowych. Nasi za
wodnicy nie sprostali drużynie Euro- 
servisu Niemodlin, przegrywając 1:4. 
Honorowy punkt dla Odry zdobył 
Andrzej Adamski.

Sławomir KOWALIK

Koźla przeniosły swoje spotkania na 
czwartek. MMKS zmierzy się z Me
chanikiem Namysłów, natomiast Lo- 
trans podejmie AZS Nysa. Podopiecz
ni Rolanda Dembończyka i Andrzeja 
Gąsiora z MMKS-u mająjuż zapew
niony awans do turnieju półfinałowe
go o wejście do drugiej ligi. Między 
naszym zespołem a AZS-em Nysa 
rozstrzygnie się walka o pierwsze 
miejsce w opolskiej lidze.

Ł

PLEBISCYT GAZETY LOKALNEJ

Na półmetku konkursu 0

Już po raz czwarty zaprasza
my Czytelników “Gazety Lo
kalnej” do wzięcia udziału w 
głosowaniu na najpopular
niejszego sportowca, trene
ra i klub powiatu kędzierzyń- 
sko-kozielskiego w 2005 
roku. Wśród uczestników na
szej zabawy rozlosowane zo
staną atrakcyjne nagrody.

W minionym tygodniu powiększy
ła się lista kandydatów do tytułu naj
popularniejszego klubu powiatu. Do
szedł Klub Sportowy Kędzierzyn- 
Koźle. Z kolei listę sportowców uzu
pełnił Dariusz Knapik, zawodnik Orła 
Polska Cerekiew i TKKF-u Blacho- 
wianka.

Na kupony czekamy do 3 marca. 
Głosować można na zawodników, tre
nerów i kluby z listy przygotowanej 
przez nas lub zgłosić swoje kandyda
tury. Nagradzamy zdobywców naj
większej liczby głosów, czyli dziesię
ciu sportowców, pięciu trenerów i trzy 
KRjby.

Kandydaci do tytułu najpopular
niejszego sportowca powiatu kędzie- 
rzyńsko-kozielskiego:

Michał Pietraszko, Mateusz Ma
rzec, Irena Czutą-Pakosz, Piotr Mar
ciniak, Barbara Bawół, Paweł Drzeż- 
dzon, Arkadiusz Olejniczak, Marcel 
Gromadowski, Aleksandra Dutkie
wicz, Tomas Kmet, Rafał Musielak, 

Marta Stępień, Marek Kopij, Tomasz 
Kempa, Elżbieta Wilk, Żaneta Skow
rońska, Olga Chudomięt, Zbigniew 
Żukowski, Małgorzata Morsztyn, 
Damian Brój, Edward Rydzewski, 
Mateusz Marzec, Paweł Bigos, Tade
usz Rojewski, Agata Dudek, Seba
stian Cichosz, Michał Pietraszko, 
Marek Stochaj, Jarosław Wolański, 
Robert Czopek.

Kandydaci do tytułu najpopular
niejszego trenera powiatu kędzie- 
rzyńsko-kozielskiego:

Zbigniew Kubala, Stanisław Wol- 
kiewicz, Dariusz Statkiewicz, Agata 
Skorulska, Andrzej Sałacki, Wojciech 
Drzyzga, Juliusz Czerw, Sławomir 
Smętek, Jan Bułkowski, Andrzej Sta- 

JAK GŁOSOWAĆ?
Do 22 lutego w każdym wydaniu “Gazety Lokalnej” na stronach sportowych 

drukowane będą kupony, na których należy umieścić maksymalnie pięciu kan

dydatów do tytułu najpopularniejszego sportowca. Można ich wybrać z listy przy

gotowanej przez nas lub zaproponować własnego kandydata. Wówczas przy 

nazwisku sportowca należy wpisać, jaką dyscyplinę uprawia i jaki reprezentu

je klub.

Ponadto wybieramy najlepszych szkoleniowców. W tym przypadku na kupo

nie wpisujemy trzy nazwiska. Przy kandydaturze trenera podajemy dyscyplinę i 

klub, w którym szkoleniowiec pracuje.

W tym roku głosujemy również na najpopularniejszy klub. Można go wybrać z 

listy przygotowanej przez naszą redakcję lub zgłosić własnego kandydata. Glo

sujemy tylko na jeden klub.

Każdy Czytelnik biorący udział w głosowaniu może wypełnić dowolną liczbę 

kuponów (nie mogą być jednak kserowane). Kupony należy przesłać lub przynieść 

do naszej redakcji („Gazeta Lokalna" al. Jana Pawła II27 47-220 Kędzierzyn-Koź

le) do 3 marca 2006 roku.

(dane będą wykorzystane wyłącznie na potrzeby plebiscytu)

rostka, Piotr Lema, Antoni Wiśniow
ski, Ryszard Kasperski, Lucjan Kra- 
kowczyk, Krzysztof Bartoszek, To
masz Zioło, Roland Dembończyk, 
Andrzej Gąsior, Jan Śnieżek, Tomasz 
Siemaszko, Jacek Jakoniuk.

Kandydaci do tytułu najpopular
niejszego klubu powiatu kędzierzyń- 
sko-kozielskiego:

Mostostal-Azoty, Miejski Mię
dzyszkolny Klub Sportowy, Brenntag 
UKS 15, UKS Szóstka, TKKF Bla- 
chowianka, Odra, LKS Poborszów, 
TMHL Chemik, Orzeł Polska Cere
kiew, Lotrans, Victoria Cisek, KS 
Szach, Automobilklub K-K, TP 
U.B.O.T. Masters, AKS As, WOPR.

Grzegorz ŁABAJ
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NAjpopulARNIEjszy SpORTOWIEC, 
TRENER I klub

Powiatu k|dziERzyŃsko-koziElskiEqo
Roku 2007

Wpisz imię i nazwisko zawodnika:
1. _________________
2-------------------------------------------------
3 -------------------------------------- ----------
4 _____________ ___________ ___
5 ____—_____ OJ____ ____

Wpisz imię i nazwisko trenera:
1.------ - -------------____________ __
2------------ —____—_____2:. ..

j 3.------- -- -----------1______......... .

Wpisz nazwę klubu:
1_______ ______ ______________
Wpisz swoje imię, nazwisko i adres



PRZEMYŚLANE ROZWIĄZANIA

ŚkodaOctavia już od 33 950 zt‘ 
ŚkodaFabia jużod 16 245 zt**

NIE CZYTAJ DALEJ, 
BO CIE KTOŚ WYPRZEDZI
WYPRZEDAŻ MODELI Z ROCZNIKA 2005, POWAŻNE UPUSTY

Octavia

Lepiej, żebyś zdążył przed innymi, którzy też chcą taniej kupić nowiutkie Skody z rocznika 2005. Ponadto, kupując wybtane modele, 
możesz wyjechać z salonu już za pół ceny. Pozostałe 50% zapłacisz dopiero za rok, bez prowizji i odsetek, korzystają*, z Kredytu 50/50 
Volkswagen Bank Polska. Jeśli wolisz, za rok możesz skorzystać z promocyjnego kredytu ratalnego na spłatę pozostałej kwoty. 
Dostępny również atrakcyjny leasing Volkswagen Leasing Polska. A do lektury wróć Twoją nową Skodą 
www.skoda-auto.pl

* Podana kwota stanowi 50% cen, promocyjnej modelu Skoda Octavia Ambiente Limuzyna 1.6 75 kW (102 KM).
** Podana kwota stanowi 50% ceny promocyjnej modelu Skoda Eabia Junior 1.2 40 kW(54 KM). On/ prowizji 

/O odsetek

Zużycie paliwa w cyklu mieszanym i emisja CO2: Skoda Octavia Ambiente Limuzyna 1.6 75 kW - 7,4 1/100 km,. CO2 178 g/km; Skoda Fabia Junior 1.2 40 kW - 6,0 1/100 km, ĆO2 144 g/km.

Zapraszamy do salonu Skody: salon Auto Plus, Kędzierzyn-Koźle
’ 1 ul.B.Chrobrego 25, tel.077/482 22 22

Salon Auto Lellek, Opole-Sławice
ul. Opolska 2c (k."Makro"),tel. 077/451 47 00

Skoda Kredyt
VOLKSWAGEN BANK POLSKA S.A.

Skoda
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http://www.skoda-auto.pl

